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سخنگوی قوه قضاییه اعلام کرد:
تشکیل پرونده برای سقوط 

بالگرد رئیس جمهور
اصغر جهانگیر، ســخنگوی قوه قضاییه درباره 
توســعه دیپلماســی قضایی گفــت: یکی از 
سیاســت های جدید دستگاه قضا در سال های 
اخیر بر این بوده که بتواند روابط حقوقی خود 

را با کشورهای دوست، توسعه دهد ...

 سخنگوی شورای نگهبان:
 نتیجه احرازصلاحیت ها 

پیش بینی  پذیر نبود
 هادی طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان 
دربــاره نحوه بررســی صلاحیــت داوطلبان 
انتخابات ریاســت جمهوری گفت: پرونده هر 
80 نفر ثبت نام کننده و تمام سوابق این افراد 

مورد بررسی قرار گرفت ...
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ایرنا- وزیر امور اقتصــادی و دارایی گفت: دولت ســیزدهم در 
تنگناهــای اقتصادی دولت را تحویل گرفت و توانســت در مدت 
کوتاهی اقتصاد کشــور را از حالت اضطرار خارج کند و هم اکنون 
»متغیرهــای واقعی اقتصــاد« بهبود یافته و »متغیرهای اســمی 

اقتصادی« نظیر تورم نیز در شیب نزولی قرار گرفته اند.  
سید احسان خاندوزی در نشست »هم اندیشی وزیر امور اقتصادی 
و دارایی با اندیشــکده حکمرانی دانشــگاه اصفهان« افزود: دولت 
ســیزدهم توانست پس از روی کار آمدن در مدت کوتاهی اقتصاد 
کشور را از حالت اضطرار خارج کند و هم اکنون شرایط اقتصادی 

کشور برای رشد و توسعه مهیاست.
وی ادامــه داد: بــه اذعــان ســازمان های اقتصــادی بین المللی 
»متغیرهای واقعی« اقتصاد در ســه سال گذشته بهبود یافته اند 
و این یک ادعای شــخصی نیست و براســاس گزارش اردیبهشت 
بانک جهانی، رشد اقتصادی کشــورمان در سه سال اخیر تثبیت 

شده است.
وی ادامه داد: روند مســتمر کاهش نرخ بیکاری نیز در ســه سال 
گذشــته ادامه داشــته و به ترتیــب از ۱0 به ۹ و پــس از آن به 
8/۱ درصد و نرخ ســرمایه گذاری نیز از صفر درصد در آغاز دولت 

سیزدهم به ۳/۲ و ۴ درصد در سال های بعدی رسید.
وی یادآور شد: کشورمان در سال ۱۴0۱ موفق به کسب بیشترین 
درآمد ارزی از طریق صادرات غیرنفتی در طول تاریخ خود شــد و 
حتی در ســال ۱۴0۲ نیز از نظر حجمی، صادرات غیر نفتی ایران 
رشــد ۱۲ درصدی را تجربه کرد که البته به دلیل کاهش قیمت 
جهانــی برخی اقلام صادراتی نتواتنســت از نظر درآمدی، درآمد 

بیشتری از ۱۴0۱ برای کشور ایجاد کند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی دولت ســیزدهم گفت: در کنار رشد 
درآمدهای غیر نفتی، صادرات نفتی کشــور نیــز در طول دولت 

شهید آیت ا... سید ابراهیم رئیسی سه برابر شد.
وی تأکید کرد: البته برای بقا و رشد اقتصادی کشور باید مجموعه 
تلاش های دیگری نیز انجام شــود و هرچند متغیرهای اساســی 
اقتصاد تثبیت و اقتصاد کشــور از حالت اضطرار خارج شده است 

ولی هنوز کارهای تمام نشده فراوان و هزار راه نرفته وجود دارد.
وی یادآور شــد: دولت ســیزدهم وقتی اقتصاد را تحویل گرفت، 
کشور در فاز صفر اقتصادی بود و حتی در ماه نخست نگرانی های 
زیادی در مورد پرداخت حقوق کارمندان دولت در شهریور ۱۴00 

وجود داشت.
وی ادامه داد: وقتی دولت سیزدهم بر روی کار آمد، تمامی ظرفیت 
اســتفاده از فروش اوراق در ۶ ماهه نخست سال استفاده شده بود 

و ظرفیت درآمدهای مالیاتی نیز در آن سال بسیار محدود بود.
خاندوزی خاطرنشــان کرد: البته آن وضعیت تنها مربوط به دولت 
قبل نبود و از اواخر سال ۹۱ بدلیل تحریم ها کشور دچار مشکلات 
انباشــته اقتصادی شده بود و بجز ۲ سال ۹5 و ۹۶ که تا حدودی 
فضای تنقــس نفتی حاصل از برجام ایجاد شــد در کل دهه ۹0 

اقتصاد ایران، تبلور کامل از یک اقتصاد آسیب پذیر بود.
وی تأکید کرد: بهترین ســال درآمد ملی، در کل تاریخ کشورمان 
ســال ۱۳۹0 بود ولی با شــروع تحریم ها به فاصله تنها یک سال، 
بدترین سال درآمدی کشــور در طول تاریخ، در سال ۱۳۹۱ رقم 
خــورد و از این رو بود که رهبر معظــم انقلاب در همان دور اول 
فشــارهای تحریمی در بهمن ۱۳۹۲ بر اقتصــاد مقاومتی تأکید 

کردند.
وی یادآور شــد: متأســفانه پــس از دور اول افزایش فشــارهای 
تحریمی، اصلاح ساختار اقتصادی را نیاموختیم و در سال ۱۳۹۷ 
به دنبال دور دوم تحریم ها، دچار رکود تورمی دیگری شدیم که به 

قفل شدگی در ساختار اداره اقتصادی کشور منجر شد.
وزیــر امور اقتصادی و دارایی دولت ســیزدهم تأکید کرد: اقتصاد 
ایــران از دهه ۹0 درس های پرهزینــه ای آموخت و تاوان اقتصاد 

نفتی شکننده، تمرکز گرا و متمرکز در پایتخت را پرداخت کرد.
وی افزود: برای حل ناترازی های مالی و حل مشــکلات اقتصادی 
کشــور نیازمند یک طرح اصلی و رســیدن به یک فهم مشخص 
اقتصادی هستم و هرچند در علوم اقتصادی و اجتماعی نحله های 
فکری متفاوتــی وجود دارد ولی می توان با اســتفاده از ظرفیت 
علمی دانشگاه ها و پژوهشــکده ها به انتخاب رویکرد منتخبی که 

سیاست گذار بتواند آن را در دستور کار قرار دهد، رسید.
وی تصریــح کرد: اکنون بهترین زمان برای اتخاد و تعیین رویکرد 
منتخب اقتصادی کشــور در آســتانه تشــکیل دولت چهاردهم، 
مجلــس جدید و در آغاز شــروع برنامه هفتم توســعه اســت و 

پژوهشکده ها، دانشــگاه ها و مراکز علمی کشور می توانند در این 
زمینه نقش آفرین باشند.

خانــدوزی اضافه کرد: همه کم و بیــش در مورد مقصد و اهداف 
اقتصادی کشــور اشــتراک و اتفاق نظر دارند ولی آن چه مهم تر 
اســت تأکید بر روش ها و الگوهایی است که روش رسیدن به این 
اهداف را مشــخص می کند و این که با چه روشــی قرار است این 
اهداف مشخص شــود و باید پیش از شروع اصلاحات اقتصاد این 

روش ها تعیین شود.
وی تأکیــد کــرد: باید از ظرفیــت کم نظیر دانشــگاه اصفهان و 
اندیشکده حکمرانی دانشــکده اقتصاد این دانشگاه بهره بیشتری 
برده شود تا سال های آینده شاهد تشکیل یک نظام تصمیم گیری 
منســجم مرتبط با مراکز علمی و اندیشکده های مطرح در حوزه 
اقتصاد باشــیم و این وزارت خانه به مدیران کل در سطح استان و 
وزارتخانه برای تعامل بیشتر با دانشگاه اصفهان رهنمود داده است.

خانــدوزی تصریح کــرد: وزارت امور اقتصــادی و دارایی بدنبال 
استفاده از تمامی ظرفیت های علمی کشور در حوزه اقتصاد است 
و بدنه پژوهشــی این وزارتخانه حتی در خصــوص نگاه های غیر 

متعارف گزارش های پژوهشی تهیه و منتشر می کند.
وی تأکیــد کــرد: بدنه هــای پژوهشــی دولت در لایــه تربیت 
سیاســتمداران جوان نیز، جوانان نخبه را در »مدرســه سیاست 
گذاری« جذب می کند که در مردادماه امســال آخرین دوره این 
نهاد در دولت ســیزدهم بــا حضور جمعی از دانشــجویان نخبه 

تحصیلات تکمیلی سراسر کشور برگزار می شود.
وی خاطرنشان کرد: هدف از تربیت سیاستمداران جوان این است 
که هم با قیود و محدودیت های تصمیم گیری آشــنا شوند و هم از 
مشکلات و مسایل روزی میز دستگاه ها برای اداره امور کشور آشنا 
شوند. خاندوزی یادآور شــد: در دولت سیزدهم برای نخستین بار 
صورت های مالی افزون بر ۲ هزار شرکت دولتی و یا تحت مدیریت 

عمومی برای نخستین بار منتشر شد که اقدامی بی سابقه بود.
وی خاطرنشان کرد: وزارت امور اقتصادی و دارایی اهرم هایی برای 
معرفی افراد به ســازمان حسابرسی داشت ولی در دولت سیزدهم 
امضا طلایی وزیر برای احراز رتبه در سازمان حسابرسی حذف شد 
که نقش مهمی در قاعده مند کردن فعالیت های این بخش داشت.
وی خاطر نشــان کرد: شــورای رقابت در ابتدای تشــکیل دولت 
ســیزدهم بسیار تضعیف شده بود ولی دولت مردمی هم این شورا 
و هــم بازوهای پژوهشــی آن را تقویت کرد و امســال نیز بودجه 
خوبی به این شــورا تخصیص داده شــده تا بتواند وظایف قانونی 

خود را انجام دهد.

وزیر امور اقتصادی و دارایی: 

اقتصاد ایران از وضعیت اضطرار خارج شده است

ایرنا- یکی از رهبران جنبش حمــاس ز موافقت این جنبش با 
قطعنامه شــورای امنیت سازمان ملل درباره جنگ غزه و آمادگی 

این جنبش برای مذاکره درباره آن خبر داد.
سامی ابوزهری، از رهبران جنبش حماس در گفت وگو با »رویترز« 
در این باره اعلام کرد: حماس قطعنامه شورای امنیت درباره آتش 
بس، عقب نشــینی از غزه و تبادل اسرا را پذیرفت و آماده مذاکره 

درباره جزئیات است.
وی تأکیــد کرد: اکنون دولت آمریکا برای عمل به تعهدات خود و 
الزام اشــغالگران به توقف فوری جنگ در راستای اجرای قطعنامه 

شورای امنیت، با یک آزمون واقعی مواجه است.
این اظهارات پس از آن بیان شد که قطعنامه پیشنهادی آمریکا در 
زمینه آتش بس در نوارغزه، بدون هیچ مخالفت و وتویی در نشست 
روز دوشنبه به وقت محلی این شورا )۱0 ژوئن ۲0۲۴ برابر با ۲۱ 
خرداد ۱۴0۳( تصویب شــد. در این قطعنامه ۷ بندی آمده است 
که قطعنامه پیشنهادی آمریکا تمام قطعنامه های مربوطه در مورد 
وضعیت خاورمیانه از جمله موضوع فلسطین را یادآور می شود و بر 
اهمیت تلاش های دیپلماتیک مستمر مصر، قطر و آمریکا با هدف 
دســتیابی به یک توافق آتش بس جامع شــامل سه مرحله تأکید 

می کند. در این قطعنامه آمده اســت: از پیشنهاد آتش بس جدید 
اعلام شــده در ۳۱ مه که )رژیم( اسرائیل آن را پذیرفت، استقبال 
می کنــد و از حماس می خواهد که آن را نیــز بپذیرد و از هر دو 
طرف می خواهد که شرایط آن را به طور کامل بدون تاخیر و بدون 
قید و شرط اجرا کنند. این قطعنامه خاطرنشان می کند که اجرای 
این پیشــنهاد می تواند نتایج زیر را در سه مرحله داشته باشد. این 
قطعنامــه تأکید می کند که اگر مذاکرات برای مرحله اول بیش از 
۶ هفته طول بکشــد، آتش بس تا زمانــی که مذاکرات در جریان 

است ادامه خواهد داشت.

حماس:

 ما قطعنامه شورای امنیت را پذیرفتیم

ایرنا- سرپرســت وزارت امور خارجه 
جمهوری اســلامی ایران گفت: تهران 
و مســکو عزم جدی و راســخ دارند تا 
همکاری هــای دوجانبــه خــود را در 

زمینه های مختلف توسعه دهند.
علــی باقــری در گفت و گــو بــا این 
خبرگزاری روس در حاشــیه نشست 
امور خارجه کشــورهای عضو  وزیران 
بریکــس در نیژنی نووگورود روســیه 
افزود: ایران و روسیه دو کشور همسایه 
و برخوردار از روابط تاریخی و ریشه دار 

هستند.
وی خاطرنشان کرد:  در طول سال های 
گذشــته عرصه های روابط بین ایران و 
روسیه گســترش زیادی داشته است 
و تهدیدهای مشــترک علیه دو کشور، 
فرصت های مشترکی را فراروی تهران 

و مسکو قرار داده است.
سرپرســت وزارت امــور خارجه ایران 
اظهار داشــت:  بر این اســاس هر دو 
کشــور عزم جــدی و راســخ دارند تا 
همکاری های  مختلــف  زمینه های  در 

دوجانبه خود را توسعه دهند.

باقــری گفــت: رونــد رو بــه رشــد 
همکاری های دو کشــور نشان دهنده 
این اســت که رهبران دو کشــور عزم 
راسخ دارند تا مناسبات بین دو کشور 
را مســتحکم کنند و از همه فرصت ها 
برای انتفاع دو کشــور و دو ملت بهره 

بگیرند.
بریکس در حــال نهایی کردن روند 

دلارزدایی است
سرپرست وزارت امور خارجه ایران در 
بخش دیگری از این گفت و گو اظهار 
داشت: وزیران دارایی کشورهای عضو 
بریکس در چارچوب یک برنامه مدون 
در حال نهایــی کردن روند دلارزدایی 
در مناسبات مالی و تجاری اعضای این 

گروه هستند.
وی ادامــه داد: موضــوع ایجــاد پول 
مشــترک و سیســتم دلارزدایــی از 
تبادلات تجاری و اقتصادی کشورهای 
عضو مجموعــه بریکس یک راهبردی 
اســت کــه در دســتور کار جــدی 

کشورهای عضو قرار دارد.

باقری با اشــاره به پیوســتن ایران به 
ابتدای ســال ۲0۲۴  از  گروه بریکس 
میــلادی )دی مــاه ۱۴0۳( نیز اظهار 
داشــت: عضویت ایران در بریکس در 
واقع برآمده از یک عقلانیت راهبردی 
در عرصه سیاســت خارجی جمهوری 
اســلامی ایــران اســت و عضویت در 
بریکس و ســازمان همکاری شانگهای 
به تامین و تســریع در تحقق برخی از 

منافع ایران کمک کرده است.
در  وی خاطرنشــان کرد:  مشــارکت 
بریکس شــرایط را فراهــم می کند تا 
بتوانیــم مقابله موثرتــری با تحریم ها 

داشته باشیم.
فعالیت های  از  نگرانــی  گونه  هر 

هسته ای ایران بی اساس است
سرپرســت وزارت امــور خارجه ایران 
در پاســخ به پرســش دیگری اظهار 
داشــت: هرگونه نگرانی از فعالیت های 
هســته ای ایران بی اساس است، چرا 
که تمام این فعالیت ها زیر نظر آژانس 

بین المللی انرژی اتمی است.

تسنیم- احمــد وحیدی، وزیر کشور 
در رأس هیئتــی، دقایقــی قبــل از 
طریق فرودگاه بین المللی زاهدان وارد 
سیســتان و بلوچستان شــد و در بدو 
ورود، مورد اســتقبال رسمی »محمد 
کرمی« استاندار و جمعی از مسئولان 

استانی قرار گرفت.
در  لحظه  آخرین  تا  سیزدهم  دولت 

خدمتگزاری به مردم آماده است

وی درجمع خبرنگاران اظهار داشــت: 
تلاش ها در وزارت کشور و صداوسیما 
بــرای برگزاری انتخاباتی باشــکوه در 

حال انجام است.
وی افــزود: بازدیــد از پایانــه مرزی 

میرجاوه اولین برنامه این سفر است.
وزیر کشــور خاطرنشــان کرد: افتتاح 
اداری  ســاختمان  از  بهره بــرداری  و 
و  سیســتان  مرکــز  صداوســیمای 

بلوچستان و شرکت در جلسه شورای 
اداری نیز از دیگر برنامه های این سفر 

خواهد بود.
خصــوص  در  همچنیــن  وحیــدی 
برگــزاری انتخابــات تصریــح کــرد: 
بــرای  پیش بینی شــده  برنامه هــای 
انتخاب مردم می شوند  نامزدها ملاک 
 و پیش بینی مشارکت خوبی در حوزه 

انتخابات داریم.

سرپرست وزارت امور خارجه: 

ایران و روسیه مصمم به توسعه روابط هستند

 وزیر کشور:

 پیش بینی مشارکت خوبی در انتخابات داریم
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سخنگوی ستاد انتخابات کشور:
فعالیت ۶0 هزار شعبه اخذ رأی 

در روز برگزاری انتخابات
محسن اســلامی، سخنگوی ســتاد انتخابات 
کشــور گفت: شعبه های رأی گیری به پرُتراکم 
و کم تراکم تقســیم شده و همه عوامل اجرایی 
در این شعبه ها تا پایان رأی گیری حضور دارند. 

اسلامی ادامه داد ... 2

شاخص

انگار هرچه بیشــتر می گذرد، عمق فقدان شــهیدان 
خدمت بالاخص شــهید جمهور آیت ا... رئیسی و وزیر 
امور خارجــه امیرعبدالهیان را بهتر و بیشــتر درک 
می کنیم. آنقدر مشــغول خدمت و سرو سامان دادن 
به وضعیت بخش های مختلف مغفول مانده در کشور 
بودند که تنها جلســاتی که آنها را ســاکن می دیدیم 
جلســات هفتگی هیئت دولت بود. درســت است که 
حل مشکلات ساختاری کشــور بیش از اینها زمان بر 
خواهد بود اما همین که می دانســتیم در حال تلاش 
هســتند و لحظه آرام و قرار ندارند، برایمان قوت قلب 
بــود. همین که می دیدیم یــک نیروی های مخلص و 
کارآمد، مســئولیت کشــور را بر عهده دارند، برایمان 
آرامش بخش بــود. ولی از آن روز که او را از دســت 
داده ایم، احســاس خلأ می کنیم. و چه خوش اقبال اند 
آنهایی که در بالا و پایین های روزگار، فرصت آشنایی 

با چنین انسان های کمیابی را پیدا می کنند.
برخی ها ادعا داشــتند کــه دنیا با نظــام جمهوری 
اســلامی قهر اســت اما علاوه بر برقراری ارتباطات با 
دنیا معاملات بســیار زیبایی در منطقه شــاهد بودیم 
آمارها گواه می دهند که شــهید رئیســی و شــهید 
امیرعبدالهیان با توجه به مشــکلات داخلی از جمله 
مســائل اقتصادی چگونه برای تحول این موضوع به 
صورت زیر بنایی وارد عرصه شــدند و این شــهیدان  
در حــوزه منطقه ای و چگونه نگاه دنیا را نســبت به 

جمهوری اسلامی ایران تغییر داد.
شــهید آیت ا... رئیسی تمام عمر را با اخلاص و تواضع 
صرف خدمت به مردم و انقلاب کرد و در این مســیر 
فــردی خســتگی ناپذیر بود و در همــه عرصه ها چه 
در دســتگاه قضا و چه در دوران ریاســت قوه مجریه 
صادقانــه عمل کرد اما امروز و در آســتانه انتخاباتی 
دیگر قرار داریم پیش از این از شــاخص های انتخاب 
رئیس جمهور بسیار گفته اند و حساسیت این موضوع 
را گوشــزد کرده انــد اما در این دوره بــه نظر می آید 
شهادت رئیس جمهور انتخاب را سخت کرده است اما 
در عین حال آن را آســان کرده باشد. امروز از شهید 
رئیســی می تواند الگویی برای انتخــاب کاندیداهای 

ریاست جمهوری باشد.
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معاون رئیس جمهور: 

خودروسازها مکلف به تحویل تاکسی های برقی  شدند 

چشم انتظاری 
مسافران

اردیبهشت ماه سال جاری بود که استاندار فارس گفت: 
توافق اولیه برای ورود تاکسی و اتوبوس برقی به ناوگان 
حمل و نقل شــیراز با همکاری شــرکت ایران خودرو و 
شهرداری این کلان شهر انجام شــد. روز گذشته  نیز 
معاون امور شــهرداری های ســازمان شــهرداری ها و 
دهیاری های کشــور گفت: عمل نکــردن به تعهدات 

برای تحویل تاکسی ها، مانع نوسازی نمی شود؛ چراکه 
دولت با خودروســازهای داخلی دیگر به  ویژه در حوزه 
خودروهای برقی مذاکراتی انجام داده اســت. ســید 
سجاد انوشه درباره نوســازی ناوگان تاکسی کشور بر 
انجام تعهدات خودروســازان برای اســقاط، تعویض، 

تحویل و نوسازی ناوگان عمومی ...

با حضور استاندار فارس در پایتخت انجام گرفت؛

رایزنی های فشرده در 
سطوح عالی وزارت خانه ها

صفحه ۳

صفحه7
صفحه ۳

)) فروش مزایده ای املاک - نقد و اقساط (( 
*بدون کارمزد* 

شروع مزایده 1403/03/1۶

و تاریخ بازگشایی پیشنهادات 1403/03/27 
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لیست املاک و شرایط مزایده در صفحه 4

در جلسه اعضای کمیسیون برنامه و بودجه شورا در مقایسه درآمد و بودجه شهرداری طی سه سال گذشته مطرح شد؛

سربلند در عمران و درآمد 



وزیر دفاع: 
»شهید رئیسی« زمینه صادرات محصولات دفاعی 

را فراهم می کرد
تسنیم-  امیر محمدرضا آشــتیانی، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح با بیان اینکه شهید آیت ا... رئیسی اعتقاد داشت که دانشگاه ها 
و شــرکت های دانش بنیان در کشــور باید مورد حمایت جدی قرار 
بگیرنــد، افزود: در این خصوص باید بودجه هــای تحقیقاتی افزایش 
پیدا می کرد تا کارهای بیشتری در حوزه صنعت دفاعی تعریف کنیم 
که با حمایت شــخص رئیس جمهور در بودجه های تحقیقاتی رشد 
چند برابری ایجاد شــد که باعث دســتاوردهای بسیار زیادی در این 

حوزه شد.
آشــتیانی با اشاره به سفرهای خارجی شهید آیت ا... رئیسی گفت: در 
این ســفرها ایشان زمینه هایی را برای ارائه دستاوردهای وزارت دفاع 
به کشورهای مســتقل ارائه می کرد و براساس برقراری ارتباط با آن 
کشــورها، زمینه صادرات فراهم می شد و همین موضوع باعث شد تا 

در این حوزه رشد 3 برابری داشته باشیم.
وزیر دفاع با بیان اینکه در حوزه پدافندی، چه در ارتفاع پســت و چه 
در ارتفاع میانی و بلند، ســامانه هایی داریم که می تواند دفاع کشور را 
تضمین کند، افزود: تولید محصولات دفاعی کار وزارت دفاع اســت و 
تکثیر آن ها بر عهده دولت اســت که این حمایت و پشتیبانی با نگاه 

خود شهید آیت ا... رئیسی طی این 3 سال به نحو احسن انجام شد.
امیر آشتیانی با بیان اینکه هر تصمیمی که در حوزه های راهبردی و 
کلان کشــور اتخاذ می شود به طور حتم باید در شورای عالی امنیت 
ملی مطرح شــود، افزود: در این جلسات افراد در حوزه های مختلف 
دیدگاه های تخصصی خودشــان را اعلام می کنند و اینکه شــخصی 
بتوانــد با وجود آراء و نقطه نظرات متفاوت و متضاد این افراد تصمیم 
درســتی بگیرد کار بسیار مهمی اســت که شهید آیت ا... رئیسی این 

کار را به خوبی انجام می داد.
وی با بیان اینکه رئیس جمهور شــهید در تلاش بود تا یک حکمرانی 
توأم با اقتدار و ارتباط با مردم را در نظام مقدس جمهوری اســلامی 
تثبیت کند، افزود: در طول دولت ســیزدهم به مردم الگوی بســیار 
خوبی از خدمت رســانی ارائه شد و ایجاد اقتدار جمهوری اسلامی در 
صحنه های منطقه ای و بین المللی یکی از دستاوردهای رئیس جمهور 

شهید بود.
وزیر دفاع با بیان اینکه مجموعه حرکتی که در طول این 3 ســال در 
وزارت دفاع انجام شــده یک کار جهشی بوده است، افزود: اعتقاد ما 
این اســت که این مسیر باید استمرار پیدا کند؛ چراکه استمرارش به 

نفع نظام و مردم است.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور:
فعالیت ۶۰ هزار شعبه اخذ رأی در روز برگزاری 

انتخابات
انتخابات  ستاد  اسلامی، ســخنگوی  محسن  باشگاه خبرنگاران- 
کشــور گفت: شــعبه های رأی گیری به پرُتراکم و کم تراکم تقســیم 
شــده و همه عوامل اجرایی در این شعبه ها تا پایان رأی گیری حضور 
دارند. اســلامی ادامه داد: در شــعبه های پرتراکــم ۷ متصدی و در 
شــعبه های کم تراکم ۵ نفر حضور خواهند داشــت. وی با اشــاره به 
فعالیت متصدیان در شعبه ها و همچنین نمایندگان فرماندار، حراست 
شــعبه و... افزود: حدود 800 هزار نفر در انتخابات ریاست جمهوری 

با ما کار می کنند.
سخنگوی ســتاد انتخابات کشور گفت: دستگاه احزار هویت در همه 
شــعبه های اخذ رای فراهم اســت و نیاز به مُهر زدن روی شناسنامه 
نیست. اسلامی ادامه داد : قانون ماده ۱۹ انتخابات در مجلس یازدهم 
اصلاحاتی خورد و براســاس این اصلاحیــه رأی دهنده با کارت ملی 
و شناســنامه رأی می دهد و روند اخــذ رأی مانند انتخابات مجلس 
خواهد بود. وی افزود: در انتخابات مجلس شورای اسلامی 8۵ درصد 
مراجعه کنندگان با کارت ملی رأی دادند.ســخنگوی ستاد انتخابات 
کشور تأکید کرد: برای روز برگزاری انتخابات ریاست جمهوری حدود 

۶0 هزار شعبه اخذ رای پیش بینی شده است.

ایسنا- اصغر جهانگیــر، سخنگوی قوه قضاییه درباره توسعه 
دیپلماســی قضایی گفت: یکی از سیاست های جدید دستگاه 
قضا در ســال های اخیر بر این بــوده که بتواند روابط حقوقی 

خود را با کشورهای دوست، توسعه دهد.
وی افــزود: در ماه هــای اخیر فعالیت های قضایی در ســطح 
بین المللی رو به افزایش است و در هفته های اخیر سه هیئت 
قضایی به کشورهای دوست اعزام شده یا در حال اعزام است. 
امروز هم سفر دو روزه رئیس قوه قضاییه به کشور دوست قطر 
است و قرار اســت با مقامات عالی رتبه قطر دیدار و گفت وگو 

داشته باشند.
وی افزود: یکی از مسائل مهم، محکومیت جنایات ددمنشانه 
رژیم غاصب اسرائیل است که امیدواریم با همکاری و همراهی 
دولت های مختلف بتوانیم حمایت بیشــتری از مردم مظلوم 

فلسطین در دستور  کار قرار دهیم.
  پیگیر حقوق همه اتباع خود در کشورهای مختلف دنیا هستیم

ســخنگوی قوه قضاییه بــه برخوردهای دوگانــه غربی ها در 
موضوعات حقوق بشــری اشــاره کرد و گفت: اخیراً یکی از 
روزنامه نگاران ایران به دلایل واهی توسط دولت فرانسه مورد 
تعقیب و بازداشــت شده اســت که تقاضای آزادی بی قید و 
شــرط خود را به دولت فرانسه اعلام می کنیم و پیگیر حقوق 

همه اتباع خود در کشورهای مختلف دنیا هستیم.
جهانگیر با اشاره به جنایات هشت ماه اخیر رژیم صهیونیستی 
در غــزه، گفــت: در روزهای اخیــر در اردوگاه نصیرات رژیم 
صهیونیســتی مبادرت به قتل عام صدها انســان بی دفاع کرد 
و این کشتار به گونه ای بود که همه آزاداندیشان دنیا را متأثر 

کرد و همه این جنایات را محکوم کردند.
  فعال شدن ستاد های پیشگیری از جرائم و تخلفات انتخاباتی

جهانگیر در پاســخ به سؤالی در رابطه با برنامه قوه قضاییه در 
برخورد با بی اخلاقی های احتمالی کاندیداها و ادعاهای دور از 
واقعیت کاندیداهای ریاست جمهوری، گفت: در اجرای دقیق 
منویــات مقام معظم رهبری مبنی بر رعایت اخلاق انتخاباتی 
توسط تمام کســانی که در این عرصه حضور دارند، دستگاه 
قضایی بلافاصله ســتاد های پیشــگیری از جرائم و تخلفات 

انتخاباتی را فعال کرد.
وی ادامه داد: این جلســات به ریاســت دادستان کل کشور 
برگزار شــده است و با هدف پیشــگیری و بازدارندگی اخبار 
واصلــه در رابطه بــا اظهار نظرهای نامزدهــا و افراد منتصب 
بــه آن ها چه در فضای واقعی و چــه در فضای مجازی رصد 

می شود.
وی افــزود: چنانچه بحث بی اخلاقی انتخاباتی مطرح باشــد، 
بلافاصله با هشــدارها و احضارها تلاش می شــود فضای امن 
انتخاباتــی به هم نخــورد. در صورتی که تــداوم بی اخلاقی 
انتخاباتی مشــاهده شود هم مقامات قضایی و هم دادستان ها 
 بــه وظیفه خــود عمل خواهند کــرد و طبق قانــون با آنها 

برخورد می شود.
ســخنگوی قوه قضاییه خاطرنشــان کرد: همچنین شــورای 
نگهبان نیــز در این مرحله به عنوان دســتگاه نظارتی رصد 
کاملی در بحث اخلاق انتخاباتی نامزدها در دســتور  کار دارد، 
چنانچه بی اخلاقی هایی مشاهده شود، بنابر قانون و مقررات، 

اقدام خود را عملیاتی می کند.
  تشکیل دادگاه های صلح از بعد از هفته قوه قضاییه

ســخنگوی قوه قضاییه در پاســخ به ســؤالی مبنی بر اینکه 
با توجه بــه ابلاغ آیین نامــه قانون شــوراهای حل اختلاف، 
دادگاه هــای صلح از چه زمانی در کشــور فعال می شــوند و 
تاکنون چه اقداماتی برای اجرایی شدن آن انجام شده است؟ 

گفت: هنوز فرصت قانونی به اتمام نرســیده اســت و تا هفتم 
آذر ماه برای راه اندازی دادگاه های صلح باقی است و اقدامات 

مقدماتی صورت گرفته است.
وی ادامــه داد: آیین نامه قانون شــوراهای حل اختلاف با کار 
کارشناســی دقیق به موقع تهیه و تدوین شده است و دلیل 
دیگر این است که مقدمات تشکیل شعب در استان ها متفاوت 

است و نیازسنجی در استان ها انجام شده است.
جهانگیر ابراز امیدواری کرد که بعد از هفته قوه قضاییه شاهد 
تشکیل دادگاه های صلح باشیم و دستگاه قضایی بتواند پیش 

از پایان مهلت قانونی دادگاه های صلح را مستقر کند.
ســخنگوی قوه قضاییــه یادآور شــد: در قانون شــوراهای 
حل اختلاف بــرای دادگاه های صلح 30 نوع صلاحیت در نظر 
گرفته شده اســت و در کنار هر یک از این شعب، یک شعبه 
حل اختلاف امور لازم را پیگیری خواهند کرد و در عین حال 
پیش از تشکیل این دادگاه ها مابقی بخش های قضایی امور را 

پیگیری خواهند کرد.
  فرش های کاخ سعد آباد در دستگاه های دولتی پیدا شدند

ســخنگوی قوه قضاییه در پاســخ به ســؤالی درباره آخرین 
وضعیــت پرونده ســرقت فرش های کاخ ســعد آباد گفت: در 
رابطه با این موضوع در مرجع قضایی مرتبط پرونده تشــکیل 
شده است و افرادی به عنوان مطلع احضار شده اند و تحقیقات 

مقدماتی به عمل آمده است.
وی ادامه داد: برخی از این فرش ها که مدعی بودند به سرقت 
رفته است در دســتگاه های دولتی پیدا شدند و از این منظر 
اصولاً بحث سرقت اتفاق نیفتاده است و موضوع این است که 
بدون رعایت تشــریفات قانونی و ضوابط و مقررات اصطلاحاً 

سهل انگاری شده است که شائبه سرقت را مطرح می کنند.
ســخنگوی قوه قضاییه ابراز امیدواری کــرد با پیگیری های 
بعدی نســبت به مابقی فرش ها نیــز اقدامات مقتضی صورت 
گیرد. این موضوع برابر قانون پیگیری قضایی می شــود و در 

عین حال اگر سهل انگاری شده است نیز مشخص شود نتیجه 
چه بوده است و به اطلاع مردم برسد. وی افزود: تا کنون برای 
8 نفر کیفرخواست صادر و پرونده آن ها به دادگاه ارسال شده 
و در مرحله پیگیری مســائلی است که به دادگاه ارسال شده 
اســت و در وقت مقتضی اطلاعــات در خصوص پرونده اعلام 
می شــود؛ البته این نکته هم باید در نظر داشت حجم فعالیت 
این شــبکه به قدری نبوده که منجر به نگرانی مردم شود. در 
حوزه ســلامت و داور همه دســتگاه ها کوشش می کنند تا از 

طریق جعل اسناد سلامت مردم به خطر نیفتد.
  تشکیل پرونده  درخصوص حادثه سقوط بالگرد رئیس جمهور

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سؤالی مبنی براینکه آیا در 
خصوص حادثه سقوط بالگرد رئیس جمهور و همراهان ایشان 
پرونده ای در دســتگاه قضا تشــکیل شده است؟ گفت: ضمن 
عرض تسلیت مجدد بابت وقوع این حادثه ناگوار که همچنان 
مردم نســبت به این حادثه بزرگ سوگوار هستند؛ باید عرض 
کنم بلافاصله بعد از وقوع حادثه هیئتی توسط سازمان قضایی 
نیروهای مســلح مأموریت پیدا کرد تا موضوع را دنبال کند و 

پرونده ای در این خصوص تشکیل شد.
جهانگیر افزود: ضابطان در حال جمع آوری ادله و گزارشــات 
نهایی هستند و به محض تکمیل تحقیقات و ارائه به دستگاه 
قضایی موضوع پرونده بــا تمام ابعاد پیگیری و در وقت مقرر 

اطلاع رسانی لازم صورت خواهد گرفت.
وی در پاســخ به سؤالی درباره مرز نقد و تخریب در تبلیغات 
انتخاباتی گفت: انتشار مطالب هتک حرمت و تشویش اذعان 
عمومی جرم انگاری شــده اســت. در خصوص نقد و تخریب 
تفاوت وجود دارد و نقد انگیزه های اصلاحی دارد؛ اما تخریب 
با اهــداف گروهی و جناحی و رویکرد غیــر اصلاحی مطرح 
می شــود. دســتگاه قضایی وظیفه دارد که برخورد قانونی با 
 شــخصیت هایی کــه به دنبــال تخریب افراد دیگر هســتند 

داشته باشد.

فارس- محمد مخبر، سرپرســت ریاست جمهوری 
به اســتناد اصل ۱3۱ و در اجرای اصل ۱23 قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران، به پیوست، »قانون 
شــفافیت قوای ســه گانه، دســتگاه های اجرایی و 
ســایر نهادها« را که در جلســه علنی روز دوشنبه 

۱0 اردیبهشــت ۱403 مجلس شــورای اســلامی 
تصویب و در تاریخ ۹ خرداد ۱403 از سوی مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام، با اصلاح تبصره )2( ماده 
)2( موافق با مصلحت نظام تشــخیص داده شده و 
طی نامه مورخ ۱۷ خرداد ۱403 مجلس شــورای 
اســلامی واصل شــده، جهت اجرا به قوه قضاییه، 
 مجلس شــورای اســلامی و نهاد ریاست جمهوری 

ابلاغ کرد.
سرپرســت ریاســت جمهوری همچنین به استناد 
اصــل ۱3۱ و در اجرای اصل ۱23 قانون اساســی 
جمهوری اســلامی ایران، متنی را در پیوست برای 
درج در ذیل جدول شــماره ۷ »قانون بودجه سال 
۱403 کل کشــور« که از ســوی مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در اجرای اصل ۱۱2 قانون اساســی 
جمهــوری اســلامی ایــران و مــاده 200 قانون 

آیین نامه داخلی مجلس شــورای اسلامی در تاریخ 
۹ خرداد ۱403 موافق با مصحلت نظام تشــخیص 
داده شــده و مطابق نامه مجلس شــورای اسلامی 
در تاریــخ ۱۹ خرداد ۱402 واصل گردیده اســت، 
 جهــت اجرا بــه ســازمان برنامه و بودجه کشــور 

ابلاغ کرد. 
مخبــر »قانون اصــلاح ماده ۱04 قانــون مجازات 
اســلامی« را نیز که در جلسه علنی 2۵ اردیبهشت 
۱403 مجلس شورای اســلامی تصویب شده و در 
تاریــخ ۱0 خرداد ۱403 به تأیید شــورای نگهبان 
رســیده و طی نامه مورخ ۱۷ خرداد ۱403 مجلس 
شــورای اسلامی واصل شده به اســتناد ماده ۱3۱ 
و در اجــرای مــاده ۱23 قانون اساســی جمهوری 
اســلامی ایران، جهت اجرا بــه قوه قضاییه و وزارت 

دادگستری ابلاغ کرد.

ایسنا، بابــک نگاهداری، رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اســلامی در جلسه علنی مجلس و 
در جریان بررسی گزارش وزیر جهاد کشاورزی در 
مورد نحوه اجرای قانون خرید تضمینی محصولات 
اساسی کشاورزی گفت: حمایت از بخش کشاورزی، 
دارای جنبه ها و اهداف مختلفی اســت که از جمله 
مهم ترین آنها می توان به خلق ارزش افزوده ناشی از 
 ارتقای تولید و دستیابی به امنیت غذایی اشاره کرد.

وی با اشــاره به  قانون خریــد تضمینی محصولات 
اساسی کشــاورزی گفت: فلســفه اجرای سیاست 
خریــد تضمینی و قیمت تضمینی برای محصولات 
اساسی، اطمینان بخشــی به کشاورزان برای تداوم 
تولید این محصولات توســط ایشان است. بنابراین 
هرگونه اقدامــی برای کاهش بــار مالی دولت در 
تأمین نقدینگی لازم بــرای خرید این محصولات، 
ازجمله اجرای کشــاورزی قراردادی و یا عرضه در 
بــورس کالا، باید با این پیش فــرض صورت گیرد 
که خدشــه ای در تصمیم کشــاورزان برای تداوم 
تولید محصولات اساســی ایجاد نشود؛ کما این که 
کشاورزان تولیدکننده این اقلام به طور معمول، هر 
ســاله با چالش های متعدد ناشــی از اجرای ناقص 
ایــن قوانین حمایتی نیز مواجه هســتند که از آن 
جمله می تــوان به تأخیر در اعلام قیمت تضمینی، 
پایین بودن قیمــت تضمینی مصــوب، تأخیر در 
پرداخــت مطالبات کشــاورزان، تأخیر در پرداخت 
خســارت های ناشی از شــیوع آفات و بیماری ها و 

حوادث غیرمترقبه اشاره کرد.
رئیس مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی 
بــه خرید تضمینی گندم اشــاره و اظهار کرد: طی 
ســال های اخیر با تشکیل »شــورای قیمت گذاری 
و اتخاذ سیاســت های حمایتی محصولات اساسی 
کشاورزی«، در دولت سیزدهم، در سال های زراعی 
۱400-۱3۹۹ تــا ۱40۱-۱400 قیمــت خریــد 
تضمینی گنــدم معمولی 2/3 برابر شــد که اقدام 
مثبت و امیدبخشی برای کشاورزان به شمار می  رود 
و نســبت به دوره قبل از جهــش قابل ملاحظه ای 
برخوردار شــد و البته در دو سال بعدی این رشد با 

روند ملایم تری ادامه یآفت.
  فرآیند خرید تضمینــی با چالش های زیادی 

مواجه است
نگاهداری در عین حال با بیان اینکه فرآیند خرید 
تضمینی با چالش های زیادی مواجه است، توضیح 
داد: فرایند تعیین قیمت تضمینی گندم در ســال 
زراعی ۱403-۱402 از سه  ماه قبل از شروع سال 
زراعی آغــاز و قیمت خرید تضمینــی حداکثر تا 
پایان تیرماه سال ۱402 اعلام می شد. با این وجود 

تصویــب دیرهنگام قیمت نهایــی خرید تضمینی 
گندم در بهمن مــاه ۱402 به نرخ ۱۷۵ هزار ریال 
برای هر کیلوگرم که آن هم 20 هزار ریال پایین تر 
از قیمت اولیه اعلامی بود، باعث ایجاد نارضایتی در 
تولیدکنندگان گندم شد. وی ادامه داد: از طرفی بر 
اساس بررســی های میدانی، قیمت خرید تضمینی 
مصوب ۱۷۵ هــزار ریالی، پاســخگوی هزینه های 
تولید گندم آبی نیست و عملًا تحویل گندم با این 
قیمت باعث متضرر شــدن کشاورزانی می شود که 

شیوه تولید کشت آبی را انجام می دهند.
نگاهداری خاطرنشــان کرد: طبــق قانون تضمین 
خرید محصولات اساســی کشــاورزی اولین معیار 
در تعییــن قیمت تضمینی، توجه بــه هزینه های 
واقعی تولید و ســود متعارف اســت؛ در حالی که 
در شــرایط فعلی هزینه تولید هــر کیلوگرم گندم 
آبی، بالاتر از قیمت تعیین شــده برآورد می شــود. 
علاوه بر این، خارج کــردن گندم مصرفی صنف و 
صنعــت از فرایند خرید تضمینــی، بدون تصویب 
الزامات اطمینان  بخش نســبت به خرید آن توسط 
بخــش خصوصی، ایــن نگرانــی را در گندم کاران 
ایجاد کرد که ممکن اســت دولــت پس از تأمین 
گندم خبازی ها، اقدامی بــرای خرید مابقی گندم 
تولیدشده در کشور را نداشته و این تولیدکنندگان 
مجبور شوند مجدداً در فروش گندم دست به دامان 

واسطه ها شوند.
  کمتر از ۶ درصد از مطالبات به کشاورزان از 

سوی دولت پرداخت شده است
رئیس مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی 
گفت: بنا بر اعلام مجری طرح گندم کشور، از آغاز 
برداشت رســمی گندم در فروردین سال جاری تا 
۶ خرداد ســال جاری بیــش از دو میلیون و 3۵0 
هــزار تن گندم به ارزش حــدود 4۱ هزار میلیارد 
تومان خرید تضمینی شده اســت؛ با این وجود تا 
این تاریخ تنها حدود دو هزار و 300 میلیارد تومان 
)کمتر از ۶ درصد از مطالبات( به کشاورزان از سوی 
دولت پرداخت شده است. هرچند بر اساس آخرین 
آمار اعلامی، این مطالبات پرداختی ظرف دوهفته 
اخیر به نزدیک ۵0 درصد رسیده است، ولی باز هم 
حاکی از تأخیر در پرداخــت مطالبات گندم کاران 
اســت. این تأخیر در پرداخت برای گندم تولیدی 

کشاورزان در سال ۱402-۱40۱ نیز اتفاق آفتاد.
به گفته وی، ســازمان برنامه و بودجه کشور برای 
جلوگیــری از هرگونه معامله ســلف و پرداخت به 
موقــع قیمت محصولات تضمینی خریداری شــده 
به کشاورزان، موظف است اعتبارات مصوب مربوط 
به خرید تضمینی محصولات کشــاورزی در قالب 

بودجه سالانه را همزمان با خرید محصولات مذکور 
را به طور صددرصد تخصیص دهد.

با    برخی از کشاورزان حاضرند گندم خود را 
قیمت های پایین تر و نقدی به واسطه ها بفروشند

شواهد میدانی نشــان می دهد که برخلاف احکام 
قانونی، عدم اصلاح فرآینــد خرید تضمینی گندم 
و درحقیقت عدم جبران حقوق واقعی کشــاورزان، 
زمینه ســاز حضور واســطه های غیرضــرور در این 
چرخه و تخلفات بعــدی همچون اختلاط گندم با 
خاک یا ســایر غلات، خروج گندم از چرخه تولید 
آرد و نان و قاچاق یا اســتفاده بــرای خوراک دام 

شده است.
نگاهداری افزود: در حال حاضر برخی از کشاورزان 
به دلیل کمبود نقدینگــی حاضرند گندم تولیدی 
خود را با قیمت هــای پایین تر از قیمت تضمینی و 

به طور نقدی به واسطه ها بفروشند.
  وضعیت فعلی خرید کیفی گندم از کارایی لازم 

برخوردار نیست
وی گفــت: از طــرف دیگر خرید گندم بر اســاس 
کیفیت درحال حاضر صرفاً بــا اندازه گیری درصد 
آفت مفید و غیرمفید و میزان ســن زدگی صورت 
می گیــرد؛ درحالی که ضروری اســت برای میزان 
پروتئیــن و گلوتن موجود در گندم نیز بر اســاس 
اســتانداردهای تعریف شده مانند استاندارد شماره 
ایران، سازوکارهای  ۱04 سازمان ملی اســتاندارد 
لازم دیده شــود و پرداخت به کشاورزان، متناسب 
بــا کیفیت گندم تحویلی به ایشــان صورت گیرد. 
وضعیت فعلــی خرید کیفی گندم نیــز از کارایی 
لازم برخوردار نیســت؛ چراکه درصورت وجود آفت 
مفید و غیرمفید و همچنین سن زدگی، میزان تأثیر 
منفی این ایرادات بر ویژگی های آســیابانی گندم، 
فراتــر از کاهش چند درصــد در مبلغ پرداختی به 
کشاورزان نیست و این موضوع انگیزه  چندانی برای 
بهبود کیفیــت گندم های تحویلی در کشــاورزان 

ایجاد نمی کند. 

چهارشنبه 1403/03/23              سیاسیسال سی ویکم  شماره 26301

نوبت اول:     1403/03/22شیراز نوین 
نوبت دوم:    23/ 1403/03سبحان

شــهرداري شــیراز در نظر دارد عملیات تعمیر و نگهداری تأسیسات 
الکتریکی و مکانیکی آرامستان بهشــت احمدی و ساختمانهای تابعه 
را از طریق برگزاری مناقصه عمومي در ســامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( با شماره فراخوان 20030۹66۸۸000101 به اشخاص حقوقی 
واجد شرایط واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید 
با مراجعه به آدرس www.setadiran.ir  نســبت به دریافت اسناد 
مناقصه وتحویل آن اقــدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی، ثبت 
نام در سامانه مذکور ودریافت گواهی امضای الکترونیکی صاحبان امضا 
مجاز از سوی متقاضیان جهت شــرکت در مناقصه الزامی است. ضمنا 
در صورت نیاز به اطلاعات بیشــتر شماره تلفن 374260۸3-071آماده 

پاسخگویی می باشد.
-مبلغ برآورد : 31/615/۹71/56۸ ریال

-مدت قرارداد : 12 ماه
-شرایط شرکت کنندگان : 1-متقاضیان دارای حداقل رتبه 5 در رشته 
تأسیسات  و تجهیزات و نیرو از سازمان برنامه وبودجه کشور و یک سال 

سابقه مرتبط با موضوع مناقصه با دستگاه های اجرایی.
-ارائه گواهینامــه دارای اعتبار صلاحیت ایمنی پیمانکاران از اداره کل 

تعاون کار ورفاه اجتماعی الزامی است.
-محل انجام کار: آرامســتان بهشــت احمدی - ســاختمان مدیریت 

آرامستان و آرامستان دارالسلام.
-مبلغ ســپرده شرکت در مناقصه 1/5۸1/000/000 ریال بصورت ضمانت 
نامه بانکی بنام شهرداری شیراز یا فیش واریزی نقدی بحساب سپرده   

100۸05504742  بانک شهر با کد مرجع 102127بنام شهرداری شیراز
-برنــدگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشــوند 

سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
-در زمان انعقاد قرارداد 5% مبلغ پیشــنهادی  بعنوان  ضمانت حسن  
اجرای تعهدات  بصورت ضمانت نامه بانکی یا واریز نقدی اخذ می گردد.

-آخرین مهلت دریافت )توزیع( اســناد : متقاضیان میتوانند حداکثر تا 

ساعت 15:00 روز یک شــنبه مورخ 03/ 1403/04 از طریق مراجعه به 
ســامانه تدارکات  الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت 

نمایند.
-آخرین مهلت ارائه پیشــنهادات و ثبت اســناد و مدارک در سامانه 
حداکثر تا ساعت 15:00 روز یکشنبه مورخ1403/04/17 شرکت کنندگان 
باید تا قبل از برگزاری کمیســیون مذکور سپرده شرکت در مناقصه را 
به صورت فیزیکی به آدرس شیراز- بلوار احمدبن موسی ورودی پارک 
مادر. ســاختمان سازمان مدیریت آرامســتانها واحد دبیرخانه تحویل 

نمایند.
-تاریخ بازگشایی پاکات: روز دوشنبه  ساعت 13:00 مورخ 1۸/ 1403/04 
به آدرس:  نشانی شیراز-  چهارراه خلدبرین-  شهرداری منطقه یک- 
طبقه سوم سالن جلسات کمیسیون معاملات شهرداری شیراز  می باشد.

-مدت اعتبار پیشنهادها سه ماه می باشد.
-هیچگونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.

-بدیهي است هزینه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهد بود.
-شــهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها  مختار میباشد در اینصورت 

سپرده ها مسترد می گردد.
-شرکت در مناقصه ودادن پیشــنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 

شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.
 -آگهــی واطلاعــات مربــوط بــه مناقصــه از طریــق ســامانه 

» shaffaf.shiraz.ir« صرفا  قابل مشاهده می باشد.
  vendor.shiraz.ir برنده در مناقصه موظف به ثبت نام در ســایت-

می باشند
-اطلاعات تماس سامانه ســتاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه 

)مرکز تماس 1456( می باشد.
-ســایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج 

است.
شناسه آگهی :172۹375

- 1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

                              آگهي مناقصه عمومي 14۰3-179

تسنیم-  هادی طحان نظیف، سخنگوی شورای 
نگهبان درباره نحوه بررسی صلاحیت داوطلبان 
انتخابات ریاســت جمهوری گفت: پرونده هر 80 
نفر ثبت نام کننده و تمام ســوابق این افراد مورد 

بررسی قرار گرفت.
وی با بیان اینکه برخی پرونده ها روشن هستند 
و می شود به ســرعت درباره آن ها تصمیم گیری 
کرد، گفت: در مقابل امــا برخی پرونده ها برای 
بررسی به زمان بیشتری نیاز دارند، به طوری که 
در جلسات بررسی صلاحیت نامزدهای انتخابات 
ریاست جمهوری اخیر برخی از پرونده ها بیش از 

یک بار بررسی شدند.
ســخنگوی شــورای نگهبان ادامــه داد: پس از 
بررســی پرونده ها در نهایــت رأی گیری صورت 
می گیرد، این رأی گیری طبق رویه شــورا کاملًا 

مخفی است.
طحان نظیف در تشــریح جزئیات این رأی گیری 

گفت: کاغذهای متحدالشــکل به همراه اســم و 
عکس نامــزد و عبارات احراز یــا عدم احراز در 

اختیار اعضای شــورا قرار می گیرد و فرد گزینه 
احراز یا عدم احراز را انتخاب می کند.

وی با ابــراز اینکه داوطلبی که صلاحیتش برای 
ریاست جمهوری احراز می شــود باید حداقل ۷ 
رأی احراز به دســت بیاورد، گفت: این که فردی 
برای ریاست جمهوری احراز نشد لزوماً به معنای 
اینکه مشکلی داشــته باشد نیست، در انتخابات 
ریاســت جمهوری با موضوع ردصلاحیت مواجه 
نیســتیم با دو عنوان احــراز و عدم احراز مواجه 
هســتیم؛ علت آن هم این است که شرایطی که 
برای ریاست جمهوری در نظر گرفته شده بسیار 
بالاست. ممکن اســت فردی برای مسئولیت در 
بخش هــای دیگر از جملــه وزارت و نمایندگی 
مجلس و... گزینه مناسبی باشد؛ اما ممکن است 

از شرایط ریاست جمهوری برخوردار نباشد.
ســخنگوی شــورای نگهبان اظهار کرد: این که 
نتیجــه احرازصلاحیت هــا پیش بینی پذیر نبود 
معنایش این اســت که با جدیت ســوابق همه 
داوطلبان بررسی شده است و بحث ها به صورت 

جــدی صــورت گرفته اســت، در نهایــت نیز 
رأی گیری انجام شــده اســت، لذا این موضوع 

نشان از جدیت در بررسی ها است.
طحان نظیــف با اشــاره به این نکتــه که تغییر 
انتخابات نیازمند قانون گذاری  برخی روندها در 
اســت، گفت: شــورا به چارچوب هــای قانونی 
محــدود اســت، در برخی موضوعــات نیازمند 
 قانون گذاری هستیم و شــورای نگهبان قادر به 

قانون گذاری نیست.
وی گفت: کار شورای سه نفره سران قوا هماهنگی 
و تسهیل گری در امر انتخابات است. ساختارهای 
کشــور در امر اجرا و نظارت بر انتخابات در حال 
انجام اقدامات خود هســتند مثلًا زمان و نحوه 
اجرای انتخابات ریاست جمهوری از سوی وزارت 
کشور پیشنهاد شد و شورای نگهبان آنها را تأیید 
کرد، در این زمینه مصوبه ای در جلسه سران قوا 

وجود نداشته است.

سخنگوی قوه قضاییه اعلام کرد:

تشکیل پرونده برای سقوط بالگرد رئیس جمهور

 سخنگوی شورای نگهبان:

 نتیجه احرازصلاحیت ها پیش بینی  پذیر نبود

رئیس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی:»مخبر« قانون شفافیت قوای سه گانه را ابلاغ کرد

 فرآیند خرید تضمینی گندم با چالش های زیادی مواجه است



گروه خبر - نجمه قنبری 
علــی شــبانی، مدیرعامل آبفــا فارس در 
نشست خبری با خبرنگاران در آستانه هفته 
صرفه جویی در ابتدای سخنان خود با بیان 
اینکه بازه زمانی ۲۵ تا ۳۱ خردادماه به نام 
هفته صرفه جویی آب نام گذاری شده است، 
گفت: در استان فارس ۳۶ شهرستان، ۱۲۰ 
شهر و ۲۱۰۰ روستا تحت پوشش خدمات 
شرکت آب و فاضلاب استان فارس هستند.

وی خاطر نشان کرد: اســتان فارس حدود 
هزار و ۲۰۰ حلقه چاه، ۲۰ هزار کیلومتر شــبکه توزیع و۱۰هزار کیلومتر خط انتقال و جمع آوری فاضلاب 
بهره می برد؛ در ۱۲ شــهر این اســتان شــبکه جمع آوری فاضلاب وجود دارد و در هشــت هشت روستا 

پروژه های آب و فاضلاب درحال انجام هستند.
مدیرعامل آبفا فارس با تصریح بر ابنکه حدود ۹۰ درصد از آب استان فارس از منابع زیرزمینی و ۱۰ درصد 
از آب این اســتان از منابع سطحی تأمین می شود، گفت: برنامه های بلندمدت و میان مدت برای بهره گیری 

از منابع آب سطحی برای تأمین آب مشترکین تدوین شده که در دستورکار است.
شبانی مدیرعامل آبفا فارس در بخش دیگری از سخنان در خصوص دستاوردهای دولت سیزدهم در حوزه 
آبفا اســتان گفت: در دولت ســیزدهم ۲۷۲ پروژه با اعتباری بالغ بر ۵ هزار میلیارد تومان در استان فارس 

شروع شده است.
وی از همچنین از تحقق ۱۰۰ درصدی پروژه های مصوب سفر دوم ریاست جمهوری به استان فارس خبر 
داد و افزود:  ۶۴۱ پروژه با اعتبار ۲ هزار میلیارد تومان حوزه آبفا در دســت اجرا داریم، ابراز امیدواری کرد 

که بتوان از این پروژه ها در هفته دولت امسال بهره برداری کرد.
  وضعیت آب استان فارس خیلی مطلوب نیست

شبانی با تصریح اینکه سالانه بیش ۴ تا ۵ درصد رشد مشترکین آب در شیراز داریم؛ ولی در استان فارس 
این آمار حدود ۳ درصد اســت،  گفت: تلاش های زیادی در عرصه تأمین آب در اســتان انجام می شود؛ اما 

هرچه تلاش می کنیم احساس می کنیم سر جای قبلی هستیم.
وی بیان کرد: قصد نگران کردن مردم نداریم ولی وضعیت آب استان فارس خیلی مطلوب نیست؛ ولی در 
عین حال در زمینه تنش آبی و کم آبی گرچه هنوز علی رغم بارندگی های امســال، به میزان بارندگی سال 

گذشته نرسیده ایم، نگرانی هم بابت تأمین و توزیع آب نداریم.
مدیر عامل آبفا فارس با بیان اینکه در یکی از مناطق جهرم عمق چاه آب به ۶۵۰ متر رسیده است، خواستار 
اصلاح نگاه ها به مصرف آب شد و گفت: از قدیم ضرب المثل این بوده است که هر کاری راحت است، مانند 

آب خوردن می مانند، در صورتی که امروز تأمین آب شرب سخت ترین کار شده است.
   مردم استان   حداقل ۲۰ درصد در مصرف خود صرفه جویی کنند

وی در پایــان ســخنان خــود از عموم مردم اســتان خواســت تا حداقــل ۲۰ درصــد در مصرف خود 
صرفه جویــی کنند و ســپس افزود: اگر ۲۰ درصــد در مصرف آب منازل و ادارات صرفه جویی شــود، ۴۲ 
میلیون متر مکعب آب صرفه جویی خواهد شــد. شــبانی به نقش اســتفاده از شــیرآلات کم مصرف هم 
اشــاره کرد و از دولت خواســت تا تولیدکنندگان داخلی این محصولات را یاری کند و ســپس ادامه داد: 
 اگر عموم مردم از شــیرآلات کاهنده اســتفاده کنند بیــن ۵۰ تا ۶۰ درصــد صرفه جویی در مصرف آب 

خواهیم داشت.
مدیرعامل آبفا فارس همچنین از انعقاد تفاهم نامه های همکاری با شورای سیاستگذاری ائمه جمعه،  آموزش 
و پرورش و ســپاه استان برای انجام کارهای فرهنگی در زمینه مصرف آب خبر داد و گفت: باید طوری در 

بحث مصرف آب رفتار کنیم که نسل آینده زیان نبیند.
وی بیان کرد: قریب ۳۳ درصد آب مصرفی بابت اســتحمام در منازل، ۲۰ درصد بابت استفاده از سرویس 
بهداشتی، ۱۴ درصد بابت استفاده از ماشین های لباس شویی استفاده می شود و تنها ۳ درصد آب آشامیدنی 

برای شرب استفاده می شود که این آمار و ارقام قابل تفکر است.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

ایمانیه، اســتاندار فارس در سفر  محمدهادی 
یک روزه به تهران، دســتور کار خود را توسعه 
بیــش از پیش فارس، با رایزنی های فشــرده و 
چندجانبه در ســطوح عالی وزارت خانه ها قرار 

داد.
   هاب تولید تجهیزات پزشکی در شیراز

 اســتاندار فارس در دیدار با امیر رســتگاری 
معاون وزیر دفاع، ایجــاد  هاب تولید تجهیزات 
پزشکی در شــیراز را به سبب قطب بودن این 
کلان شهر در حوزه ســلامت پیگیری کرد که 
مقرر شد به زودی جلسه ای در شیراز با حضور 
شرکت های دانش بنیان فعال در حوزه سلامت 
برگزار و تصمیم هــای نهایی جهت آغاز به کار 
این طرح ارزشمند با همکاری وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی و سازمان اوقاف کشور 

اتخاذ شود.
ایمانیه ســپس با همراهی محمد حسن اسدی، 
شهردار شــیراز در جلسه ای با وزیر کشور رفع 
کمبود واگن مترو شــهر شیراز را پیگیری کرد. 
در این زمینه نیز تصمیمات خوبی اتخاذ شد که 
با تحقق آنها امیدواریم شاهد افزایش واگن های 
مترو و همچنین کاهش فاصله حرکت به ویژه 

در خط ۲ شیراز باشیم.
  در راه آهن شــیراز به اهواز وزارت نفت 

همکاری می کند
 نماینــده عالــی دولــت در فــارس در بخش 
دیگــر ســفر خود بــه تهــران در جلســه با 
محمدجــواد اوجــی، وزیر نفــت احداث خط 

انتقــال فرآورده های نفتی از جنوب کشــور به 
شــیراز و همچنین احداث پالایشگاه شماره ۲ 
این کلان شــهر را پیگیری کرد. وی همچنین 
همــکاری وزارت نفــت برای احــداث راه آهن 
 شــیراز به اهــواز را مورد بحــث و تبادل نظر 

قرار داد.
 ایمانیه سپس در دیدار با مجید چگنی، معاون 
وزیــر نفت و رئیس شــرکت ملــی گاز ایران، 
موضوع خــط انتقال گاز در شــهر بین المللی 
سلامت شیراز را بررســی و راه های جابه جایی 
ایــن خــط را با هدف آزاد شــدن بخشــی از 
زمین های این شــهر بین المللــی و همچنین 
استفاده ســرمایه گذاران حوزه سلامت بررسی 

و پیگیری کرد.
   پایان تابستان ۱۴۰۳؛ عملیات فیبر نوری 

شیراز به پایان می رسد
نماینده عالی دولت در فارس ســپس با حضور 
در وزارت ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات در 
جلســه با عیســی زارع پــور وزیــر ارتباطات 
پروژه های  پیشــرفت  و  ارتباطــات  وضعیــت 
فیبر نوری منــازل و کســب وکارها در فارس 
را پیگیری کرد. وی در این جلســه با اشــاره 
بــه تفاهمات قبلی بــرای انجام ایــن کار، به 
 پیگیری و رفع مشــکلات موجود در این مسیر 

تأکید کرد.
 با توجه به تبــادل نظرهای صورت گرفته نیز 
مقرر شد اجرای فیبر نوری در کلان شهر شیراز 
تا پایان تابستان و سایر شهرهای استان تا دهه 

مبارک فجر سال جاری به اتمام برسد.

 وی همچنین با طرح موضوع پوشش آنتن دهی 
آزادراه شــیراز-اصفهان از قول مجموعه وزارت 
ارتباطات برای رفع مشکلات آنتن دهی آزادراه 
 حضــرت شــاهچراغ )ع( طــی ۱۴ روز آینده 

خبر داد. 
  آغاز قطعه ۸؛ در آینده ای نزدیک

 اســتاندار فارس ســپس در دیدار بــا مهرداد 
بذرپاش وزیر راه و شهرســازی تکمیل هرچه 
ســریع تر قطعه ۷ آزادراه شــیراز به اصفهان را 
خواستار شد و زمان شروع به احداث قطعه ۸ و 
توافقــات لازم در این زمینه را به بحث و تبادل 

نظر گذاشت.
وی همچنین تزریق مالی به طرح احداث قطار 
شــیراز به بوشــهر را با هدف افزایش سرعت 
اجــرای این طرح بــا مقام عالــی وزارت راه و 

شهرسازی پیگیری کرد.
  راهبرد مسئولان فارس؛ اتحاد برای ۸7 

طرح کلان استان
استاندار فارس در پایان سفر خود به تهران در 
جلســه مجمع نمایندگان اســتان فارس که با 
حضور ۱۶ نفر از نمایندگان مردم شریف فارس 
در مجلس شورای اســلامی برگزار شد، ضمن 
آرزوی توفیق برای نمایندگان دوازدهمین دوره 
مجلس شورای اســلامی، بر نهایت استفاده از 
وقت در جهت خدمتگزاری و اهتمام جدی در 
مسیر اعتلای اســتان و شهرستان های فارس 
تأکید کرد و گفت: نعمت خدمتگزاری و تلاش 
در راستای کســب رضایت مردم که در نهایت 
رضایــت خداوند متعال را نیز کســب می کند 
به شــما نمایندگان اعطا شده است؛ شکر این 

نعمت، انجام وظیفه در حــد توان و اختیارات 
اســت و امیدواریم در چهار ســال پیش رو با 
کسب رضایت مردم، اعتلای بیش از پیش نظام 
مقدس و شــهید پرور جمهوری اسلامی ایران 
را شــاهد باشــیم.  وی با تأکید براینکه اقشار، 
احزاب، گرایش های سیاســی، صاحب نظران، 
مدیــران اجرایی اســتانی در مباحث مرتبط با 
منافع استانی باید یکصدا، واحد و یکپارچه در 
میدان باشند، افزود: بنا بر مقدرات الهی تقریباً 
مجلس دوازدهم با دولــت چهاردهم همزمان 
باهم فعالیت خواهند کرد؛ مســئولین اســتان 
با نمایندگان مجلــس در ۸۷ پروژه فارس هم 
قسم می شوند تا مردم استان در بالاترین سطح 

برخورداری از امکانات قرار داشته باشند.
ایمانیه تصریــح کرد: لحاظ عدالــت در انجام 
پروژه ها با توجه بر آمایش ســرزمینی استان، 
بالاتــر بــودن پیشــرفت فیزیکــی طرح هــا، 
اولویت داربودن آن پروژه در توســعه اســتان و 
منفعت جمعیت بیشــتر مردم از آن طرح و در 
نهایت تناسب با جایگاه علمی و فناوری استان 
در این هشــتاد و هفت طرح مد نظر قرار گرفته 
شده اســت تا همه مسئولین اســتانی اعم از 
نمایندگان مــردم در مجلس خبرگان رهبری، 
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه شیراز، 
نمایندگان مردم در مجلس شــورای اسلامی، 
مدیرکل دادگستری اســتان، مدیران نظامی و 
انتظامی استان تمام توان و همت خود را برای 
تکمیل این طرح ها در دوران دولت چهاردهم و 

مجلس دوازدهم به کار ببرند.

 گروه خبر - لیلا غضنفری
شهردار کلان شهر شیراز گفت: امروز شهرداری از یک نظم و 
انضباط مالی خوب برخوردار است و بالغ بر ۲۵ هزار میلیارد 
تومان در بخش عمرانی کار در حال اجرا است. محمدحسن 
اســدی در نشســت خبری خود با خبرنــگاران که با حضور 
رئیس و اعضای کمیســیون برنامــه و بودجه، امور حقوقی و 
املاک شــورای اسلامی شهر شیراز با موضوع بررسی بودجه 
۱۴۰۳ و مقایســه با بودجه شــهرداری شــیراز در سال های 
گذشــته برگزار شــد، اظهار کرد: با توجه به اینکه ســه ماه 
از شروع ســال ۱۴۰۳ گذشته اســت نمی توان در خصوص 
عملکــرد بودجه مطلبی را با قاطعیــت ارائه کرد. وی افزود: 

بودجه سال های گذشته که مربوط به شورا و شهرداری فعلی 
اســت، محقق شد و می توان گفت بودجه به عنوان مهم ترین 
سند و یا برنامه یک ســاله کوتاه مدت که درآمد و هزینه هر 
دســتگاه اجرایی در آن پیش بینی می شود، بسیار تأثیر گذار 
است. شهردار کلان شهر شیراز با اشاره به اینکه برای بودجه 
همواره کلمه »پیش بینی« مد نظر است و تحقق آن مهم ترین 
اصل است، تصریح کرد: وظیفه بودجه ریزی بر عهده معاونت 
برنامه ریزی و وظیفه تحقــق بودجه بر عهده معاونت مالی و 
اقتصادی است. اسدی ادامه داد: بر کسی پوشیده نیست که 
عملکرد مطلوب شــهرداری نتیجه یک کار تیمی و پرســنل 

شهرداری است.
وی خاطر نشــان کرد: بودجه شهرداری شــیراز متناسب با 
نیازهای شــهر تنظیم و ابلاغ شــده اســت و می توان گفت 
تحول عظیم و بی نظیری طی ســه ســال گذشته در حوزه 

شــهرداری رقم خورده است. شهردار کلان شهر شیراز اضافه 
کرد: در مقایسه سه ســال ابتدایی شورا و شهرداری با دوره 
قبل درمی یابیم که بودجه شهرداری از ۳ هزار و ۳۰۰ میلیارد 
تومان به ۵ هــزار و ۲۰۰ میلیارد تومان افزایش یافت و طی 
این مدت بودجه افزایش ۵۰ درصدی داشت و تنها یک و نیم  
برابر افزایش یافت. این در حالی است که در شرایط اقتصادی 
کشور، تورم بر اساس سه بازار ارز، ملک و طلا افزایش می یابد 
و شهرداری متأثر از این ســه بازار است؛ اما بودجه تنها ۵۰ 

درصد افزایش می یابد.
اســدی اظهار کرد: با توجه به اینکه نســبت بودجه از ۴۰ به 
۶۰ به ۸۰ به ۲۰ تغییر یافت، در بودجه ۱۴۰۳ نیز ۸۰ درصد 
اقدامــات و تخصیص به حــوزه عمرانی صــورت گرفت. وی 
تأکید کرد: امروز شــهرداری از یک نظم و انضباط مالی خوب 
برخوردار اســت و کاری که در بخــش عمرانی در حال انجام 

اســت به میزان ۲۵ هزار میلیارد تومان اســت. شهردار شیراز 
در خصوص بدهی این مجموعه تصریح کرد: بر اساس آخرین 
مصوبه اخذ شده تا انتهای کار شورا که مرداد سال آینده است، 
میزان بدهی شهرداری را به صورت منطقی، شفاف و مشخص 
اعلام خواهیم کرد تا به تصویب شــورای اسلامی شهر شیراز 
برسد. اســدی در پایان اضافه کرد: طی دو سال گذشته هیچ 
نیروی انســانی وارد شهرداری نشده است و بیش از ۵۰۰ نیرو 
بازنشسته شــده است. از سوی دیگر با توجه به افزایش حجم 
کار و افزایش بودجه جذب بر اســاس مجوزات کشــوری اخذ 
شده در خصوص تبدیل وضعیت برخی از نیروهای کارآمد و با 
سابقه مجوز برای استخدام و به کارگیری نیروهای متخصص از 
طریــق فرآیند جذب و فراخوان عمومی اقدامات لازم در حال 
انجام است. شهرداری شیراز در هشت حوزه اصلی دچار مشکل 

جدی کمبود نیروی انسانی متخصص است.

با حضور استاندار فارس در پایتخت انجام گرفت؛

رایزنی های فشرده در سطوح عالی وزارت خانه ها

شهردار شیراز خبرداد:

 تحول عظیم با حجم 25 هزار میلیارد عمران در شهر
 پیگیری جذب بیش از 700 نیروی متخصص در شهرداری

مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری فارس:
۳۱ تیرماه آخرین فرصت شرکت در طرح سپرده 

گذاری اتباع خارجی است

بهرنگ قربانی، مدیر کل امور اتباع و مهاجرین خارجی اســتانداری فارس 
گفت : طرح ســپرده گذاری اتباع و مهاجرین خارجی با اولویت دارندگان 
برگ سرشــماری که با ابلاغ وزارت کشــور از بهمن ماه سال گذشته آغاز 
 شده است تا ۳۱ تیرماه ادامه خواهد داشت و دیگر قابل تمدید نخواهد بود.

قربانــی افزود: با توجــه به عدم تمدید اعتبار برگ های سرشــماری، این 
دسته از اتباع می بایست نسبت به خروج از کشور به صورت خود معرف با 

مراجعه به اردوگاه مراقبتی شیراز اقدام نمایند.
وی در پایــان تأکید کرد: هیچ گونــه خدماتی از جمله ثبت نام در مدارس 
یــا کارت کار به این گروه تعلق نمی گیرد و به عنوان غیر مجاز شــناخته 

می شوند.

عملیات عمرانی احداث پارک مادر
 در منطقه پنج شیراز

عملیات عمرانی احــداث پارک مادر و محوطه ســازی آن در حال انجام 
است. این پروژه راه دسترسی حاشیه پارک مادر حد فاصل شهرک گل ها 
تا ۳۲ متری ضلع غرب پارک مادر در حال انجام اســت، اجرای زیر سازی 
و آسفالت ۱۱۹۰۰ متر مربع شامل مســیر پیاده رو به مساحت ۹۲۵۰متر 
مربع و مسیر دوچرخه سواری به مساحت ۲۵۵۰ متر مربع و اجرای سنگ 
مالون به طول ۸۲۰ متر اســت. پیشــرفت فیزیکی این پروژه ۵۶ درصد 
می باشــد و این پروژه با هدف رفع محرومیت زدایــی از چهره منطقه در 

حال اجرا می باشد.

رئیس جهاد کشاورزی فارس تأکید کرد: 
ضرورت بهره مندی از تجربیات باغداران

 در مبارزه با آفات گیاهی 

مجتبی دهقان پور، رئیس سازمان جهاد 
کشــاورزی اســتان فارس در بازدیدی 
که به همراه مریــم جلیلی مقدم، رئیس 
ســازمان حفظ نباتات کشــور از باغات 
نخل و مــزارع ذرت شهرســتان داراب 
انجام شد، بیان کرد: این باغ های الگویی 
یادگیری  برای  باشند  محملی  می توانند 
ســایر کشــاورزان در قالب مدرسه در 
مزرعــه و فرصتی باشــند برای ســایر 

باغداران که از اقدامات خوب انجام شده بهره مند شوند.
این مســئول تصریح کــرد: باغ الگویــی خرما واقع در منطقه فســارود 
شهرســتان داراب با ۱۰ هکتار نخلســتان و تولید سالانه بیش از ۷۰ تن 
خرمــا رقم تجاری پیارم با صادرات ۵۰ درصد محصول تولیدی، با رعایت 
اصول بهداشتی باغ مانع از شیوع آفت سوسک سرخرطومی حنایی خرما 

در درختان نخل شده است.
دهقان پور به اقدامات انجام شــده در زمینه پایــش و مبارزه با آفت کرم 
برگ خــوار پاییزه در مزارع ذرت شهرســتان داراب اشــاره کرد و گفت: 
در بازدیدی که از مزارع ذرت این شهرســتان انجام شــد شاهد کنترل و 

جلوگیری از گسترش این آفت در مزارع بودیم.
وی اظهــار امیدواری کرد: با انجام فعالیت های مؤثر و حمایتی از ســوی 
جهاد کشــاورزی و پشتیبانی های لازم بتوانیم کمک کنیم تولیدکنندگان 

با دغدغه کمتری به فعالیت بپردازند. 
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی اســتان فارس خاطرنشان کرد: اقدامات 
دانش بنیــان در زمینــه کشــاورزی می تواند بــه افزایش بهــره وری در 
 واحد ســطح کمک کند و باعــث کنترل عوامل تهدیــد کننده تولیدات 

کشاورزی ما شوند.

مدیرعامل شرکت نمایشگا ه های بین المللی فارس 
خبرداد:

رونمایی از آخرین دستاوردهای شرکت های 
خودرویی در نمایشگاه خودرو شیراز

 
محسن نهاوندی، مدیر عامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس گفت: 
همزمان با بیست و یکمین نمایشگاه بین المللی خودرو شیراز از ۱۶ مدل 
خودرو سواری و تجاری که از این بین ۹ خودرو سنگین و ۷ خودرو سبک 

رونمایی شد.
 نهاوندی گفت: بزرگ ترین نمایشــگاه خودرو تاریخ نمایشــگاه فارس در 
فضــای بالغ بر ۲۰ هزار متر مربــع از امروز ۲۲ خرداد تا ۲۵ خرداد ماه از 

ساعت ۱۷ تا۲۲ برپا شده است.
نهاوندی با بیان اینکه نمایشگاه فارس از اهمیت ویژه ای برای خودروسازان 
برخــوردار و فرصتی برای معرفی محصولات و خودروها اســت، افزود: در 
این نمایشــگاه ۳۲ شرکت از ۱۵ هلدینگ اصلی کشور حضور دارند و این 

شرکت ها بخشی از رونمایی های خود را در این رویداد انجام می دهند.
وی با اشــاره به اینکه ۴۰ درصد رونمایی خودروها در این نمایشگاه سهم 
فارس اســت، ادامه داد: ۱۶ رونمایی از شرکت های مختلف در نمایشگاه 
خودرو شیراز برگزار می شود که شامل ۹ خودرو سنگین، ۷ خودرو سبک 

و برقی است.
وی افزود: شــرکت های شایان دیزل، پرشــیا خودرو، آرین موتور، کرمان 
موتور، گروه بهمن، نبکا) نوین ماهان(، آرشــام خودرو، زامیاد، فردا موتور 
و مایان )دیما دیزل( از محصولات جدید خود در این نمایشــگاه رونمایی 
کردند. مدیر عامل شــرکت نمایشــگاه های بین المللی فارس گفت: علاوه 
برتولید کنندگان استان فارس شــرکت های از استان های تهران، کرمان، 

قم و البرز نیز حضور دارند.
نهاوندی افزود: در این نمایشگاه علاوه بر خودروهای سبک و سنگین انواع 

ماشین های برقی، موتورسیکلت و دوچرخه هم به مخاطبان عرضه شد.
وی با اشــاره به حضور تمامی خودرو سازان کشور در این نمایشگاه گفت: 
برخی از شرکت های خودرویی برای آشنایی بیشتر مخاطبان با خودرو های 

خود در محوطه نمایشگاه زمینه را برای تست رانندگی فراهم کردند.
مدیر عامل شــرکت نمایشگاه های بین المللی با اشاره به صنعت حمل ونقل 
به عنوان یکی از ارکان اساسی توســعه و تجارت افزود: در این نمایشگاه 
شرکت های خودرویی فضایی برای ارائه خودروهای کشنده ها و معرفی آنها 
 به مخاطبان و همچنین طرح جایگزینی با خودروهای فرسوده ایجاد کردند.
وی ضمــن دعــوت از علاقه مندان بــه صنعت خودرو بــرای بازدید این 
نمایشــگاه گفت: بیست و یکمین نمایشــگاه بین المللی صنعت خودرو از 
۲۲ تا ۲۵ خرداد ماه همه روزه از ســاعت ۱۷ لغایــت ۲۲ در محل دائمی 

نمایشگاه های بین المللی فارس پذیرایی عموم شهروندان است.
علی منصوریان، مدیرعامل شــرکت نمایشــگاهی بازرگانی ایده  رو نیز در 
این نشســت گفت: شیراز  هاب جنوب کشــور و اهمیت ویژه و موقعیت 
استراتژیکی دارد؛ ۱۵ هلدینگ اصلی کشور در این نمایشگاه حضور دارند 
و ۳۲ شــرکت و نشــان خودرویی آخرین خودرو و دستاورد را در معرض 

نمایش می گذارند.
وی افزود: با توجه به بهبود شرایط واردات خودرو در کشور تقاضا بالاست 

و بخشی از شرکت ها نتوانسته اند در این نمایشگاه حضور پیدا کنند.
منصوریان یادآور شــد: در زمینه خودروهای برقی بســیار پرقدرت ظاهر 
شده ایم و گروه مبنا پیشرو در زمینه خودرو های برقی آخرین دستاوردها 

خود را رونمایی می کند.

مدیرعامل آبفا فارس:

۱00 درصد مصوبات سفر ریاست جمهوری
 به استان فارس محقق شد

اردیبهشــت ماه ســال جاری بود 
توافق  گفت:  فارس  اســتاندار  که 
اولیه برای ورود تاکسی و اتوبوس 
برقی به ناوگان حمل و نقل شــیراز با همکاری شرکت ایران خودرو و 

شهرداری این کلان شهر انجام شد.
روز گذشــته  نیز معاون امور شــهرداری های ســازمان شهرداری ها 
و دهیاری های کشــور گفت: عمل نکردن به تعهــدات برای تحویل 
تاکســی ها، مانع نوسازی نمی شــود؛ چراکه دولت با خودروسازهای 
 داخلــی دیگــر به  ویــژه در حــوزه خودروهــای برقــی مذاکراتی 

انجام داده است.
سید ســجاد انوشه درباره نوســازی ناوگان تاکسی کشــور بر انجام 
تعهدات خودروسازان برای اسقاط، تعویض، تحویل و نوسازی ناوگان 
عمومی تأکید کرد و افزود: به صراحت اعلام می کنیم که دولت معطل 
هیچ خودروســازی نخواهد بود و در صورت عدم عمل به تعهدات از 
سوی خودروسازان، از ظرفیت خودروسازان دیگر استفاده خواهد شد.
وی یادآور شــد: پیشــتر، قراردادی برای تحویل ۲۰۰هزار دســتگاه 
تاکســی تا پایان برنامه هفتم توســعه با یکی از خودروسازان منعقد 
 شــده بود که در این ســال ها عمده تاکســی ها از این خودروســاز 

بوده است. 
انوشــه با بیان اینکه این خودروســاز تقریباً دولتی، تحویل تاکسی ها 

برای نوســازی ناوگان را از قبل آغاز کرده اســت، افزود: البته تعداد 
تحویل ها تا امروز رضایت بخش نیســت که بخشــی از آن مربوط به 

قیمت گذاری و بخش دیگر مربوط به آورده متقاضیان بود.
محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس ۱۲ اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۳  
در حاشــیه نشســت با مدیر عامل ایران خودرو در شــیراز افزود: بر 
همین اســاس، مقرر شــد که طی یکی دو هفته آتی نیز این موضوع 
 مجدداً پیگیری شود و بحث تأمین منابع مالی نیز از سوی شهرداری 

دنبال گردد.
وی، در خصوص خرید ســهام متعلق به کارخانه آی.تی.ام.ســی در 
ایران خودرو فارس نیز گفت: در این زمینه نیز مقرر شــد که با خرید 
سهام این کارخانه، کل سهام ایران خودرو فارس متعلق به این شرکت 
خودروســازی شــود و در ازای آن کارخانه آی.تی.ام.سی نیز بتواند 
صنایع مخابراتی خود را که مورد اســتفاده تمام کشور قرار می گیرد، 

توسعه دهد.
او اظهار کرد: همچنین بر اســاس توافق اولیه با شرکت ایران خودرو، 
مقرر شــد که از صنعت آلومینیوم منطقه ویــژه اقتصادی لامرد که 
هم اینک به شــکل خام صادر می شود، صنایع پایین دستی آلومینیوم 
به ویژه نیازهای خودروســازی کشــور از جمله ایران خودرو تولید و 
 تأمین شــود و ضمانت خریــد محصولات هم توســط ایران خودرو 

انجام شود.
معــاون هماهنگی امــور اقتصادی اســتانداری فارس نیــز صنایع 
الکترونیک شــیراز را یک ظرفیت بی بدیل دانست و گفت: بخشی از 

نیازهای صنعت خودروسازی کشور در این استان قابل تأمین است.
حســن شیخ نیا افزود: در همین ارتباط و در جلسه مدیرعامل شرکت 
ایران خودرو پذیرفت که در یک بازه زمانی کوتاه، بخشی از نیازهایی 
این کارخانه که از خارج از کشــور یا خارج از فارس تأمین می شود، 

توسط شرکت های استان فارس تأمین شود.
او ادامه داد: این مهم کمک خواهد که صنایع الکترونیک استان فعال 
شده و تأمین نیازهای صنعت خودروسازی کشور نیز بیش از گذشته 

در فارس صورت گیرد.

جلسه معاونین اجرایی مناطق شــهرداری با محوریت مناسب سازی و 
برون سپاری ۱۳۷ برگزار شــد. در این جلسه به موضوع مناسب سازی 
ســطح شــهر و ارائه عملکرد و رفع نواقص گذشــته پرداخته شد. در 
این جلســه، معاونین گزارشــی از اقدام های انجام شــده در خصوص 
مناسب ســازی معابر و اماکن عمومی برای افراد کم توان و ســالمندان 
ارائه دادند و همچنین به بررسی چالش ها و موانع موجود در این زمینه 

پرداختند.
در ادامه جلســه، علی فراشاییان شهردار منطقه ۱۱ بر ضرورت تسریع 
در روند مناسب ســازی سطح شهر و رفع نواقص موجود تأکید کرد و از 
معاونین خواســت زمینه را برای تردد آسان تر و ایمن تر شهروندان، به 

ویژه افراد توان خواه فراهم کنند.

یکی دیگر از موضوعات مورد بحث در این جلسه، برون سپاری خدمات 
سامانه ۱۳۷ بود. در این خصوص، معاونین اجرایی نظرات و پیشنهادات 
خود را ارائه دادند و مقرر شــد حوزه سیاســت گذاری در این خصوص 
بررسی های لازم را انجام داده و پس از جمع بندی نظرات، تصمیم گیری 
نهایی در خصوص برون سپاری خدمات سامانه ۱۳۷ اتخاذ شود. هدف از 
برون سپاری خدمات ۱۳۷، ارتقای کیفیت خدمات رسانی به شهروندان 
افزایش پاسخگویی و شــفافیت کاهش هزینه ها بهره مندی از تخصص 
بخش خصوصی اســت و عملکرد حوزه های سیاست گذار در خصوص 
برون ســپاری خدمات سامانه ۱۳۷ به طور مســتمر مورد ارزیابی قرار 
خواهــد گرفت و در صــورت عدم حصول نتیجــه مطلوب، تصمیمات 

جدیدی اتخاذ خواهد شد.

خودروسازها مکلف به تحویل تاکسی های برقی  شدند 

چشم انتظاری مسافران

هم اندیشی اجرای سیاست های مناسب سازی برای افراد توان خواه 
در شهر شیراز 
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4-پيشنهاداتفاقدسپرده،مخدوش،مبهمومشروطازدرجهاعتبارساقطميباشد.
5-شایانذكراستكليهاملاكعرضهشدهبهاستثناءموارديكهسهمعرضهشدهدرستونملاحظاتقيدگردیدهششدانگميباشد)متراژمندرجدرستونعرصهواعيان،مساحتكلششدانگاست(.

6-اخذفرمالحاقيهپيراموناطلاعاتتکميلیاملاكوامضاءوتحویلآنبههمراهفرمتقاضایشــركتدرمزایدهالزامیاســت،بدیهیاســتهرگونهادعاییمبنیبرعدماطلاعیاعدمقرائتیاعدمامضاءاینفرمالحاقيهویاعدمارایهآنازسویحوزههایاجرایی
قابليتاستماعندارد.

7-بازگشایيپاكتهايارایهشدهدرروزیکشنبهمورخ1403/03/27رأسساعت11دردفاترفروشوبهطورهمزماندرسراسركشورانجامخواهدشد.
8-ضمنثبتنامدرسيستمثناقوهقضایيه،هنگامتنظيممبایعهنامه،ارایهبرگهثبتنامدرسيستمیادشدهالزامیمیباشد.ضمناعلاوهبرنشانیاقامتگاهقراردادیمندرجدرمادهیكمبایعهنامه،ابلاغازطریقسيستمثنانيزمعتبروملاكعملخواهدبود.

9-كليهاملاكعرضهشدهباوضعيتموجودبهفروشميرسندوبازدیدازملكمورددرخواستالزامياست.
10-شایانذكراستمهلتتهيهاوراقشركتدرمزایدهصرفاًتاساعت10/45صبحروزیکشنبهمورخ1403/03/27درمحلهايتعيينشدهميباشد.

11-ودیعهشركتدرمزایدهنفراتچهارموبعدازآندراولينروزاداريپسازاعلامنتایج)دوشنبهمورخ1403/03/29(درمحلهايتعيينشدهبادردستداشتناصلرسيدوبهشخصمتقاضيمستردخواهدشد.
                                          سازمان اموال  و املاك ستادتاریخانتشار:1403/03/19

مهلتشركتدرمزایدهازروزچهارشنبهمورخ1403/03/16تاساعت11روزیکشنبهمورخ1403/03/27ميباشدليستاملاك)بهشرحذیل(

        حصه غیر نقدي )باقیمانده در اقساط ...(                 زمان تحويل ملك                 حصه نقدي )پیش پرداخت(               شرايط  پرداخت )گروه(

                   70% دراقساط 30 ماهه                    10%                    20%         د

پرونده آدرسرديف
فروش

متراژ متراژ عرصهکاربرينوع ملك
اعیان

مبلغ پايه مزايده 
به ريال

شرايط 
پرداخت

توضیحات

کوچه 1   - آباد  عفیف  خیابان   - شیراز 
درب  راست  سمت   -20/3 فرعي   -20

سوم- پلاك 12

مورد واگذاري 4/5 دانگ مشاع از ششدانگ به میزان 218/62 مترمربع که رفع تصرف ، اعمال يد مالکانه ، وضع يد د291.50358191/000/000/000مسکونيساختمان5049
، مورد مسیر ، تعريض گذر و پرداخت کلیه عواض و بدهي ها از جمله عوارض شهرداری ، نقل و انتقال و غیره به عهده 

خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.

بلوار 2 انتهاي   - زردشت  آباد   - ريز  ني 
شهید چمران

حريم زمین5580
قانوني شهر

قسمتي در حريم شهر و فاقد کاربري و قسمتي از ملك داخل محدوده شهر و مورد مسیر است که مورد مسیر ، تعريض گذر د9811.80190/000/000/000
، تغییر کاربري ، پرداخت کلیه عواض و بدهي ها از جمله سهم خدمات و هزينه هاي نقل و انتقال و غیره به عهده خريدار 

مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.

حدفاصل 3  - فردوسي  خیابان   - شیراز 
روبروي  کوچه5-  و  بهمن   22 خیابان 

مجتمع تجاري سروش

مختلط زمین5610
شهري

مورد واگذاري 375 سهم  مشاع از 6000 سهم به میزان 375 مترمربع و بصورت وکالتي است ، با کاربري آموزشی و د60000162/000/000/000
در پهنه M121 )در صورت داشتن حداقل مساحت عرصه و عرض گذر( طبق طرح بازنگری مختلط اداري -تجاري-
مسکوني که مورد مسیر ، تعريض گذر ،رفع تصرف ، اعمال يد مالکانه ، وضع يد ، توافق با شريك مشاعي ، اخذ سند و 
پیگیري و هزينه هاي مربوطه و پرداخت کلیه عوارض و هرگونه بدهي از جمله سهم خدمات و هزينه هاي اعطاء وکالت و 

غیره به عهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.

)ره( 4 امام خمیني  بلوار   سعادت شهر - 
- خیابان شهید حاجي پور - پشت اداره 

دارايي- قطعه 4

مورد واگذاري سه دانگ مشاع از ششدانگ به میزان 3922/50 مترمربع که میزان سهام قابل واگذاري مفروز گرديده و د7845.010110/000/000/000اداري زمین4965
اعمال يد مالکانه ، وضع يد ، توافق با شريك مشاعي ، مورد مسیر ، حريم ، تعريض گذر ، کلیه بدهي هاي ملك تحت هر 
عنوان از جمله سهم خدمات ، هزينه نقل و انتقال ، افراز رسمي ، تفکیك و غیره به عهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم 

الحاقیه الزامی است.

خیابان 5  - دوران  شهید  -خیابان  شیراز 
بلوار سادات- روبروي  از  بعد  مرصاد- 

زمین فوتبال مخابرات -قطعه 167

مختلط زمین5598
شهري

موازي 82/30 مترمربع از حد جنوب ملك مزبور تحت تصرف منازل قديمي ساخت است و داراي کاربري محورهاي د703.7083/000/000/000
مختلط تجاري - اداري و خدمات با مسکوني )زير منطقه اي ( و واگذاری بصورت سند دفترخانه ای که رفع تصرف و 
اعمال يد مالکانه بابت قسمت تصرفی، مورد مسیر ، تعريض گذر و پرداخت کلیه عوارض و بدهي ها از جمله سهم خدمات 

، نقل و انتقال و غیره بعهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.

ملك 6 اسلامي-  جمهوري  بلوار  آباده- 
اتیلن آباده - روبروي  پلي  پشت صنايع 

سنگ بري حرا

مختلط زمین5534
شهري

مورد واگذاري 2 سهم مشاع از 5 سهم عرصه و اعیان که مقداري در داخل محدوده قانوني شهر با کاربري مورد مسیر و د35798.5081/650/000/000
حريم سبز و مقداري خارج از محدوده و داخل حريم واقع شده و داراي کاربري کشاورزي و باغداري، حريم و داخل 
طرح اجرايي که مورد مسیر، تعريض گذر، تغییر کاربري، رفع تصرف، توافق با شرکاءمشاعي، اعمال يد مالکانه، وضع 
يد، حريم، تأمین آب، اصلاح سند و هرگونه عوارض، مطالبات و بدهي هاي ملك تحت هر عنواني از جمله سهم خدمات، 

هزينه هاي نقل و انتقال سند و ... بعهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.  

الهاشمي 7 حسیني  بلوار  ابتداي   شیراز- 
سمت  آب-  اداره  انبار  مجاور  -کوچه 

چپ - قطعه 2986

فاقد زمین4517
کاربري

مورد واگذاری دو دانگ مشاع از ششدانگ به میزان 5037/33 مترمربع ملك واقع در حريم شهر شیراز و فاقد هر گونه د15112080/600/000/000
کاربري و گذر بندي مصوب است که مورد مسیر ، تعريض گذر ، پرداخت کلیه عوارض و بدهي ها از جمله سهم خدمات و 

هزينه هاي نقل و انتقال و غیره به عهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.  

خیابان 8 دوران-  شهید  خیابان   - شیراز 
مرصاد-بعد از خیابان سادات- روبروي 

زمین فوتبال مخابرات-قطعه 169

يد د858063/000/000/000فرهنگيزمین4950 اعمال  و  و رفع تصرف  باشد  منازل قديمي ساخت مي  از حد جنوب ملك مزبور تحت تصرف  مترمربع  موازي 203 
مالکانه بابت قسمت تصرفی ، مورد مسیر ، تعريض گذر و پرداخت کلیه عوارض و بدهي ها از جمله سهم خدمات ، نقل و 

انتقال و غیره بعهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.  

سمت 9 نبش   - سعدي  خیابان   - شیراز 
راست خیابان مکتبي

مختلط مغازه 91
شهري

103/8مترمربع د0103.863/000/000/000 مساحت  به  مغازه  باب  يك  سرقفلي  و  تجارت  و  پیشه  و  کسب  حق  بدون  ملکیت  صرفاً  واگذاري  مورد 
بانضمام بالکن به مساحت 103/8مترمربع با کاربري محور ها و گستره هاي مختلط مسکوني - فرهنگي -گردشگري 
- تفريحي که مورد مسیر ، تعريض گذر ، تامین اجتماعي ،رفع تصرف، اعمال يد مالکانه،رفع موانع انتقال سند، توافق با 
صاحب حق کسب و پیشه، پرداخت کلیه عوارض و هر گونه بدهي از جمله کمیسیون ماده 100 و هزينه هاي نقل و انتقال و 

غیره به عهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.  

 سعادت شهر - بلوار امام خمیني )ره( - 10
خیابان جهاد کشاورزي - انتهاي خیابان 

- سمت راست - قطعه 8

مورد واگذاري سه دانگ مشاع از ششدانگ به میزان 3837/64 مترمربع که میزان سهام قابل واگذاري مفروز گرديده د7675.28040/000/000/000فضاي  سبززمین3171
و اعمال يد مالکانه ، وضع يد ، توافق با شريك مشاعي ، مورد مسیر ، حريم ، تعريض گذر ، کلیه بدهي هاي ملك تحت 
هر عنوان از جمله سهم خدمات ، هزينه نقل و انتقال ، افراز رسمي ، تفکیك و غیره به عهده خريدار میباشد و تکمیل فرم 

الحاقیه الزامی است.  

بلوار 11 ابتداي   - ولايت  بلوار   - شیراز 
هاي  اپارتمان  از  قبل  استوار-  شهید 

مسکن اقدام ملي

فاقد زمین5024
کاربري

با کاربري خارج از محدوده خدماتي و حريم شهر شیراز و فاقد کاربري و گذربندي مصوب  که مورد مسیر ، تعريض گذر، د1160034/800/000/000
پرداخت کلیه عواض و بدهي ها از جمله سهم خدمات و هزينه هاي نقل و انتقال و غیره به عهده خريدار مي باشد و تکمیل 

فرم الحاقیه الزامی است.  

12 -  2 کوچه   - بهشتي  بلوارشهید   - فسا 
پلاك 4

نظامي - ساختمان4380
انتظامي

مورد مسیر ، تغییر کاربري ، پرداخت کلیه عواض و بدهي ها از جمله سهم خدمات و هزينه هاي نقل و انتقال و غیره به د330182.8421/000/000/000
عهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.  

)ره( 13 امام خمیني  بلوار   سعادت شهر - 
کمیته  کشاورزي-پشت  جهاد  خیابان   -

امداد امام خمیني ره -قطعه 3

تاسیسات زمین4964
شهري

مورد واگذاري سه دانگ مشاع از ششدانگ به میزان 622/29 مترمربع که میزان سهام قابل واگذاري مفروز گرديده و د1244.58019/000/000/000
اعمال يد مالکانه ، وضع يد ، توافق با شريك مشاعي ، مورد مسیر ، حريم ، تعريض گذر ، کلیه بدهي هاي ملك تحت هر 
عنوان از جمله سهم خدمات ، هزينه نقل و انتقال ، افراز رسمي ، تفکیك و غیره به عهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم 

الحاقیه الزامی است.  

آباده - روستاي سیدان - عشرت آباد 14
-قطعه 14

مورد واگذاري 70570 سهم مشاع از 160005 سهم با کاربري کشاورزي و باغداري، خارج از محدوده شهر و داخل حريم د380504/195/000/000باغاتزمین5300
بوده که مورد مسیر، تعريض گذر،حريم ، تغییر کاربري، رفع تصرف، توافق با شرکاءمشاعي، تامین آب، اعمال يد مالکانه، 
وضع يد، تأمین آب، اصلاح سند و هرگونه عوارض، مطالبات و بدهي هاي ملك تحت هر عنواني از جمله سهم خدمات، 

هزينه هاي نقل و انتقال سند و ... بعهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.  

آباده - خیابان شريعتي - کوچه 7 - 15
دومین قواره سمت راست

مختلط زمین5014
شهري

مورد واگذاري 28 سهم مشاع از 700 سهم عرصه و اعیان باستثناء ثمن اعیاني با کاربري داخل طرح اجرايي که مورد د87802/630/000/000
مسیر، تعريض گذر، تغییر کاربري،حريم ، رفع تصرف، توافق با شرکاءمشاعي، اعمال يد مالکانه، وضع يد، اصلاح سند و 
هرگونه عوارض، مطالبات و بدهي هاي ملك تحت هر عنواني از جمله سهم خدمات، هزينه هاي نقل و انتقال سند و ... 

بعهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.  

روبروي 16 معلم - کوچه  آباده - خیابان 
خیابان ملاصدرا - سومین قطعه ي سمت 

راست

مورد واگذاري مالکي 2 دانگ مشاع از ششدانگ که مورد مسیر، تعريض گذر، رفع تصرف، توافق با شرکاءمشاعي، اعمال د98.4602/600/000/000مسکونيزمین2776
يد مالکانه، وضع يد، اصلاح سند و هرگونه عوارض، مطالبات و بدهي هاي ملك تحت هر عنواني از جمله سهم خدمات، 

هزينه هاي نقل و انتقال سند و ... بعهده خريدار مي باشد.

آباده - بلوار جمهوري اسلامي - انتهاي 17
روبروي   - کشتارگاه(   ( میثاق  خیابان 

قلعه وزيرآباد - قطعه 579

خارج از زمین4592
محدوده 

قانوني شهر

مورد واگذاري 2 دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان با کاربري قلعه هاي قديمي و حريم که خارج از محدوده قانوني د1119.7501/200/000/000
شهر و داخل حريم واقع شده است که مورد مسیر، تعريض گذر، تغییر کاربري، حريم، رفع تصرف، توافق با  شرکاءمشاعي، 
اعمال يد مالکانه، وضع يد، تأمین آب، اصلاح سند و هرگونه عوارض، مطالبات و بدهي هاي ملك تحت هر عنواني از 

جمله سهم خدمات، هزينه هاي نقل و انتقال سند و ... بعهده خريدار مي باشد و تکمیل فرم الحاقیه الزامی است.  

کازرون – خیابان طالقانی – ساختمان و 18
زمین بنیاد 15 خرداد

مختلط ساختمان5096
شهری

عرصه وقفي است و داراي کاربري تجاري، مسکوني، اداري،حمل و نقل وانبارداري و قسمت اعظم آن با کاربري پارکینگ د4880.852960670/000/000/000
عمومي و قسمتي هم مورد مسیر که مورد مسیر،تغییر کاربري،پرداخت حق پذيره و کلیه بدهي هاي اوقاف و کلیه عوارض 

و بدهي ها از جمله سهم خدمات و کمیسیون ماده 100 وهزينه هاي نقل و انتقال و غیره به عهده خريدار مي باشد.



مهر- محمــد رضوانی فر، رئیس کل گمــرک ایران در 
گزارش جدیدی آخرین وضعیت واردات خودروی سواری 
به کشور را تشــریح و اظهار کرد: از ابتدای سال ۱۴۰۳ 
تا ۲۰ خرداد تعداد ۴هزار و ۱۵ دســتگاه خودرو سواری 
نو از گمرکات کشــور ترخیص قطعی و وارد کشور شده 
کــه ارزش این تعداد خودروهای وارداتی به کشــور ۸۸ 

میلیون دلار است.
معاون وزیر اقتصاد با اشــاره به اینکه در ســال گذشته 

۱۱ هــزار و ۱۲۲ دســتگاه خــودرو ســواری به ارزش 
۲۱۸ میلیون دلار وارد کشــور شــده است، گفت: تعداد 
خودروهای ترخیص قطعی شــده از گمرکات و وارده به 
کشــور در ســال جاری، معادل ۴۰ درصد از خودروهای 

وارداتی در کل سال ۱۴۰۲ بود.
رضوانی فــر در خصوص تعداد خودروهای وارد شــده به 
کشــور و موجود در محوطه هــای گمرکی، ادامه داد: در 
حال حاضر ۱۲ هزار و ۷۰۴ دستگاه خودرو سواری وارد 

کشور شده و در محوطه گمرکی موجود است.
بــه گفتــه وی، از مجمــوع خودروهــای موجــود در 
محوطــه گمرکی ۶ هــزار و ۴۳۴ دســتگاه به گمرک 
اظهارشــده و در حال انجام تشــریفات گمرکی اســت 
 و تعداد ۶ هزار و ۲۷۰ دســتگاه هنــوز به گمرک اظهار 

نشده است.
رئیــس کل گمرک ایــران گفت: از تعــداد خودروهای 
اظهارشده به گمرک، ۱۰۰۰ خودروی دیگر در چند روز 

آینده از گمرک ترخیص قطعی می شود.
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آگهی ثبتی و دادگستری

مسکن

اقتصاد بین الملل

کشاورزی
وزیر جهاد کشاورزی: 

روزانه بیش از ۱۲ هزار تن از محصولات سبزی و صیفی صادر شده است
ایرنا- محمد علــی نیکبخت، وزیر جهاد کشــاورزی در 
جلسه علنی روزگذشــته مجلس شورای اسلامی، گزارشی 
درباره نحوه اجرای قانون تضمین خرید محصولات اساسی 
کشاورزی و آخرین وضعیت خرید تضمینی گندم در سال 
زراعــی ۱۴۰۳ -۱۴۰۲ و اقدامــات حمایتی در خصوص 

برنج کاران کشور ارائه کرد.
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: در مــدت حضورم در وزارت 
جهاد کشاورزی، راهبردهای لازم را در بخش های مختلف 
وزارتخانــه پیاده ســازی کردیم که از جملــه آن می توان 
به حداکثرســازی تولید بــا حفظ منابع پایــه با توجه به 

محدودیت ها اشاره کرد.
وی ادامه داد: اگر بخواهیم نیاز غذایی کشور را برای جمعیت 
ایران اســلامی تأمین کنیم، باید از همه ظرفیت های تولید 

در حوزه کشاورزی استفاده کنیم.
وزیرجهاد کشــاورزی با اشاره به یکنواختی در تولید گفت: 
یکــی از بخش هایی که دچار نوســانات در قیمت کالا در 
بازار می شــود، یکنواختی در تولید است، به عنوان مثال در 
میزان و قیمت محصولات سبزی و صیفی و مهم ترین آنها، 
گوجه فرنگی، سیب زمینی و پیاز همیشه در کشور نوسانات 
شدیدی وجود دارد، اما با پیگیری ها و برنامه راهبردی که 
در پیش گرفتیم، در ســال ۱۴۰۲ تاکنون جزء ســال های 
نادری است که در این محصولات کمبود و واردات نداشته 
و حتــی در مقطعی از ســال روزانه بیش از ۱۲ هزار تن از 

محصولات سبزی و صیفی صادر شده است.
وی توازن بخشــی در تولیــد را از دیگر راهبردهای وزارت 
جهاد کشــاورزی برشــمرد و گفت: این وزارتخانه، رشــد 
تولیــد را از طریق منابعی که در اختیار دارد هدف دار کرد، 
به عنوان مثال سهم شیلات، آبزی پروری و صید و صیادی، 
از کل تولیدات کشاورزی حدود یک درصد است. در حالی 
که با توجه به منابعی که در اختیار شیلات است، می توانیم 

به حداقل ۱۰ درصد رشــد در این حوزه برســیم. چرا که 
دریای شــمال و دریای جنــوب فرصت های زیادی در این 

حوزه برای شیلات دارند.
وی تولید صادرات محور را راهبرد مهم دیگر در کشاورزی 
دانست و اظهار داشت: این موضوع سبب توسعه و حمایت 
از تولید و تولیدکننده خواهد شــد و ارزآوری و اشــتغال 
به همــراه دارد و باعــث می شــود تولید بــه مانند جریان 

رودخانه توسعه داده شود.
وی با بیان اینکه کشاورزی دانش بنیان و افزایش بهره وری 
دیگر راهبرد وزارت جهاد کشــاورزی اســت، تصریح کرد: 
تحقیق و پژوهش، آموزش، ترویج سه رکن اساسی به شمار 
می رود که با کمک شــرکت های دانش بنیان و مؤسســات 
علمی و دانشــکده های کشــاورزی و نخبــگان می توانیم 

عملکرد را در واحدهای تولیدی افزایش دهیم.
  یک میلیارد دلار افزایش صادرات محصولات کشاورزی 

در سال ۱۴۰۲ است
نیکبخت با تشــریح دستاوردهای ۱۱ماه گذشته وزارتخانه 
گفت: نرخ رشــد ارزش افزوده در بخش کشاورزی که طی 
۳ تا ۴ سال اخیر منفی بوده در فصل بهار سال ۱۴۰۲منفی 
۴/۶ درصد بود که در تابستان به منفی ۳/۲ درصد رسید و 
در پاییز به منفی یک درصد و در زمستان سال گذشته به 
نیم درصد مثبت نرخ رشد رسیدیم و حتماً در بهار امسال 

شاهد نرخ رشد بهتری خواهیم بود.
وی با اشــاره به آمارهای ارائه شده توسط مرکز آمار کشور 
در مورد صادرات محصولات کشــاورزی ادامه داد: صادرات 
بیش از یک میلیارد دلار ســال ۱۴۰۲ نســبت به ۱۴۰۱ 
افزایش داشته و تراز تجاری بهبود پیدا کرده است و بیش 
از دو میلیارد دلار ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱ بهبود یافت.
وزیر جهادکشــاورزی اضافه کرد: در خصــوص نرخ تورم 
شــاخص کل تورم در اردیبهشــت ماه بر اساس آمار مرکز 

آمار ایــران ۲/۸ درصــد و تورم در محصــولات غذایی و 
خوراکی بخش کشــاورزی، ۱/۸ درصد بــوده و در مرداد 
ســال ۱۴۰۲ در حدود ۳۳ درصد و در اردیبهشــت حدود 
۲۳ درصــد بوده کــه به معنی آغاز روند کاهشــی در این 

حوزه است. 
وی با بیان اینکه این موارد نشــان دهنده آرامش نســبی 
در بازار اســت، یادآور شــد: به عنوان وزیر جهاد کشاورزی 
و تأمین کننده غذای مــردم تأکید می کنم که از این روند 
راضی نیستیم اما روند به سمت بهبود در حال حرکت بوده 

و امیدوارم با اقدامات شما مشکلات برطرف شود.
عضو کابینه دولت ســیزدهم دربــاره تولیدی محصولات 
کشــاورزی و ذخیره برخی از کالاهای اساسی عنوان کرد: 
در سال گذشــته رئیس مجلس شــورای اسلامی به بنده 
تأکید کرد مرغ ۱۱۵ هزار تومان شــده و بعداز ظهر قیمت 
آن تغییر می کند. اما امروز قیمت مرغ به تثبیت رســیده 
است. البته شــرایط بسیار سختی را در صنعت مرغ شاهد 
بودیم و حلقه های بالادستی دچار آسیب شده بود و اولین 
اقدام بازسازی این حوزه بود که حدود ۷۰ درصد بازسازی 
را انجام داده و جوجه ریزی به طور متوسط به ۱۱۰ میلیون 

قطعه در ماه رساندیم.
   از واردکننده مرغ به صادرکننده تبدیل شدیم

وزیر جهاد کشــاورزی با بیان اینکــه جوجه ریزی امروز به 
۱۵۰ میلیــون قطعه در مــاه افزایش یافته اســت، گفت: 
ایــن رویه موجــب افزایش تولید و تنظیم بازار و توســعه 
صادرات شــده اســت و حدود ۶ هزار تــن در فروردین و 
اردیبهشــت ماه صــادرات مرغ داشــتیم و در واقع از یک 
واردکننــده به صادرکننده تبدیل شــدیم. هم چنین برای 
تأمین ذخایر اســتراتژیک کشور همیشه واردکننده بودیم. 
اما امروز تولیدکنندگان ما به مرحله ای رسیدند که ذخایر 
اســتراتژیک کشور را از محل تولید مازاد تأمین می کنند و 

برای وارادات مرغ از خارج از کشور ارزی پرداخت نمی شود.
نیکبخت با اشــاره به وضعیت تخم مرغ در بازار عنوان کرد: 
یکی از بهترین کالاهایی که کمترین نوســانات را در سفره 
مردم در ســال ۱۴۰۲ و هم اکنون تجربه می کند تخم مرغ 
بوده و در ســال ۱۴۰۲ در حدود ۱۴۰ هزار تن مازاد تولید 
داشــتیم که براســاس آن صادرات انجام دادیم. هم چنین 
فروردین و اردیبهشــت ماه حدود ۴۰ هــزار تن صادرات 
تخم مرغ انجام شــد که نشــان دهنده تبدیلی این حوزه از 

واردکننده به صادرکننده است.
وی با بیــان اینکه در مرغ و تخم مــرغ، صادرات و تنظیم 
بازار به تشــکل ها واگذار شده است، یادآور شد: اگر کسی 
می خواهــد در حوزه صادرات ورود کند نیازی به حضور در 
وزارت جهاد کشــاورزی ندارد بلکه برای دریافت مجوز به 

اتحادیه ها مراجعه می کند.
خرید برنج داخلی نسبت به خارجی در اولویت قرار گرفت

وی خطــاب به نمایندگانی که از اســتان های شــمالی و 
برنجکار در جلســه حضور دارند، گفت: از ســال گذشــته 
مشکل نخســت حجم برنج انبار شــده تولیدکنندگان در 
اســتان های برنجکار بود و مشکل دوم حجم بالای واردات 
برنج در سال ۱۴۰۱ بود. اما در هیئت دولت مصوب کردیم 

خط اعتباری ویژه برای جمع آوری ویژه ایجاد شود. 
نیکبخت ادامــه داد: در همین راســتا بازرگانان و تجار و 
شــرکت های بازرگانــی دولتی را موظــف کردیم پیش از 
ثبت سفارش برای واردات برنج، اولویت خرید برنج شمال 
باشــد و این اولین اقدام و برنامه ای بود که در دستور کار 

گذاشتیم.

وزیر صمت: 
قیمت گذاری تکلیفی برای خودروساز جذابیت ندارد

فــارس- عبــاس علی آبــادی، وزیر صمت در پاســخ بــه این ســؤال که آیا 
خودروســازان بــه تازگی مجــوز افزایــش قیمت مجــدد دریافــت کرده اند؟ 
اظهــار داشــت: اگــر از مــن بپرســید بایــد بگویــم که مــا باید به ســمت 
 اقتصــاد بــازار حرکت کنیــم، در اقتصــاد بازار دیگــر هیچ رانــت و انحصاری 

وجود ندارد.
وزیــر صنعت، معدن و تجارت افزود: اگر ایــن کار را نکنیم تولید جاذبه نخواهد 
داشــت و تولید کننده را اجبار می کنیم که به قیمت تمام شــده کالای تولیدی را 
بفروشد. این موضوع می تواند به تولید لطمه بزند و اگر به تولید لطمه وارد شود، 
زیان  بزرگتری در قیمت بازار خواهیم داشــت و از آن طرف ممکن است به بازار 

صدمه جدی تری وارد شود. 
وی بیان داشــت: در حال حاضر نظام قیمت گذاری خــودرو و کالاهایی که تابع 
قیمت گذاری اســت براســاس قوانین و قواعدی است که شــورای رقابت تعیین 

می کند و ما نیز تابع آن هستیم.
وزیر صمت در پاســخ به این گفته که فهرستی از قیمت محصولات ایران خودرو 
ویژه خرداد منتشــر شده که نسبت به آخرین فهرســت اعلامی این خودروساز 
در تیرماه ســال گذشته افزایش زیادی داشته اســت و آیا این خودروساز اجازه 
 افزایش قیمت داشــته اســت؟ گفت: در رابطه با این موضوع خبری ندارم و باید 

بررسی کنم.
بنابرایــن گزارش به تازگی جدولی با عنــوان قیمت های خودروهای ایران خودرو 
منتشــر شده اســت که در آن تولیدات این خودروساز با نرخ های بالاتری نسبت 
به گذشــته قیمت گذاری شده است در حالی که از اواخر سال گذشته شاهد روند 

نزولی قیمت ارز در داخل کشور هستیم.

آلمان در حال تبدیل شدن به یک کشور
 در حال توسعه است 

مهر- به نقل از راشــاتودی، تئودور ویمر، مدیرعامل بورس آلمان، اعلام کرد که 
به خاطر سوء مدیریت اولاف شــولتز، صدر اعظم این کشور، آلمان از یک کشور 

توسعه یافته در حال تبدیل شدن به یک کشور در حال توسعه است.
وی گفــت ائتــلاف دولــت آلمان بــه رهبری شــولتس در حال فــراری دادن 

سرمایه گذاران بین المللی از این کشور است.
ویمــر در یک ســخنرانی در باواریا گفت نمی خواهم عصرتــان را خراب کنم اما 
چیزی که مشــخص اســت این اســت که هیچ وقت اعتبار مــا در جهان آنقدر 

مخدوش نبوده است.
وی در ســخنان خود که گفته می شود در ماه آوریل انجام شده اما اخیراً منتشر 
شده است و به شدت در شبکه های اجتماعی دست به دست می شود به انتقاد از 
رابرت هابک، معاون شولتز و وزیر اقتصاد آلمان، پرداخته و می گوید ۱۸ بار با وی 

دیدار داشته و فاجعه مطلق بوده است.
وی در سخنان خود هم چنین نسبت به نابود کردن صنعت خودروسازی آلمان از 

سوی دولت با کنار گذاشتن تولید خودروهای بنزینی و دیزلی انتقاد کرد.

امکان ثبت نام مجدد در سایت نهضت ملی مسکن همزمان 
با تأمین زمین

باشــگاه خبرنگاران-  ارســلان مالکــی، مدیرعامل ســازمان ملــی زمین 
و مســکن  در جمــع خبرنــگاران در  خصــوص آخریــن وضعیــت ثبــت نام  
جدیــد در ســامانه ثبت نــام نهضت ملی مســکن گفت: ســایت همزمــان  با 
 تأمیــن اراضــی برای ثبــت نام های مجــدد باز خواهد شــد و امــکان ثبت نام 

وجود دارد. 
در حال حاضر ســامانه برای ثبت نام مجدد بسته است تا ثبت نام های قبلی مورد 
بررســی قرار بگیرد اما طبق تصمیم وزارت راه و شهرسازی قرار بر این است که 
در استان ها و مناطقی که تأمین زمین انجام می شود، سامانه دوباره برای ثبت نام 

نهضت ملی مسکن باز شود.
وی با بیان اینکه ۱۵۷۰ پروژه برای آماده ســازی اراضی شــروع شــده و از محل 
مولدسازی دارایی ها، تأمین منابع برای آماده سازی اراضی انجام شد، گفت: ۱۰۰ 
نقطه برای ســاخت مســکن جانمایی شده  است. در اســتان آذربایجان غربی ۵ 
شــهرک و در استان البرز ۴ شهرک مصوب شده و هم چنین در تهران ۵ شهرک 

شناسایی شده که ۴ شهرک مصوب شده است. 
وی ادامــه داد: ماهیــت مولدســازی درآمــد هزینه اســت و ایــن موضوع در 
 اساســنامه ســازمان ملی زمین و مســکن آمــده و برای این ســازمان موضوع 
جدیــدی نیســت. موضــوع حجــم و میــزان آن اســت، وقتــی در گذشــته 
پــروژه ای تعریف نشــده بود نیــازی به مولدســازی هم نبود. بــه همین دلیل 
میزان مولدســازی در ســه ســال گذشــته افزایش پیدا کرد چراکــه پروژه ها 
در حــال اجراســت و حدود ۶۰ همــت شناســایی منابع کردیم کــه بیش از 
 ۳۰ همــت محقق شــد در حالی که ایــن عدد در ســال ۱۴۰۰ حدود ۲ همت 

بوده  است. 

خودرو

تسنیم- جلیل ســالاری، مدیرعامل شرکت 
ملــی پالایش و پخــش فرآورده هــای نفتی 
در نشســتی خبــری اظهار داشــت: افزایش 
جهشی مصرف بنزین کشــور پس از کنترل 
کرونا امــکان صادرات بنزیــن را از بین برد؛ 
در شــرایط کرونا در ســال ۱۳99 با مصرف 
روزانه حــدود ۷۰ میلیون لیتر بنزین و تولید 
حدود 9۳ میلیون لیتر، امکان صادرات بنزین 
وجود داشت، اما با افزایش ۲۰ میلیون لیتری 
مصرف پس از کنتــرل کرونا، امکان صادرات 

بنزین عملًا وجود نداشت.
وی افزود: در ســال ۱۳99 اگر شرایط کرونا 
نبــود، مصرف بنزیــن به ۱۰۵میلیــون لیتر 
می رســید و ۱۲میلیون لیتــر در روز ناترازی 
بنزین داشــتیم، اما به خاطــر کاهش مصرف 
بنزین به دلیل شــیوع کرونا، امکان صادرات 

بنزین فراهم شد.
ســالاری با بیان اینکه در زمان تحویل دولت 
در ســال ۱۴۰۰ بالغ بــر ۷۴۴ میلیون لیتر 
تعهدات صادرات بنزین ما، معادل ۲۱ کشتی 
بود و نیاز به حل وفصل و تعیین تکلیف داشت 
و ۲۷ فقره صادرات بدون پشتوانه انجام شده 
بــود که معادل ۵۸ کشــتی بــود که آن هم 

بخشی از تعهدات بود.
وی ادامه داد: ظرفیت تولید بنزین در ابتدای 
دولت سیزدهم حدود 9۴ میلیون لیتر بود که 
ایــن ظرفیت را بــه ۱۰۵ میلیون لیتر در روز 
رساندیم و با انجام تمهیداتی از جمله افزایش 
ظرفیت شرکت های پالایشی، تولید بنزین به 

۱۱۲ میلیون لیتر در روز رسید.
مدیرعامــل شــرکت ملی پالایــش و پخش 

فرآورده های نفتی تصریح کرد: واردات بنزین 
در قالب تهاتر و سوآپ داریم و در سال جاری 
هم منابعی برای آن درنظر گرفته شده است.

سالاری در پاسخ به  سؤالی در خصوص میزان 
تولیــد بنزین پتروشــیمی گفــت: چیزی به 
اسم بنزین پتروشــیمی نداریم، بلکه استفاده 
از مؤلفه های پتروشــیمی مثــل ریفورمیت و 
MTBE را در تولیــد بنزیــن داریم که این 
ریفورمیت نیز هم تراز ریفورمیت پالایشگاهی، 

کیفیت دارد و براساس استانداردهاست.
معــاون وزیر نفــت در خصــوص برنامه های 
احتمالی افزایش نرخ بنزین گفت: موضوع سه 
نرخی بودن بنزین بی اســاس است و چیزی 
در این قالب تا امروز ابلاغ نشــده است؛ بلکه 
سیاســت های غیرقیمتی در دستور کار دولت 
قــرار دارد و جلوگیــری از انحــراف و قاچاق 
ســوخت یکی از کارهایی اســت که اقداماتی 

برای آن انجام شده و باید این روند ادامه یابد.
وی افــزود: مصــرف بنزیــن کشــور ۳ برابر 
استاندارد جهانی است و اگر ۱۰ درصد مصرف 
بنزین کاهش یابد امکان صادرات این سوخت 
فراهم می شــود که درآمد قابل توجهی برای 

کشور خواهد داشت.
ســالاری خاطرنشان کرد: هر خودروی ایرانی 
در هر پیمایش ۱۰۰ کیلومتر، ۱۲ لیتر به طور 
متوسط مصرف بنزین دارد که این رقم با هیچ 
اســتانداردی منطقی نیســت و به ازای حدود 
۲۴ میلیون خودرو داریم روزانه ۱۱۶ تا ۱۱۸ 
میلیون لیتر بنزیــن مصرف می کنیم که رقم 

بسیاری بالایی است.
وی ادامه داد: متأســفانه اســقاط خودروهای 
فرســوده در کشور ما مغفول واقع شده و باید 
ایــن امر با اســتفاده از ظرفیت های ماده ۱۲ 
قانون رفع موانع تولید در دســتور کار جدی 

قــرار گیرد، امســال ۱/۵ میلیــون خودرو به 
ناوگان حمل نقل کشــور افزوده می شــود که 
میــزان مصــرف آنها ۵ میلیــون لیتر در روز 

خواهد بود.
ســالاری با بیان اینکه پالایشگاه ستاره خلیج 
فــارس در دولت قبل به بهره برداری رســیده 
بــود اما در حــوزه بهره برداری و نگهداشــت 
مشــکلات جــدی در این پالایشــگاه وجود 
داشــت، گفــت: اقدامات جهــادی و فنی در 
 دولت سیزدهم باعث شد این مشکلات عمده 

برطرف شود.
وی افــزود: بعد از اســتقرار دولت ســیزدهم 
۱۶۰۰ نقطه در پالایشــگاه اصفهان شناسایی 
شــد که دچار عیوب فنی بودنــد و در زمان 
کوتاهی با تعویــض کالا تعمیرات لازم انجام 
 شــد که در افزایــش تولید و کیفی ســازی 

مؤثر بود.
مدیرعامــل شــرکت ملی پالایــش و پخش 
فرآورده های نفتی تصریح کرد: زیان انباشــته 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
ایران در سال ۱۴۰۰ به میزان ۱۱۸درصد بود 
که با اقدامات مؤثر در ارتقای کیفی و مدیریت 
منابع در مدت فعالیت دولت سیزدهم، شرکت 

از زیان خارج شده است.
وی ادامه داد: تمامی حساب های بانکی شرکت 
ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران 
به تعداد۳۶۰ فقره حســاب در خزانه کشــور 
متمرکز شــده که با اینکه این موضوع تکلیف 
قانونی از سال ۱۳9۷ بود اما در آن مدت انجام 
نشده بود که در دولت سیزدهم و طی مدت ۶ 

ماه صورت پذیرفت.

سالاری دلیل کمبود بنزین سوپر در جایگاه ها 
را تعمیرات اساسی پالایشگاه شازند اعلام کرد 
و گفت: اولویت بنزین ســوپر، ناوگان هوایی 
هســت که در بخش هواپیماهای آموزشی از 

این بنزین استفاده می شود.
وی افزود: پالایشــگاه شــازند از ۱۸ اسفند تا 
اواخر فروردین ماه در تعمیرات اساســی بود 
که امیدواریم با تغییر کاتالیســتی که در این 
پالایشــگاه صورت گرفته، تولید بنزین سوپر 

هم افزایش یابد.
معــاون وزیر نفت در پاســخ به ســؤالی در 
خصوص چرایی عدم کلنگ زنی پتروپالایشگاه 
شهید ســلیمانی گفت: با وجود آنکه شرکت 
ملــی پالایش و پخــش فرآورده هــای نفتی 
پتروپالایشــگاه  این  در  ســهمی۱۰درصدی 
داشت، به میزان ۲۵درصد آورده تأمین کردیم 
امــا از ســهامداران این پــرژه گله مندیم که 
انتظارت را برآورده نکرده اند و با ســهامداران 

اتمام حجت خواهیم کرد.
ســالاری در پاســخ به اینکه چرا سامانه ثبت 
آنلاین درخواســت کارت ســوخت هنوز در 
دســترس عموم قرار نگرفته، گفــت: امکان 
ثبت آنلاین درخواست کارت المثنی سوخت، 
نیازمنــد اطلاعاتی از جمله پــلاک، VIN و 
حتی معاینــه فنی خودروها هســت که این 
اطلاعات هنوز از سوی فراجا در اختیار ما قرار 
نگرفته و با وجود آماده بودن زیرساخت لازم، 
این زیرساخت اطلاعاتی نیز باید تکمیل شود 
که روز گذشته جلســه ای در این خصوص با 
شرکت پژوهش و توسعه ناجی داشتیم و قرار 

شد این اطلاعات نیز ارائه شود.

مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی:

بنزین سه نرخی مطرح نیست

واردات ۱۲ هزار و ۷۰۴ خودرو از ابتدای سال

بریکس با کدام کشورها همکاری خواهد کرد؟

رئیس اتاق بازرگانی تهران اعلام کرد:

احتمالاً تعطیلی دو روز در هفته منتفی است

ایســنا- وزیران به افزایش تعامل با کشــورهای در حال 
توسعه متعهد شدند و از مشارکت در نشست ویژه ۱۱ ژوئن 
۲۰۲۴ در چارچوب اجلاس وزرای خارجه بریکس، به  عنوان 
فرصت مناســبی برای تبادل نظر در مورد تحولات جاری 

جهانی و منطقه ای استقبال کردند.
وزیران به علاقه قابل توجه بازارهای نوظهور و کشــورهای 
در حال توســعه برای پیوســتن به بریکس اشاره کردند؛ 
آنان در مورد مدل کشــور شریک، مطابق با بند 9۲ بیانیه 
ژوهانســبورگ دوم بحث، هم چنین پیشــرفت در زمینه 
آمادگی های مربوطه را بررسی کردند تا در اجلاس شانزدهم 

در کازان به رهبران بریکس گزارش شود.
در این بیانیه تأکید شــده است وزرا با استقبال از مشارکت 
فعال اعضای جدید بریکس، از ادغام یکپارچه و کامل آنها در 

سازوکارهای همکاری بریکس اطمینان خاطر دادند.

این اولین نشســت وزیران، پس از گســترش بریکس در 
ســال ۲۰۲۳ است و در این نشســت، مصر، اتیوپی، ایران، 
عربستان ســعودی، امارات، برزیل، روســیه، هند، چین و 
آفریقای جنوبی به عنوان اعضای تمام عیار بریکس شرکت 
کردند. این نشست با یک دقیقه سکوت به یاد شهیدجمهور، 
آیت ا... سید ابراهیم رئیسی و حسین امیرعبداللهیان، وزیر 
امور خارجه شهید ایران آغاز شد. انتظار می رود نمایندگانی 
از بنــگلادش، بحرین، بلاروس، کوبا، قزاقســتان، لائوس، 
موریتانی، عربستان سعودی، سریلانکا، تایلند، ترکیه، ونزوئلا 
و ویتنام در رویدادهای روز سه شنبه ۱۱ ژوئن شرکت کنند.

روســیه ریاست یک ساله بریکس را در اول ژانویه ۲۰۲۴ بر 
عهده گرفته اســت و در مدت ریاست روسیه، بیش از ۲۵۰ 
رویداد مختلف برگزار می شود که اجلاس سران بریکس در 

کازان در اکتبر ۲۰۲۴ محور اصلی آن است.

ایسنا- محمــود نجفی عرب، رئیس اتاق بازرگانی تهران در 
جلســه هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه 
اتاق های بازرگانی تــلاش خود را برای جلوگیری از تصویب 
لایحه افزایش تعطیلی که مخل کسب و کار بود را با رویکرد 
و نــگاه ملی به کار گرفتند، گفت: در این میان، موضع اولیه 
اتــاق بازرگانی مخالفــت با افزایش تعــداد روزهای تعطیل 
و به ویژه تعطیلی روز پنج  شــنبه بــود که در صورت تحقق 
می توانســت با کاهش دادن روزهای کاری مشترک با اغلب 
کشورها به ســه روز در هفته، آسیب های جبران ناپذیری را 

به همراه داشته باشد.
وی با بیان اینکه طبق بررســی های انجام شــده این اقدام، 
ســالانه بین ۸ تا ۱۰ میلیارد دلار آســیب به دنبال داشت، 
تصریح کــرد: ابتدا با پیگیری ها نظر کمیســیون اجتماعی 
مجلس تغییر کرد و بحث تعطیلی پنج شنبه که مدنظر دولت 
بود، منتفی و شــنبه جایگزین شــد، اما در قدم بعدی و در 
پیامد حضور بنده به عنوان نماینده بخش خصوصی در هیئت 
عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام در هشتم خرداد 
ماه، کلیت طرح از موضوعیت ســاقط شد، بدین ترتیب فارغ 
از نظر شورای نگهبان، بررسی لایحه دولت و مصوبه مجلس 

از دور خارج خواهد شد.
به گفته این مقام مســئول نظر هیئت عالی نظارت نه تنها 
مخالفت با تعطیلی شنبه که اساساً مخالف با افزایش تعطیلات 
هفتگی بود. هم چنین مشــخص شد که دولت سیزدهم نیز 
اصراری برای به نتیجه رساندن لایحه پیشنهادی خود ندارد. 
هم چنین در این هیئت مورد تأکید قرار گرفت که پنج شنبه 
جزئی از تعطیلات رســمی کشور نیست و همه سازمان ها و 
دســتگاه های دولتی مکلف به ارائه خدمات از جمله خدمات 

تجاری هستند.
وی بــا بیان اینکه صرف نظرکردن قانون گذار از تعطیلی روز 
پنج شنبه و ممانعت از ایجاد خسارت، برای بخش خصوصی 
اقتصاد کشور به منزله یک موفقیت چشمگیر است، گفت: در 
مجموع در مجمع تشــخیص بحث تعطیلی شنبه به دلایلی 
که جای گفتن نــدارد، به طور کلی منتفی بــود. در نهایت 
پیگیری ها نشــان می دهد احتمالاً شــورای نگهبان هم به 
استناد مصوبه مجمع تشخیص تعطیلی روز شنبه و پنج شنبه 

را منتفی خواهد کرد.

رئیس اتاق بازرگانی تهران در ادامه با اشــاره به نرخ رشــد 
اقتصادی ۵/۷ درصدی سال قبل، اظهار کرد: آمارهای منتشر 
شده از سوی اوپک نشان می دهد از سال ۱۴۰۲ رشد تولید 
نفت ایران ادامه نیافته اســت؛ به طوری که تولید نفت ایران 
از ۲/۷ میلیون بشکه در بهار سال ۱۴۰۲ به ۳/۱۶۰ میلیون 
بشــکه در آبان ماه سال گذشته افزایش یافته، اما بعد از آن 
رشد تولید نفت متوقف شده است. همچنین صادرات روزانه 
نفت ایران از ۱/۵ میلیون بشــکه در تابستان سال ۱۴۰۲ به 
۱/۳ میلیون بشکه در پاییز و زمستان کاهش یافته و با توجه 
به شــرایط بازار نفت و اعمال تحریم ها انتظار نمی رود، روند 

صادرات نفت ایران صعودی باشد.
بنابراین به گفته وی تداوم رشد اقتصادی و رسیدن این رشد 
به هشت درصد نیازمند تأمین ســرمایه در گردش و ایجاد 
فضای کســب وکار مناسب اســت. برهمین اساس صندوق 
بین المللی پول برآورد کرده که با تداوم وضعیت فعلی رشد 
اقتصادی ایران در ســال ۱۴۰۳ به ۲/۵ و سال ۱۴۰۴ به دو 

درصد کاهش خواهد یافت.
نجفی عرب در ادامه رویگردانی جهان از سوخت های فسیلی، 
مشکل تحریم ها و سوء مدیریت، عدم سرمایه گذاری لازم در 
حفظ منابع و سطح استخراج نفت و گاز، عقب افتادن ایران 
در توســعه و بهره برداری از ۱۰ میــدان گازی و ۱۰ میدان 
نفتی مشترک با همســایگان و غیره را از جمله چالش های 
پیشروی کشور عنوان کرد و گفت: بر اساس آخرین گزارش 
آژانس بین المللی انرژی ایران ۱۲۷ میلیارد دلار، معادل ۳۶ 
درصــد از تولید ناخالص داخلی خــود را صرف یارانه انرژی 
کــرده اســت. این رقم در ســال ۱۳۸9 و پیــش از اجرای 
هدفمندسازی یارانه ها تنها ۲۰ درصد تولید ناخالص داخلی 

صرف یارانه ها می شد.
وی افزود: علاوه بــر ارزش اقتصادی بالای یارانه های انرژی، 
با توجه به آســیب های اقتصادی و زیست محیطی ناشی از 
مصرف بالای سوخت های فسیلی به علت قیمت فیرواقعی و 
قاچاق بخشی از سوخت های فسیلی، به نظر می رسد مجموع 

ضرر ناشی از یارانه  انرژی بیش از منفعت آن خواهد بود. 
به گفته رئیس اتاق بازرگانی تهران بر اساس تجربیات جهانی 
بهترین راهکار برای حل این مشــکل، جایگزینی یارانه های 

انرژی با پرداخت نقدی به خانوارها است.

خودرو 

اقتصاد بین الملل

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
مسعود راستگو با تســلیم یک برگ استشهادیه که در 
دفتر اسناد رسمی شــماره 4۸2 چاهورز تنظیم گردیده 
است مدعی اســت که تعداد یک جلد ســند مالکیت 
مربوط به ششدانگ یک باب خانه به مساحت 263/5متر 
مربع پلاک 5361 واقع در قطعه شــش بخش 25 فارس 
شهرستان لامرد بخش چاهورز شــهر چاهورز که به نام 
 آقای مسعود راستگو ثبت و سند مالکیت به شماره چاپی
 ۹44231 ه ۸5 صادر به علت جابجایی اثاثیه مفقود گردیده 
اســت و نامبرده تقاضای صدور سند المثنی نموده است. 
مراتب طبق ماده 120 اصلاحی آئین نامه قانون ثبت آگهی 
میشود که هر کس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای 
کرده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود میباشد تا ده 
روز پس از انتشــار آگهی به ثبت محل مراجعه و اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل ســند مالکیت یا خلاصه معامله 
تســلیم نماید و اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسیده و 
یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود اداره ثبت سند 
مالکیت المثنی را طبق مقررات صادر و به متقضی تسلیم 

خواهد کرد. 
تاریخ انتشار: 1403/03/23

رونوشت ستاد اجرایی فرمان امام)ره(
۴۷۴۴/م الف-منصور کشوری-رئیس  اداره ثبت اسناد و 

املاک شهرستان لامرد

مفقـودی
برگ ســبز خودرو ســواری پژو parsXU5 مدل 1400 رنگ 
13۹B025۸۸70شماره  موتور:  شــماره  خاکستری-متالیک 
 شاســی:NAAN11FE2MK14۸17۸ بــه شــماره پلاک
ایران 73- ۸54 م ۸۸ به مالکیت زهرا آزاد خو شــماره ملی 

515۹۹57۹01 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

تجارت



بــه گزارش ایســنا، ترکیب کاروان ایران بــرای حضور در 
المپیک ۲۰۲۴ پاریس در حال کامل شــدن است و در این 
دوره شاهد غیبت ســتاره هایی هستیم که نتوانستند جواز 

حضور در المپیک پاریس را به دست آورند.
را  خــود  توکیــو   ۲۰۲۰ المپیــک  در  ســتاره ها  ایــن 
 مطــرح کردنــد اما موفــق نشــدند روند موفقیت شــان 
را ادامه دهند و چهره های المپیکی ناکام در این دوره لقب 

گرفتند.
کاروان ایــران در المپیک ۲۰۲۰ توکیو صاحب ســه مدال 
طلا، دو نقره و دو برنز شــد. تنها مدال آوران نقره و برنز در 
المپیــک پاریس هم حضور دارند و طلایی هایی ایران حتی 

جواز حضور در المپیک را به دست نیاوردند.
وضعیت مــدال آوران المپیک ۲۰۲۰ توکیو برای حضور در 

المپیک پاریس:
 طلا

سجاد گنج زاده در کاراته: مسابقات کاراته تنها در المپیک 
توکیو حضور داشت و این رشته در المپیک پاریس نیست.

محمدرضا گرایی در  کشتی فرنگی: او در یک رقابت داخلی 
به سعید اسماعیلی باخت و المپیک پاریس را از دست داد.
جواد فروغی در تیراندازی: او در المپیک توکیو توانســت با 
گرفتن مدال طلا، تاریخ ســازی کند اما در المپیک پاریس 

حتی موفق به گرفتن سهمیه هم نشد.
نقره

حســن یزدانی در کشــتی آزاد: یزدانی بــا وجود جراحی 

کتف که انجام داد توانست در تورنمنت 
مجارستان مدال طلا بگیرد 

و نماینــده ایران در وزن 
۸۶ کیلوگــرم المپیــک 
پاریس باشد. او یک طلا 

و یک نقره المپیک 
و  دارد 

مرتبه  سومین  برای 
المپیــک  بــه 

می رود.
داودی  علــی 
وزنه بــرداری:  در 

ی  د و ا د

توانســت برای المپیک پاریس هم ســهمیه دســته فوق 
ســنگین را بگیرد. او برای گرفتن دومیــن مدال المپیک 
خود رقابت ســنگینی را با سه وزنه بردار گرجستان، بحرین 

و ارمنستان دارد.
برنز

امیرحسین زارع در کشتی آزاد : زارع برای المپیک پاریس 
هم توانســت سهمیه بگیرد و از شــانس های اصلی کسب 

مدال طلا برای ایران محسوب می شود.
محمدهادی ســاروی در کشــتی فرنگی: ســاروی نیز 

نماینده ایران در المپیک پاریس است.
جدا از طلایی ها نفراتی بوده اند که در المپیک توکیو 
عملکــرد خوبی از خود به جا گذاشــتند اما در در 

المپیک پاریس غیبت دارند:
در  ملایــی  قایقرانــی:  در  ملایــی  نازنیــن 
 المپیــک توکیــو توانســت بــرای اولین بــار 
رویینگ ایران را به فینال برســاند و با کســب 
مقام یازدهمی المپیک، تاریخ سازی کرد. او در 
انتخابی تیم ملی شــرکت نکرد و در نهایت به 
انتخابی المپیک اعزام نشد و المپیک را از دست 
داد. دانیال شه بخش در بوکس: او با گرفتن مدال 
قهرمانی جهان تاریخ ســازی کــرد و در المپیک 
توکیو هم حضور داشــت که تا مرحله یک هشتم 
نهایی پیش رفت. شه بخش برای المپیک پاریس 

موفق به گرفتن سهمیه نشد.
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»پرندگان خشمگین« برمی گردند
 

 پویانمایی بلند »پرندگان خشــمگین۳« در دست ساخت است. قسمت سوم رد 
و چاک با صداپیشــگی دوباره جیسون سودیکیس بازیگر »تد لاسو« و جاش گد 

صداپیشه »یخ زده« بازمی گردند.
در حالی که اطلاعات بیشــتری در این مورد ارائه نشده، اما با توجه به موفقیت 
۲ فیلم اول »پرندگان خشمگین« که در مجموع بیش از نیم میلیارد در سراسر 

جهان فروش داشتند، ساخت فیلم سوم هم مد نظر قرار گرفته است.
ســونی، شــریک توزیع ۲ فیلم اول بود که بر اســاس بازی های محبوبی به هم 
نام ســاخته شــدند. کارگردانی فیلم ســوم را جان رایس که سازنده »پرندگان 
خشمگین« دوم بود، انجام می دهد. فیلم نامه توسط توروپ ون اورمان، نویسنده 
فیلم نامه فیلم دوم نوشــته خواهد شــد که در کنار تورو ناکاهــارا از پویانمایی 

»سونیک خارپشت« تهیه کننده اجرایی نیز خواهد بود.
»پرندگان خشــمگین« نخســت به کارگردانــی کلی کایتیس و فــرگال ریلی 
در ســال ۲۰۱۶ اکران شــد. این فیلم براســاس بازی هــای ویدیویی به همین 
نام ســاخته شــد و در کنار جیســون ســودیکیس و جاش گد، دنی مک براید، 
بیل هادر، مایــا رودولف و پیتر دینکلیج نیز در این فیلم صداپیشــگی کرده اند. 
دنباله این فیلم هم ســال ۲۰۱۹ اکران شد.شــخصیت اصلی این فیلم ها درباره 
»رد« پرنده مهربان و درســتکاری اســت که یک مشــکل اساسی دارد و خیلی 
 زود عصبانی می شــود و همه چیز را به هم می زند. او به دستور شهردار مجبور به 
شرکت در کلاس های فوق برنامه کنترل خشم می شود و در آنجا دوستان خوبی 

پیدا می کند.

سینمایی ترین استان های ایران در سال ۱۴۰۳ 
کدام ها هستند؟

چهار اســتان کهگیلویه و بویراحمد، ایلام، بوشــهر و خراســان شمالی علیرغم 
جمعیت زیاد، سرانه مصرف سینما بسیار کم و در بعضی نزدیک به صفر است.

 سال ۱۴۰۳ با تعدد ژانر در سینمای ایران رو به رو بودیم و سینما شاهد استقبال 
بســیار خوبی از جانب مردم بود. تا روزگذشــته فروش کل سینما بیش از ۴۱۸ 
میلیارد تومان بوده و طبق آمار در ۳ ماه اول ســال، ۷ میلیون و ۱۰۰ هزار بلیت 

به فروش رسیده است.
اســتان تهران با بیش از ۱۹۶ میلیارد تومان فروش در رتبه اول خرید بلیت در 
میان استان های سراسر ایران بوده است. تعداد مخاطبان استان تهران در سه ماه 

ابتدایی سال ۱۴۰۳ به بیش از ۲ میلیون و ۸۹۰ هزار نفر می رسد.
استان خراسان رضوی با فروش ۴۳ میلیاردی در رتبه دوم این لیست قرار دارد. 
این اســتان با فروش بیش از ۷۷۲ هزار بلیت ســینما موفق شده پس از تهران 

رکورد پربیننده ترین استان ایران را بزند.
استان اصفهان که یکی از استان های پرجمعیت ایران محسوب می شود با فروش 
۳۰ میلیاردتومانی در رتبه سوم این لیست قرار دارد، مردم این استان در سه ماه 

اول سال ۱۴۰۳ بیش از ۵۳۳ هزار بلیت خریداری کردند.
استان های فارس، قم، آذربایجان شرقی، مازندران، گیلان، قزوین و کرمانشاه به 

ترتیب در جدول پرفروش ترین استان های ایران قرار دارند.  
خراسان شمالی، بوشهر، ایلام و کهگیلویه و بویراحمد نیز استان هایی هستند که 
در جایگاه کمترین میزان اســتقبال از ســینما قرار دارند و این آمار در بعضی از 

این استان ها نزدیک به صفر است.

شــبکه سه ســیما به تازگی ســریال طنز »در بندون« را 
جایگزین »بدل« کرده اســت؛ ســریالی که بعد از پخش 

از چند قسمت بدون توضیح از آنتن حذف شد.  پس 
»در آن شبکه سه تصمیم به پخش سریال 

بندون« گرفت که مدت چندانی 
از آغاز تولید آن نمی گذرد.

کارگردان  لفافیان،  حســن 
»در بنــدون« درباره پخش 
ایــن ســریال و جزئیــات 

ســاخت آن گفت ســاخت 
ایــن کار  چهار ماه پیش به ما 

هم  آن  پیشنهاد شد؛ 

در حالی که نه ایده ای داشــتیم و نه فیلم نامه ای اما بعد از 
پیشــنهاد کار به یک ایده رسیدیم و تصمیم بر این شد که 
کار را بســازیم. موازی با این هم دکور سریال در بوستان 

پلیس  شــهرک  و ولایــت،  شد  ساخته 
چند  آن  آماده ســازی 
ماهی طول کشــید و 
در حال حاضر نیز در 
حال ســاخت سریال 

هستیم.

لفافیان با اشــاره به تعــداد قســمت های »در بندون« و 
همچنین ماجرای جایگزین شــدن این ســریال نیز گفت: 
چیزی که عنوان شده، این سریال قرار است در ۳۰ قسمت 
روی آنتــن برود. در حال حاضر نیز ضبط ادامه دارد اما بنا 
به هر دلیلی پخش این مجموعه را جلوتر 
انداختند و قرار بود بعــد از ایام محرم و 
صفر به پخش برســد. به همین دلیل همه 
مراحل شتاب زده بود و تبلیغات هم نکردیم. 
اینکه عنوان می شود کار ما به عنوان جایگزین 
ســریال دیگری اســت، خوب نیســت و ما هم 

خودمان نمی دانیم ماجرای آن سریال چه بود.
وی گفــت: در حال حاضر یک ماه  و نیم از ضبط این 
ســریال گذشته و حدود دو ماه  و نیم دیگر کار ادامه 
خواهد داشت تا ۳۰ قسمت به اتمام برسد و با توجه 
به قصه  کار، بعید نیست ادامه هم داشته باشد. در 
هر قســمت یک داســتان خاص روایت می شود و 
بازیگران مهمان هم حضور دارند. این ســریال بیشتر 
طنز موقعیت است تا طنز کلامی و تلاش بر این نبوده که 
بیننده را حتماً بخندانیم؛ صرفاً به دنبال ایجاد موقعیت در 

این فضا بوده ایم.
این کارگردان که پیشــتر ســریال »حکم رشد« را برای 
تلویزیون ســاخته، با اشاره به قصه ســریال طنز »در 
بنــدون« که در دهه ۵۰ روایت می شــود، روایتی که 
اغلب در فیلم های ســینمایی دیده شده تا تلویزیون، 

بیــان کرد: سال هاســت این نــوع کار و فضــا حداقل در 
تلویزیــون نبــوده و روایت آن بــا توجه به نــگاه و خط 
قرمزهایی که وجود دارد ســخت است. از طرفی به دلیل 
بیننده میلیونی حساســیت ها هم بالاست؛ چراکه باید همه 
ســلیقه ها در نظر گرفته و رعایت شــود. با توجه به اینکه 
با هر قشــری شوخی می شــود، به آنها برمی خورد؛ تلاش 

کردیم تا می توانیم این اتفاق نیفتد.
 لفافیــان در پاســخ به اینکه با توجه به دشــواری کار در 
تلویزیون، چرا دهه ۵۰ را برای روایت »در بندون« انتخاب 
کرده اســت؟ توضیح داد: دهه ۵۰ به دلیل نوع پوشــش و 
دکورهای خاصی که دارد، به کار ما طنز بامزه ای می داد. به 
همین دلیل به دهه ۵۰ ورود کردیم و قضاوت با ببینندگان 
است. موضوع این ســریال به یک اتفاق برمی گردد که در 
تهران می افتد و دو نفر با بازی هومن برق نورد که شخصیت 
جدی دارد و امیرحســین رستمی که نقش آدم خرابکار را 
دارد بــه منطقه ناکجاآباد تبعید می شــوند و واکنش های 
متفاوتی دارند که تلاش کردیم روایت فانی داشته باشیم تا 

ببینده فضای خوبی را ببیند.
کارگــردان »در بندون« در پایان گفت: در حال حاضر ۱۴ 
قســمت از سریال »در بندون« آماده شده است و همزمان 
تصویربرداری هم ادامه خواهد داشت. به همین دلیل همه 
قســمت ها را نگارش نکرده ایم و به مرور با بازخوردها جلو 
می رویم و این یکی از حُســن های کار است که با بازخورها 

پیش می رویم و این در کار ما تأثیر خواهد گذاشت.

کمدی دهه ۵۰ با حضور »هومن برق نورد« و »امیرحسین رستمی«

ورزش

بــه گــزارش تســنیم، خریــد بازیکنــان مــورد نیــاز بــرای اجــرای 
سیســتم های تاکتیکــی، بــدون شــک یکــی از دلایل اصلــی موفقیت 
 ســرمربیان فوتبال باشــگاهی اســت، هر چند ایــن عامل صرفــاً و الزاماً 
تضمیــن کننــده موفقیــت آنها نیســت و ایــن موضــوع در رده بندی 
 ســرمربیانی که بیشــترین هزینه را بــرای جذب بازیکن انجــام داده اند، 

مشخص می شود.
گواردیولا

در این رده بندی پپ گواردیولا، سرمربی فعلی تیم فوتبال منچسترسیتی با 
ثبت رقم ۲ هزار و ۴۰ میلیون یورو صدرنشین بلامنازع و رکورددار است. او 
تنها فردی است که از مرز ۲ هزار میلیون یورو برای خرید بازیکن عبور کرده 
و با احتســاب ۱۶ فصلی که در ســطح اول فوتبال اروپا مربیگری کرده، به 
طور متوسط سالانه ۱۳۵ میلیون یورو برای خرید بازیکن خرج روی دست 
رؤسایش در بارسلونا، بایرن مونیخ و منچسترسیتی گذاشته که بخش اصلی 

آن در سیتی بوده است.
در ازای ایــن هزینه ها، گواردیولا ســه قهرمانی لیــگ قهرمانان و چندین 
و چند قهرمانــی در لیگ برتر انگلیس، بوندس لیگا و لالیگا کســب کرده 
اســت. با وجود هزینه های نجومی گواردیولا، هیچ یک از بازیکنانی که به 
درخواست او خریداری شده اند، جزو ۱۰ بازیکن گران تاریخ نیستند. با این 

حال او در خرید مدافعان گران، حرف اول را می زند.
مورینیو

نفر دوم رده بندی ژوزه مورینیو، ســرمربی فعلی فنرباغچه اســت که تا به 
امروز یک هزار و ۸۶۰ میلیون یورو برای جذب بازیکن به باشــگاه های طرف 
قراردادش تحمیل هزینه تحمیل کرده اســت. با توجه به نزدیک بوده این 
رقم به آنچه گواردیولا خرج کرده و تعداد جام هایی که این دو نفر برده اند، 

درصد موفقیت آقای خاص نسبت به همتای اسپانیایی اش پایین تر است.

با این حال ســرمربی پرتغالی کــه در دوران مربیگری اش هدایت تیم های 
پورتو، چلســی، رئال مادرید، اینتر، منچســتریونایتد، تاتنهام و رم برعهده 
داشــته، از نظر هزینه برای خرید بازیکن یک وجه تشابه دارد که آن نبود 
هیچ یک از ۱۰ بازیکن گران قیمت تاریخ در فهرســت بازیکنان خریداری 
شــده توســط اوســت. گران ترین خریدی که در تیم هــای تحت هدایت 
مورینیو انجام شــده، پــل پوگبا با رقمی نزدیک بــه ۱۰۰ میلیون یورو در 

منچستریونایتد بوده است.
آنچلوتی

در رده ســوم سرمربیان ثبت کننده بیشــترین هزینه برای خرید بازیکن، 
کارلو آنچلوتی ســرمربی فعلی رئال مادرید قــرار می گیرد. مربی ایتالیایی 
که روی نیمکت تیم هایی مانند یوونتوس، میلان، چلســی، پاری سن ژرمن، 
بایــرن مونیخ، اورتون و ناپولی نشســته اســت، از فصــل ۹۷-۱۹۹۶ که 
مربیگــری را آغاز کــرد تا به امــروز یک هزار و ۶۹۰ میلیــون یورو صرف 
 خرید بازیکن کرده اســت؛ اما مانند دو نفر قبلــی هیچ یک از ۱۰ بازیکن 
گران قیمت تاریخ جزو خرید های او نبوده اند. کارلو در این مدت ۵ قهرمانی 
 در لیــگ قهرمانان اروپــا و قهرمانی در هر ۵ لیگ معتبــر اروپا را تجربه 

کرده است.
۱- پــپ گواردیولا ۲ هــزار و ۴۰ میلیون یــورو؛ ۲- ژوزه مورینیو یک هزار 
و ۸۶۰ میلیــون یــورو؛ ۳- کارلــو آنچلوتــی یک هــزار و ۶۹۰ میلیــون 
یــورو؛ ۴- ماســیمیلیانو آلگــری یک هــزار و ۴۰۰ میلیــون یــورو؛ ۵- 
 دیه گــو ســیمئونه یک هــزار و ۲۱۰ میلیون یــورو؛ ۶- مانوئــل پیگرینی 
یک هــزار و ۲۰۰ میلیون یورو؛ ۷- توماس توخــل یک هزار و ۱۹۰ میلیون 
یورو؛ ۸- آنتونیو کونته یک هزار و ۱۷۰ میلیون یورو؛ ۹- مائوریسیو پوچتینو 
یک هــزار و ۱۵۰ میلیون یورو؛۱۰- یورگن کلــوپ یک هزار و ۱۳۰ میلیون 

یورو.

ستاره های ناکام المپیک
شیراز میزبان یازدهمین اردوی تیم ملی هندبال

 نوجوانان پسر
به گزارش پایــگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، یازدهمین 
اردوی آمادگــی تیم ملی نوجوانان هندبال جهت حضور در مســابقات قهرمانی 
آســیا در ســال ۱۴۰۳ از ۲۸ خرداد تا ۱۰ تیر ماه به میزبانی اســتان فارس و 
شهرستان شیراز برگزار خواهد شــد. امیرعباس رجبی، علی شیبانی و علیرضا 

زینلی از فارس به این اردو دعوت شدند.
۲۵ بازیکن به دعوت مهدی آزادمنجیری در این اردو حضور خواهند داشت.

محمد بابالادی، احسان کندی، پارسا شهابی، علیرضا زینلی، متین عادی منش، 
علیرضا کمانی، مهدی تیموری جروکانی، شــادمهر خســرونژاد، پارسا باباپور، 
حســین علمی خواه، محمدطاها فتاحی، مهدی جمالــی، متین زارعان دولت 
آبادی، احمد قنبری، محمدعلی علی بیگی، علی شــیبانی، صالح عباسی بافقی، 
محمدجواد میرزائی، مهرزاد مظفری، امیرعباس رجبی، امیرحسین عادلی نسب، 
امیرحســین پنهانه فرد، سید محمدحسین یوسفی پناه، معین ملا زینل و محمد 

بیاتی بازیکنان دعوت شده به این اردو هستند.
مهدی منصوریان )سرپرست(، مهدی آزاد منجیری )سرمربی(، ا...کرم استکی و 
مجید پارســایی )مربی(، علیرضا خانی )آنالیزور( از استان فارس و امید کاظمی 
)آســیب شناســی ورزشــی( کادرفنی تیم ملی هندبال نوجوانان کشورمان را 

تشکیل می دهند.
دهمین دوره مسابقات هندبال قهرمانی نوجوانان پسر آسیا از ۱۳ تا ۲۴ شهریور 
ماه به میزبانی شــیراز برگزار می شود. تیم ملی هندبال کشورمان در گروه A با 

هند و عراق هم گروه است.

وقتیفدراسیونوالیبالفریبخورد؛
 رؤیافروشی »پائز« برای پرُ کردن رزومه

 
به گزارش ایرنا، تیم ملی والیبال با ناکامی مطلق، دو هفته ابتدایی لیگ ملت ها 
را بــه پایان رســاند و پائز که با کلی وعده و وعید هدایــت این تیم را بر عهده 
گرفته بود پس از هفتمین شکست تیم ملی از سمتش برکنار شد. پائز به عنوان 
دســتیار سال ها در سطح اول والیبال دنیا فعالیت کرده بود اما هیچگاه سرمربی 
یک تیم بزرگ و مطرح ملی و حتی باشــگاهی نبود و هدایت تیم ملی والیبال 

ایران نخستین تجربه مهم او به عنوان نفر نخست کادر فنی بود.
همان زمان که فدراســیون والیبال اقدام به عقــد قرارداد با پائز کرد انتقادها از 
انتخاب این مربی آغاز شــد. هرچند بخشــی از این انتقادها به واسطه ناکامی 
دلالان در تحمیل مربی مورد نظرشــان بود و فدراسیون والیبال هم به درستی 
اجازه نداد مربی  انتخاب شــود که مورد حمایت دلالان اســت؛ اما واقعیت این 

است که فدراسیون والیبال در تور وعده های جذاب پائز گرفتار شد.
مرور صحبت های وحید مرادی، سرپرست پیشین فدراسیون والیبال که انتخاب 
پائز توســط او انجام شــد و همین طور وعده های این مربی، مصداقی برای این 

ادعاست. 
مرادی پس از انتخاب پائز به عنوان سرمربی تیم ملی والیبال ایران گفته بود: او 
یکی از مربیان سرشناس است و افتخارات زیادی در کنار بلین در فرانسه داشت. 
موفقیت های چشــمگیری در لیگ ژاپن کسب کرده بود و حتی بازیکنان مطرح 
دنیا مثل کوبیاک زیر نظر او کار کردند. پائز پس از ۴ ســال از تیم پاناســونیک 
رفت و تیلیه جایگزین او شــد؛ اما نتوانست افتخارات پائز را کسب کند. او مربی 
بی ادعایی اما کارکشــته و خیلی علاقه مند اســت با ایران به المپیک برود. پائز 

می گفت صعود به المپیک سخت است اما برای رسیدن به آن می جنگد.
نکتــه ای که مرادی هــم در این گفت وگو و هم در گفـــت وگوهای دیگر که با 
رســانه ها داشــت بارها آن را مدنظر قرار داد امیدواری عجیب پائز به کســب 
ســهمیه المپیک بود. پائز به خوبی دریافته بود که کسب سهمیه المپیک تا چه 
حد برای فدراســیون والیبال ایران اهمیت دارد و بر همین اســاس مدام وعده 

صعود به المپیک می داد.
باید امیدوار بود تجربه ناموفق پائز دیگر تکرار نشــود و فدراسیون والیبال، مربی  
آینده تیم ملی را بر اســاس واقعیت ها انتخاب کند. والیبال ایران نیازمند مربی  
است که بتواند با ساختارسازی آینده تیم ملی را بیمه کند و این مسئله نیازمند 

یک پروسه طولانی مدت است.

باشــگاه  گــزارش  بــه 
محمدعلــی  خبرنــگاران، 
فوتبال  تیم  پزشــک  زارع، 
خصــوص  در  اســتقلال 
گفت:  یامگا  کوین  وضعیت 
شــرایط یامــگا مانند قبل 
اســت و در برنامه او، تغییر 
نداشــته ایم.  محسوســی 
جراحی های او انجام شــده 
و چشم آســیب دیده اش 
که مورد عمل جراحی قرار 
گرفته بــود، دید مختصری 

دارد ولی چندان مؤثر نیســت. منتظر گذشت زمان هستیم تا ببینم چه خواهد شد. این 
بازیکن کار خاص درمانی جدیدی نیاز ندارد.

او افزود: فکر می کنم اکنون راهی فرانســه شــده اســت. اینکه او بتواند برای اســتقلال 
 بــازی کنــد یا خیر مشــمول گــذر زمان اســت. بحث مقرراتــی نیز وجــود دارد که 
کمیته پزشــکی باید در مورد وضعیت ســلامتی ایشــان نظر بدهد که آیــا از نظر فنی 
 مجاز اســت به عنــوان یک ورزشــکار حرفــه ای با یک چشــم ورزش کنــد یا خیر؟ 
احتمالاً باید یک ســری اســتعلامات از فیفا و منابع مربوطه گفته شــود تا در مورد او 

تصمیم گیری شود.

پزشکاستقلال:

برای استفاده از »یامگا« باید از فیفا 
مجوز بگیریم

رده بندی ولخرج ترین سرمربیان تاریخ در خرید بازیکن

پویانمایی

 سینما

ســوزان کالینز در حال تألیف داســتانی جدید از ســری 
کتاب های »بازی های گرسنگی« است که فیلم های موفقی 
در ژانر علمی-تخیلی با همین نام بر اســاس آن ســاخته 
شده اند و قرار است اقتباس سینمایی اثر جدید او، »طلوع 

مراسم درو«، در نوامبر ۲۰۲۶ در سینماها اکران شود.
داســتان این فیلم کــه پیش درآمدی بر وقایع حماســی 
»بازی های گرسنگی« محسوب می شود، چهار دهه پس از 
آخرین قسمت این سری از فیلم ها با نام »تصنیف پرندگان 

آوازخوان و مارها« رخ می دهد.
 پــس از اینکه پیش درآمد »بازی های گرســنگی« به نام 
»تصنیف پرندگان آوازخوان و مارها« در نوامبر گذشــته 
به فــروش ۳۳۷ میلیون دلاری در بســته آفیس دســت 
یافت پخش کننده آن، شــرکت لاینزگیت انرترتینمنت، 
اعلام کرد که گزینه های بســیاری برای ادامه و توســعه 
داســتان های »بازی های گرســنگی« وجود دارد و آن ها 
آماده اند تا در این مســیر با نویســنده همکاری کنند. تا 

امروز پنج قســمت از این فرانچایــز آمریکایی آخرالزمانی 
با بازی جنیفر لارنس در نقش »کتنیس اوردین« ساخته 
شده است: »بازی های گرســنگی«، »بازی های گرسنگی: 
اشــتعال«، »بازی های گرسنگی: زاغ مقلد ۱«، »بازی های 
گرســنگی: زاغ مقلد۲« و »بازی های گرســنگی: تصنیف 

پرندگان آوازخوان و مارها« اکران شده اند.
این ســری فیلم ها بیــش از ۳/۳ میلیارد دلار در بســته 
آفیــس جهانــی درآمد داشــته اســت، کــه »بازی های 
گرســنگی: اشــتعال« در ســال ۲۰۱۳ بــا ۸۶۵ میلیون 
دلار بیشــترین فروش را داشته اســت. آخرین قسمت از 
ایــن فرانچایز، »تصنیــف پرندگان آوازخــوان و مارها«، 
از نظــر فروش به اندازه حماســه اصلی موفــق نبود، اما 
 بــا هزینه  ۱۰۰ میلیون دلاری توانســت ســودآور باشــد 
 و اســتودیو را تشــویق بــه ادامه ســاخت قســمت های 

بعدی کند. 
داســتان این فیلم در کشــوری خیالی به نام »پنم« رخ 

می دهد که از یک پایتخت بسیار ثروتمند و دوازده ایالت 
بسیار فقیر تشکیل شده است. داستان فیلم در دوره پس 
از شورش ایالت ها بر علیه حکومت مرکزی اتفاق می افتد 
و موجب شکســت ایالت ها می شود. هر ســاله مسابقاتی 
بر اســاس مفاد معاهــده صلح تحت عنــوان »بازی های 
گرســنگی« بین ایالات ها برگزار می شود تا در نتیجه آن 
امکاناتی در اختیارشــان قرار گیرد.علاوه بر لارنس که در 
چهار قســمت  از این ســری فیلم ها بعنــوان نقش اصلی 
زن حضور داشــته  اســت از دیگر بازیگران آن می توان به 
جاش هاچرســون در نقش پیتا ملارک، لیام همسورث در 
نقش گیل هاتورن، وودی هارلسون در نقش هیمچ ابرنثی، 
الیزابــت بنکس در نقش افی ترینکــت و لنی کراویتز در 

نقش سینا اشاره کرد.
فیلم نامه مجموعه فیلم های »بازی های گرسنگی« توسط 
ســوزان کالینز، گری راس و بیلی ری نگارش شده است و 
کارگردانی قســمت اول این مجموعه بر عهده گری رأس 

بوده و باقی قسمت ها توسط فرانسیس لارنس کارگردانی 
شده است. لارنس در حال مذاکره برای کارگردانی قسمت 

جدید این فرانچایز است.

پیش درآمد جدید »بازی های گرسنگی« سال ٢٠٢۶ روی پرده ی نقره ای می رود
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گروه خبر- لیلا غضنفری 
رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز گفت: شهروندان 
شــیراز از مسئولین اســتان مطالبه گری موضوعات 
سند راهبردی سومین حرم اهل بیت )ع( را تا زمان 

اجرایی شدن آن داشته باشند.
ســید ابراهیم حسینی در نشســت خبری خود با 
خبرنگاران که با حضور شــهردار شــیراز، تعدادی 
از معاونیــن و رئیس و اعضای کمیســیون برنامه و 
بودجه، امور حقوقی و املاک شــورای اسلامی  شهر 
شــیراز با موضوع بررسی بودجه ۱۴۰۳ و مقایسه با 
بودجه شهرداری شیراز در سال های گذشته برگزار 
شــد، اظهار کرد: در سال اول شــورای ششم برای 
انجام امورات، تعریف یک چشــم انداز، 72 رویکرد 
و بــه دنبال آن برنامه پنج ســاله شــورای پنجم با 
تغییرات ایجاد شــده به برنامه شیراز ۱۴۰۴ صورت 

گرفت و رونمایی شد. 
رئیس شــورای اســلامی  شهر شــیراز از انجام کار 
زیرساختی برای بیست سال آینده کلان شهر شیراز 
در حوزه برنامه اشــاره و تصریح کرد: این برنامه در 
قالب تدوین ســند راهبردی سومین حرم اهل بیت 
)ع( در اردیبهشــت ماه گذشته رونمایی شد که این 

وظیفه شورا را در ارتباط با شهر است. 
حســینی ادامــه داد: شــورا و شــهرداری، ســایر 
دســتگاه های اجرایی را برای ایــن موضوع پای کار 
آورده تــا این ســند را به عنوان محــور بپذیرند و 
ظرف دو ماه آینده بایســتی برنامه عملیاتی خود را 
به استانداری فارس و سازمان مدیریت و برنامه ریزی 

ارائه دهند. 
وی خاطرنشان کرد: این سند مسیر 2۰ سال آینده 
کلان شــهر شــیراز را در قالب چارچــوب، الزامات، 

اقتضائات فراهم می کند. 
وی ادامه داد: با تدوین برنامه عملیاتی بیست ســاله 
همان گونه که شورای پنجم برنامه پنج ساله داشت، 
شــورای ششــم نیز بلافاصله پس از ایــن برنامه، 
شهرداری شــیراز برنامه 5 ســاله خود را از ۱۴۰۴ 
تا ۱۴۰9 تدوین خواهد کرد تا به تصویب شــورای 

اسلامی  شهر شیراز برسد. 
وی ادامــه داد: در حوزه درآمد بــه لحاظ درصدی 
آنچه که به ســمت آن رفتیــم دو حوزه درآمدهای 
پایدار و درآمدهایی بوده که جنبه ســرمایه گذاری 
داشــته است و در این راستا از شهرداری این انتظار 
را داشــتیم که در زمینه تأمین درآمدهای جدید از 

طریق فروش املاک اقدام کند. 
رئیس شــورای اسلامی  شهر شــیراز تأکید کرد: در 
سال ۱۴۰2 شهرداری شیراز مکلف بوده است ۸۰۰ 
میلیــارد تومان زمین خریداری کند تا بر مبنای آن 
درآمدهای جدید برای شــهر ایجاد شود تا علاوه بر 
فروش زمین هایی که داشته است سرمایه های جدید 

برای شهر ایجاد کند. 
حســینی اضافه کرد: در دو حوزه درآمدهای پایدار 
و واگــذاری امــلاک درصدها افزایش یافته اســت. 
همچنین ورود املاک به سرمایه شهرداری ها صورت 

گرفت تا این توازن بر هم نخورد. 
وی در خصــوص بدهی هــای شــهرداری، تصریح 

کــرد: در این حوزه در بودجه ســال های گذشــته 
بدهی شــهرداری در جــداول تدوین شــده برای 
بودجه تعریف نمی شــد. اما امــروز یکی از جداول 
 الزامــی  پیوســت بودجه مربــوط بــه بدهی های

شهرداری است.
به گفته رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز؛ در بودجه 
ســالانه عدد و ارقامی  به عنوان تکلیف شهرداری در 
حوزه سرمایه گذاری مشخص می شد که این میزان 
در ســال ۱۴۰۱ به رقم ۱5 هزار میلیارد تومان بوده 
است و در سال گذشــته این رقم 2۰ هزار میلیارد 
تومان و در ســال ۱۴۰۳ به مبلــغ 26 هزار میلیارد 

تومان است.
حسینی با اشــاره به اینکه درآمدهای خاص صرف 
هزینه های خاص می شــود، ادامه داد: در هیچ یک 
از ســال ها درآمدهای مازاد نداشــته ایم و صفر قید 
می شــد. اما در بودجه ۱۴۰۳ در ســال جاری این 

ردیف دارای عدد است. 
وی تصریح کرد: بــرای دو حوزه محرومیت زدایی و 
محله محوری نیز به صــورت جداگانه ردیف بودجه 
تعریف شــده اســت و چارچوب بودجه نویســی و 
کنترل و نظارت شــورا بر عملکرد بودجه شهرداری 
در سه ســال متوالی متحول شده است و به صورت 
 شــفاف و دقیق می توانیم ارقام مربوط به هر حوزه 

را اعلام کنیم. 
رئیس شــورای اسلامی  شهر شیراز در ادامه سخنان 
خود به حوزه توزیع متوازن اشــاره و اظهار کرد: در 

ســال ۱۴۰۰ تاکنون در حوزه های مختلف اعداد و 
ارقام تعریف شــده و مجموعه اقدامات انجام شــده 
نشان دهنده آن است که در چند حوزه که شورا بر 
آن ها تأکید بیشتری داشت عمل کرده است که این 
حوزه ها شــامل فرهنگ، خدمات شهری و مدیریت 

بحران است. 
حســینی در بخش پایانی سخنان خود تأکید کرد: 
در حوزه ســرمایه گذاری شهرداری شــیراز مکلف 
شــده اســت تا ۸۰۰ میلیارد تومان نسبت به خرید 
 زمیــن اقدام کند تا بــر این مبنا در آینــده بتواند 

درآمدزایی کند.
    کمبود نیروی تخصصی در هشت حوزه 

در ادامــه این نشســت همچنین مســعود زارعی، 
رئیس کمیســیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شــهری شورای اسلامی  شهر شــیراز اظهار کرد: 5 
 پــروژه در حوزه ســرمایه انســانی در ایــن کمیته 

تدوین شده است. 
وی افزود: مجموعه مدیریت شهری کلان شهر شیراز 
تعداد ۳5۰۰ نیروی رســمی، ۳ هــزار و 5۰ نیروی 
شرکتی و یک هزار و ۳۰۰ نیروی راننده استیجاری 
دارد و 52۰۰ نیــروی حجمی اســت که با عناوین 

مختلف در مجموعه مدیریت شهری حضور دارند.
زارعی همچنین از انجام یک  کار ضربتی در ۸ حوزه 
خبر داد و اضافه کرد: شــهرداری شــیراز در هشت 
حوزه اصلی دچار مشــکل جدی در خصوص کمبود 
نیروی انســانی متخصص اســت که این موضوع در 

اولویت کمیته به جهت بررسی قرار گرفته است.
وی خاطرنشــان کرد: کمبود نیــروی تخصصی در 
حوزه هایی همچون فرهنگی، سامانه ۱۳7، دبیرخانه 

و بایگانی و خدمات است. 
رئیس کمیســیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شــورای اسلامی  شهر شــیراز ادامه داد: در 
حوزه تشــکیلات نیز تــا پایان ســال در مجموعه 
شهرداری شیراز به روزرسانی متناسب با برنامه های 

مدنظر ایجاد خواهد شد.
رفع مشــکلات بخش مسکن، پایش نیروها، در نظر 
گرفتن مکان هایی بــرای کارکنان همچون مجتمع 
خدمــات رفاهــی در پارک دراک، حــوزه آموزش، 
بانــک جامع اطلاعات و اســناد کارکنان به صورت 
الکترونیکی و نرم افزار جامع منابع انســانی، از دیگر 
موضوعات مورد اشــاره رئیس کمیســیون سلامت، 
محیط زیســت و خدمات شهری شــورای اسلامی 
 شــهر شیراز بود که بر ضرورت ایجاد آن ها در حوزه 
ســامان دهی نیروی انســانی در قالب اجرا و تعریف 

پنج پروژه اشاره کرد.
افسانه خواســت خدایی، رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه شورای اسلامی  شــهر شیراز با بیان اینکه تا 
آخر مرداد ماه ۱۴۰۳ برنامه 2۰ساله را براساس سند 
بالادستی تحت عنوان سند راهبردی شیراز سومین 
حرم اهل بیت )ع( گفت: هدف گذاری، برنامه ریزی و 
حرکت به سمت تحقق الزامات سومین حرم اهل بیت 
)ع( در شیراز و ایجاد فهم مشترک در بین عوامل مؤثر 

در سطوح مختلف، تعیین چشم انداز و شاخص های 
وضعیــت مطلوب، تحلیــل موقعیت و شناســایی 
شکاف های بین وضع موجود و مطلوب، هدف گذاری 
و انتخاب راهبردی مناســبی تا نقشــه راه و برنامه 
 عملیاتــی کارآمد را برای اقدام بتوان براســاس آن

تنظیم کرد.
 به گفته خواست خدایی در تدوین این سند تمامی 
 اســناد بالا دستی از جمله ســند مهندسی فرهنگی 
کشور و برش استانی آن که اخیراً نهایی شده است 
با دقت ملاحظه و مدنظر گرفته شده است. پژوهشی 

که۳۳۰۰ نفر ساعت کار برده است.
او عنوان کرد: تا آخر مهر ماه برنامه 5 ســاله بعدی 
۱۴۰۴تا ۱۴۰9 براســاس برنامه 2۰ ساله بالا دستی 
اصلاح شده است. همچنین بازنگری برنامه ۱۴۰۴در 
آبان ماه ۱۴۰۳ و اصلاح آن براساس دو سند2۰ساله 

و 5 ساله در دستور کار است. 
خواســت خدایی در ادامه یادآور شد بودجه سالانه 
شــهرداری در شش مأموریت و در شش محور برای 
شــهرداری درصد بندی و تعریف می گردد؛ از جمله 
کالبد و شهرسازی، محیط زیست و خدمات، ایمنی 
و مدیریــت بحران، حمل و نقــل و ترافیک، خدمات 

مدیریت و در نهایت اجتماعی و فرهنگی است.
در حوزه مأموریت های شــهری و کالبدی در ســال 
۱۴۰۳ نســبت به سال ۱۴۰۰ رقم 56۱ درصد رشد 
بودجه ای، در حوزه محیط زیســت و خدمات ۴29 
درصد رشد بودجه ای، در حوزه های ایمنی و مدیریت 

بحران نیز رشــد57۱ درصدی، در حوزه حمل و نقل 
ترافیک رشد ۳۱5 درصدی، حوزه خدمات مدیریت 
رشد 2۴۸ درصدی و در بخش فرهنگی و اجتماعی 
نیز رشــد یک هزار و ۳۸۸ درصدی نســبت به سال 

۱۴۰۰ داشته ایم.
 به گفته عضو هیئت رئیســه شورای شهر شیراز در 
موضوع فروش املاک ناشی از فروش اوراق مشارکت 
با رشــد69۳ درصدی و در موضوع ســتاد باغات با 
رشد ۴۴2 درصدی و در موضوع کمک های بلاعوض 
با رشــد ۳92 درصدی در بودجه سال جاری نسبت 
به ۱۴۰۰ مواجه هســتیم و در خصوص جمع مازاد 
تخصیص نیافته با یک هزار ۸66 میلیارد تومان سال 
۱۴۰2 و ۱۰۰۰ میلیــارد تومــان ۱۴۰۳ به بودجه 

اضافه شده است.
 او در توضیح بخش منابع بودجه شــهرداری گفت: 
بودجه شــهرداری از محل منابع درآمدی شهرداری 
از حوزه های ساختمانی، پایدار، وام، اوراق مشارکت، 
فروش املاک ناشی از اوراق مشارکت، ستاد باغات، 
کمک های بلاعوض دولت و جمــع مازاد تخصیص 
نیافتــه عمومــی  و اختصاص دارد بــه این صورت 
که از محل منابع درآمد ســاختمانی با رشــد ۳5۸ 
درصدی، درآمد پایدار شهری با رشد ۴۳9 درصدی 
و درآمد وام شهرداری با رشد 2۴۸ درصدی و اوراق 
مشارکت شهرداری با رشد 2۰۰ درصدی نسبت به 

سال ۱۴۰۰ همراه بوده است 
به گفته خواست خدایی هرچه بودجه صحیح تر باشد 
در متمم کمتر افزایش خواهد داشــت و امسال نیز 
پیشــنهاد ۳۱ هزار و 6۰۰ میلیــارد تومان بودجه 
بود که بخشــی مرتبط با هزینه جاری و هزینه های 

عمرانی است.
وی خاطرنشان کرد: نیاز است در حوزه فرهنگی به 
نقطه مطلوب برسیم و هرچقدر در این حوزه هزینه 

شود سرمایه گذاری خواهد بود.
او همچنیــن از راه اندازی و سیاســت گذاری اولین 
و جامع تریــن ســامانه برنامه ریزی اســتراتژیک با 
پشــتیبانی از ســطوح مختلف برنامــه راهبردی تا 
عملیات تحت عنوان ســامانه ســیگما خبر داد که 
در این بخش عنوان هایی مانند شاخص ها و ارزیابی 
عملکرد، بانک قراردادها و مدیریت پیمان و تأمین و 
تدراک و مدیریت مستندات و در سرجمع ۱2 آیتم 

پیگیری می شود.
خواســت خدایی همچنین گریزی به موضوع املاک 
شهرداری شیراز زد و گفت: تخلیه املاک شهرداری 
که بصورت قهــری یا قرارداد یا تحویل پرنســل و 

مدیران بوده انجام شده است.
او در پایان به موضوع ســرمایه انســانی پرداخت و 
گفت: در این حوزه عــدم ورود نیرو بدون مجوز به 
شــهرداری، بازنشسته شــدن ۴۴9 نفر از نیروهایی 
که دارای ۳۰ ســال سابقه خدمت و بیشتر داشتند، 
انجام شــده اســت. همچنین در این حوزه شرایط 
احراز ســمت های سازمانی مصوب شــده و تدوین 
برنامــه جامع منابع نیروی انســانی و تهیه نرم افزار 

جامع منابع انسانی صورت گرفته است.

سربلند در عمران و درآمد 
در جلسه اعضای کمیسیون برنامه و بودجه شورا در مقایسه درآمد و بودجه شهرداری طی سه سال گذشته مطرح شد؛

رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز: 

شهروندان موضوعات سند راهبردی سومین حرم 

اهل بیت )ع( را مطالبه کنند

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی 
 شهر شیراز عنوان کرد: 

 تدوین ۵ پروژه در حوزه سرمایه انسانی

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی 
شیراز عنوان کرد: 

 بازنگری برنامه 1404در آبان ماه امسال

 رئیس ستاد اربعین شهرداری شیراز خبر داد:
اعزام بیش از ۵00 نفر از نیمه مرداد به مرز شلمچه

به گزارش سبحان، اولین جلسه هماهنگی ستاد اربعین حسینی شهرداری 
شیراز به ریاست روح ا... خوشبخت، معاونت محیط زیست و خدمات شهری 

و رئیس ستاد اربعین شهرداری شیراز برگزار شد.
خوشــبخت در این جلســه به انجام هماهنگی های لازم برای ارائه خدماتی 
همچون نظافــت، جمع آوری زباله به طول بیــش از ۴ کیلومتر و به صورت 
رفت و برگشت از سه راه جهاد تا نقطه صفر مرزی و همچنین پایانه، ایمنی، 
آتش نشانی، حمل و نقل و ســایر خدمات به زائران از سوی شهرداری شیراز 
اشــاره کرد و افزود: علاوه بر این، اقدامات فرهنگی درخور جایگاه شیراز به 

عنوان سومین حرم اهل بیت )ع( نیز در این ایام انجام می شود.
وی با بیان اینکه شهرداری شیراز همچون سال های گذشته به خدمت رسانی 
در ایام اربعین می پردازد، اظهار کرد: بیش از 5۰۰ نفر نیروی انسانی از جمله 
پاکبانان، آتش نشــانان، رانندگان، اتوبوس، نیروهای اداری و امور فرهنگی از 

۱5 مرداد ماه به مرز شلمچه اعزام خواهند شد.
معــاون شــهردار شــیراز همچنین خاطرنشــان کرد: عملیــات طراحی و 
ســاخت ســوله های ثابت در موکب حضــرت احمد بن موســی )ع( طبق 
مصوبه شــورای شهر شــیراز در دست اجرا اســت و تا ایام اربعین در مدار 
خدمت رســانی قرار می گیرد. رئیس ستاد اربعین شهرداری شیراز همچنین 
از سایر ارگان ها از جمله علوم پزشکی شیراز خواست با همکاری و همراهی 
 همیشــگی خود روند برگزاری هرچه باشــکوه تر مراســم اربعین حسینی 

را هموار کنند. 
خوشــبخت افزود: نیاز به واکسیناســیون در موضوعات مــورد نیاز، اعزام 
تیم اورژانس، تجهیزات، و اســتقرار در محل مورد نظــر برای ارائه خدمات 
فوریت های پزشــکی خادمان زائران اباعبدا... الحســین)ع( از جمله مواردی 

است که به همکاری دانشگاه علوم پزشکی شیراز نیاز دارد.

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی فارس اظهار کرد:
احداث ۲10 کیلومتر بزرگراه و راه اصلی

 طی دولت سیزدهم در فارس

به گزارش سبحان، ناصر رضایی، سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان 
فارس گفت: در دولت ســیزدهم 2۱۰ کیلومتر بزرگراه و راه اصلی احداث 
شــده که 57 هزار میلیارد ریال هزینه در برداشــته است. رضایی افزود: از 
ســال ۱۴۰۰ در بخــش احداث بزرگراه و راه اصلی تا پایان ســال ۱۴۰2، 
۱۰2 کیلومتــر بزرگراه و ۱۰۸ کیلومتر راه اصلی در اســتان فارس احداث 

شده است.
وی در خصوص اهم پروژه های اجرا شــده اضافه کرد: بخشــی از بزرگراه 
شیراز-فسا-داراب-کهگم، بخشی از بزرگراه فسا- استهبان-نی ریز-قطرویه 
و قســمتی از بزرگراه مرودشت-درودزن همچنین قسمتی از بزرگراه محور 
قدیم فسا-داراب از جمله پروژه های بزرگراهی مورد بهره برداری قرار گرفته 
در دولت ســیزدهم اســت. رضایی بیان کرد:  تعدادی پروژه مهم و حیاتی 
که نقش بســزایی در کاهش تلفات و تصادفات جــاده ای نیز ایفا می کنند 
در دولت سیزدهم آغاز شــده که احداث بزرگراه تنگ خیاره-لپویی، محور 
کوهنجان-اکبرآباد، محور سپیدان به محور اقلید-یاسوج و قسمتی از محور 
قیر به خنج و همچنین قســمتی از محور فراشــبند-کازرون از جمله این 
پروژه ها هســتند. سرپرست اداره کل راه و شهرســازی استان فارس اظهار 
کرد: در دور دوم سفر رئیس جمهور شهید که در مهرماه سال گذشته انجام 
شــد، علاوه بر آزادراه شیراز-اصفهان، شاهد افتتاح ۱۰۱ کیلومتر بزرگراه و 

راه اصلی در استان فارس بودیم.

شهرام سبزیان فرد، شــهردار منطقه ۱۰ شیراز 
از اجرای یکصد هزار متر مربع آســفالت در معابر 
این منطقه طی دو ماهه نخست سال جاری خبر 
داد و گفت: این مهم باتوجه به تأکید شــهردار و 
ناظر شورای اسلامی  کلان شهر شیراز در منطقه 
۱۰ و همچنیــن نیازســنجی های انجام شــده 
در دســتور کار قرار گرفت و خوشبختانه بخش 
قابل توجهی از معابر در یک زمان بندی مناسب 

آسفالت شد.
با بیــان اینکه بیشــترین میزان  ســبزیان فرد 
آسفالت معابر عمومی  در شــهرک های انجیره، 
آرین،  برنامه وبودجه، گویم، قصرقمشه، بهشتی، 
برف فروشان و دوکوهک انجام شده؛ اظهارداشت: 
علاوه براین هــا درزگیــری در بولوار حســابی و 
همچنین دیگرشــهرک ها و معابر اصلی منطقه 
براســاس نیازهای شناسایی شــده انجام شده و 
در دســتور کار قرار دارد. وی بــا تأکید براینکه 
ایــن سیاســتگذاری و برنامه ریــزی در منطقه 

۱۰ تا پایان ســال با جدیت دنبال خواهدشــد، 
تصریح کرد: طی دو ســال گذشته بیش از 5۰۰ 
هزار متــر مربع از معابر خاکــی در این منطقه 
زیرســازی و آســفالت شــده و به دلیل وسعت 
منطقه و ساخت شهرک های جدیدالاحداث نیاز 

به این دو موضوع همچنان احساس می شود.
شــهردار منطقه ۱۰ شــیراز موضوع آسفالت را 
یکی از الزامات مهم و ویژه در پروژه های عمرانی 
توصیف کرد و گفت: علاوه براین مباحثی مانند 
درزگیری ها، اصلاح و مرمت شــبکه آســفالت 

معابــر همچنان مــورد تأکید و توجــه خواهد 
ود. بــه گفته ســبزیان فرد، در کنار زیرســازی 
و آســفالت خیابان ها و کوچه هــا، بحث ترمیم 
آســفالت معابر هم همزمان در حال اجراســت، 
به طوری که در بولوارها و بزرگراه های حســابی، 
آیــت ا... علوی و حسینی الهاشــمی  بیش از ۳۰ 
هــزار مترمربع لکه گیری و درزگیری آســفالت 
به طول ۱5۰ هزار متر انجام شده اســت. وی به 
پروژه های محرومیت زدایی و آســفالت کوچه ها 
در شــهرک های گویم، قصر قمشــه، دوکوهک، 
انجیره و حســین آباد اشاره کرد و گفت: آسفالت 
خیابان های ســتایش و نیایش، دارالسلام گویم، 
خیابان هــای جمهــوری و زیتون، منشــعبات 
کوچه های ولایت زیمنس، خیابان میعاد، شاهد، 
نشاط و کوچه های منشعب در شهرک قصرقمشه، 
خیابان معصومی  در شــهرک انجیــره ازجمله 
پروژه هــای محرومیت زدایی اســت که عملیات 
اجرایی آن همچنان ادامه دارد. شــهردار منطقه 

۱۰ در ادامه از پخش آســفالت در شهرک های 
برنامه وبودجــه، بهشــتی، آرین، برف فروشــان 
و پیام نــور طی دو ماهه اخیر خبــر داد و افزود: 
معابر اصلی و فرعی این شــهرک ها شامل پروژه 
آسفالت بوده اســت. سبزیان فرد بحث زیرسازی 
و آســفالت خیابان هنر ۳ در شهرک دوکوهک 
را نیز به عنوان یکی از پروژه های شــاخص مورد 
اشاره قرار داد و گفت: بنابر ضرورت و درخواست 
اهالی، این معبر اصلی برای تســهیل عبورو مرور 
ماشین آلات سنگین توسط شهرداری منطقه ۱۰ 
ایجاد شد. وی با اشاره به اینکه گسترش ساخت 
و ســازها و ایجاد شهرک های جدید نیاز منطقه 
به زیرسازی، آسفالت و همچنین ترمیم آسفالت 
را به شکل قابل توجهی افزایش داده است، ابراز 
داشت: علی رغم اقدامات صورت گرفته، هنوز به 
انجام یک میلیون متر مربع آســفالت دیگر نیاز 
داریم کــه با توجه بــه محدودیت های زمانی و 

مالی، به مرور انجام می شود.

 شهردار منطقه 10 شیراز تشریح کرد:

 آسفالت صد هزار متر مربع از معابر منطقه طی دو ماهه نخست امسال

با حضور فرمانده سپاه فجر فارس و مدیر کل آموزش و پرورش استان صورت گرفت؛

برگزاری جلسه کمیته شهدای دانش آموز و فرهنگی کنگره ملی ۱۵هزار شهید استان فارس
به گزارش ســبحان، ســردار یدا... بوعلی، فرمانده سپاه فجر 
اســتان فارس در جمع اعضای کمیته شــهدای دانش آموز و 
فرهنگی کنگره ملی ۱5 هزار شهید استان در محل اداره کل 
آموزش و پرورش فارس، با گرامیداشــت یاد و خاطره شهدای 
خدمت به ویژه شــهیدجمهور، با تجلیل از تلاش های آموزش 
و پرورش در خصوص برپایی یادواره های شــهدای دانش آموز 
و فرهنگی استان، اظهار کرد: در بحث برگزاری یادواره شهدا، 
در حوزه دانش آمــوزی و فرهنگی فراتر از انتظار، برنامه ریزی 

شده است که قابل تحسین است.
  برنامه های کنگره سرداران و پانزده هزار شهید استان 

فارس به خوبی در حال انجام است
فرمانده ســپاه فجر اســتان فارس افزود: کمیتــه فرهنگی و 
دانش آموزی می تواند جریان ساز باشد و به سرعت پیام کنگره 

شهدا را در دورترین نقاط استان نشر دهد.
بوعلــی تصریح کــرد: تفویض اختیار بــه بخش های مختلف 
موجــب بروز خلاقیت و نوآوری می شــود؛ لذا مــا در برپایی 

یادواره ها شاهد این موضوع هستیم.
وی ادامــه داد: تــلاش در جهــت مردمی  کــردن و افزایش 
مشــارکت در برگزاری کنگره شهدا گام ارزشمندی است که 

در حال انجام است.
فرمانده ســپاه فجر استان فارس خاطرنشــان کرد: به برکت 

خون شهدا، برنامه های کنگره ســرداران و پانزده هزار شهید 
استان فارس به خوبی در حال انجام است.

وی ادامه داد: اعزام بیش از یک هزار فرهنگی به اردوی راهیان 
نور و پیشــرفت و برگزاری اولین یادواره شهدای استان فارس 
در خوزســتان کاری خلاقانه و فاخری بود که کمیته شهدای 
دانش آموزی و فرهنگــی انجام دادند؛ البته دومین کنگره نیز 

که در حرم شاهچراغ )ع( برگزار شد، کم نظیر بود.
بوعلی اضافه کرد: اطلاع رسانی در خصوص کنگره موضوع مهم 
و حساسی است که باید به آن پرداخته شود؛ لذا هدف گذاری 

ما این است که همه در جریان این کنگره قرار گیرند.
فرمانده سپاه فجر فارس گفت: برگزاری یادواره علاوه بر اینکه 
مراســمی  معنوی است، اثر هنری نیز محسوب می شود؛ البته 
بایــد آثاری خلق کنیم که ویژه یک زمان خاص نباشــد بلکه 

همیشه ماندگار باشد.
  تلاش داریم برنامه های یادواره شــهدا با سبک و سیاق 

جدید انجام شود
فرشــید قاسمی، مدیرکل آموزش و پرورش فارس نیز در این 
جلســه با تقدیر از همکاری های سپاه فجراستان، اظهار کرد: 
تلاش داریم برنامه های یادواره شــهدا با سبک و سیاق جدید 

انجام شود؛ لذا با این نگرش برنامه ریزی کرده ایم.
قاسمی  افزود: برگزاری مســابقاتی با عنوان شهید دانش آموز 

محمدرضا کشــاورز با حضور گروه های 5 نفــره و با موضوع 
بازطراحــی کردن وقایــع دوران دفاع مقــدس که به صورت 
کلاسی و مدرســه ای برگزار و مستندسازی خواهد شد یکی 

از این برنامه ها است.
رئیس کمیته شــهدای دانش آموز و فرهنگیان کنگره ملی ۱5 
هزار شهید استان فارس، تصریح کرد: برنامه های گرامیداشت 
یادواره های شهدا که با شکل و محتوایی خلاقانه و با محوریت 
دانش آموزان در سطح استان انجام می شود در کشور بی نظیر 
است. قاسمی  گفت: در طرحی نو، دانش آموزان دل نوشته هایی 

را با عنوان »اگر من شهید شوم« ارائه می دهند.
مدیــرکل آموزش و پرورش فارس ادامه داد: هدف اصلی زنده 
نگه داشــتن یاد و خاطره شهداست و این روش ها بسیار مؤثر 
است؛ لذا شایسته است ســایر دستگاه ها با آموزش و پرورش 

همکاری کنند.
  احصای مدارس شهیدپرور در دستورکار است

سردار  هاشم جمالی، جانشــین فرمانده سپاه فجر فارس نیز 
در این نشســت اظهار کــرد: یادواره شــهدای دانش آموز در 
اولویت برنامه های کنگره قرار دارد. سردار جمالی افزود: تعامل 
فوق العاده ای بین ســپاه و آموزش و پرورش وجود دارد و در 

دوران طلایی همکاری های بین دو دستگاه قرار داریم.
وی با اشاره به اینکه مدارسی بودند که در دوران دفاع مقدس 

شهدای بسیاری را تقدیم انقلاب کردند؛ گفت: احصای مدارس 
شــهیدپرور در دستورکار اســت و ضروری است این مدارس 
معرفی شوند. جمالی خاطرنشــان کرد: 92 شهید از مدرسه 
عشایری شهید بهشتی در کشور بی نظیر است؛ بنابراین نباید 

به سهولت از کنار این موضوع گذشت.
وی بر برگزاری یادواره شــهدا در مدارس تأکید و عنوان کرد: 
تولید، محتوا، فیلم، مستند، و...با تأیید شورای تألیف از سوی 

آموزش و پرورش مورد استقبال سپاه قرار دارد.
جانشین فرمانده سپاه فجر فارس اضافه کرد: اعضای گروه های 
سرود به تعداد شهدای هر شهر تشکیل می شود؛ لذا در شیراز 

اعضای گروه سرود بیش از 56۰۰ نفره خواهیم داشت.



 
تغذیه

برشــته کردن مواد غذایی از جمله قهوه فوری و نان 
منجر بــه تولید ترکیبی به نام آکریل آمید می شــود 
 که مصــرف طولانی مدت این نــوع ترکبات منجر به 

سرطان می شود.
 بســیاری از مطالعات  نشــان داده اند که آکریل آمید 
یــک ترکیــب ســرطان زا اســت . اولیــن گزارش 
 از آکریل آمیــد کــه در مــواد غذایــی یافــت شــد
 مشــخص کرد که آکریل آمید در مواد غذایی توسط 
واکنش میلارد یعنی بین آســپاراژین آزاد و قندهای 
احیا شــده در دمای بالای  ۱۲۰ درجه ســانتی گراد 

اتفاق می افتد.
قهوه یکی از منابع غذایی است که فراوری آن می تواند 
منجر به تولید آکریل آمید در قهوه شــود از آنجایی 
که در بسیاری از کشورهای جهان از جمله ایران این 
نوشــیدنی استفاده می شــود و از نوجوان تا بزرگسال 
طرفداران بسیاری دارد اهمیت میزان آکریل  آمید در 

قهوه های مصرفی را دو چندان می کند.
در یک مطالعه که با هدف تعیین ســطح آکریل  آمید 

در نمونه های تجاری قهوه های فوری و برشــته شده و 
همچنیــن تأثیر گونه های قهوه و شــدت رنگ قهوه بر 
ســطح آکریل  آمید نیــز به تفصیل مورد بررســی قرار 

گرفت، مشخص شد که از میان ۴۲ نمونه قهوه مورد 
مطالعه قرار گرفته )۲۸ نوع از نوع برشــته شده،۱۱ 
نوع قهوه فوری ،۳ نوع قهوه ســبز ( بیشترین میزان 
آکریل  آمیــد ابتدا در جایگزین هــای قهوه مثل قهوه 
سبز و سپس قهوه فوری و در مرحله بعدی قهوه های 

برشته شده می باشد.
مشــخص شــد که یک فنجان از قهوه برشته شده 
حدود ۰/۴۵ میکروگــرم آکریل  آمید و ۳/۲۵ میکرو 
گرم آکریل  آمید در قهوه هــای فوری وجود دارد. در 
حالی که نژاد قهوه )آمریکانو - عربیکا - روبوســتا(در 

میزان آکریل  آمید تأثیری نداشت.
نشــان داده شد که فرآیند برشــته کردن بیشترین 
 تأثیــر را بر ســطوح آکریل آمید در قهــوه طبیعی 
داشــت، اما هیچ رابطه ای با نژادهای قهوه مشــاهده 
 نشــد. با توجــه به ســطوح بــالای آکریــل آمید 
نشــان داده شــده در جایگزین های قهــوه، مقادیر 
 توصیه شــده باید تعریف شــود و تولیــد کنندگان 
 بایــد موظــف به کاهــش چنین ســطوحی در این 

محصولات باشند.

مواد غذایی برشته مصرف نکنید
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طرح روزحدیث روز

ادبیات

روایت زن صهیونیست از دوران اسارت: 

عربی یاد گرفتم و گاهی آشپزی می کردم
یک اسیر صهیونیست که در پی قتل عام نزدیک به ۳۰۰ فلسطینی در اردوگاه 
النصیرات آزاد شــد، در مصاحبه ای از شــرایط خود در دوران اسارتش در غزه 
گفت. نوآ ارگامانی، زن ۲۵ ســاله صهیونیست که ۸ ماه در غزه اسیر بود و روز 
شنبه در پی حملات رژیم صهیونیستی به اردوگاه النصیرات که نزدیک به ۳۰۰ 
شهید و صد ها مجروح برجای گذاشت، آزاد شد، اعلام کرد طی این دوران عربی 

آموخته است و با نان و گوجه آشپزی کرده است.
ارگامانی در مصاحبه با وب ســایت صهیونیستی یدیعوت آحارنوت گفت: زبان 
عربــی را به قدری خوب یاد گرفتم که الان می توانم به راحتی با آنان صحبت 
کنم و بفهمم آنها چه می گویند. این زن صهیونیست تأکید کرد که به خواست 
خود زبان عربی را آموخته است. او که در سلامت کامل به سر می برد اکنون در 

کنار خانواده خود در اراضی اشغالی است. 
ارگامانــی در خصــوص جزئیــات روند خــروج وی از نوار غــزه گفت: وقتی 
 پرچم اســرائیل را روی لباس ســربازان دیدم، متوجه شدم که آنها واقعا برای 

نجات من آمده اند.
سخنان این اسیر صهیونیست یکی دیگر از روایت هایی است که به وضوح حسن 
رفتار مقاومت فلسطین با اسرای صهیونیست را نشان می دهد. پیش از این نیز 
در جریان مبادله اســرای صهیونیست با اسرای فلسطینی الموگ گولدشتاین 
یکی از اسرای صهیونیست از خوش رفتاری مبارزان گردان های عزالدین قسام 

با او و فرزندانش گفت.
گولدشتاین به همراه دخترش در گفت وگو با شبکه تلویزیونی رژیم صهیونیستی 
تأکید کردند: نیرو های قســام با جان خود از ما در برابر موشک باران محافظت 
می کردند. ما برای آنها بسیار مهم بودیم. حتی وقتی که از آنها سؤال می کردیم 
که آیا می خواهند ما را بکشند، پاسخ آنها این بود که ما تا زمان مرگمان، اجازه 

کشته شدن شما را نمی دهیم.
در همین راســتا ارگامانی نیز در اولین مصاحبه خود با رسانه های صهیونیست 
گفت که هنگامی که در اســارت بوده به چشــم خود دیده است که بمب های 
صهیونیستی بر روی ساختمان های غزه می افتند و مردم غیرنظامی را می کشند. 
او تأکید کرد که ســه اسیر صهیونیست به همین صورت کشته شدند و او نیز 

انتظار داشته در بمباران های جنگنده های صهیونیست کشته شود.
رفتار مقاومت با اســرای صهیونیســت را باید با رفتار صهیونیست ها در قبال 
اسرای فلسطینی مقایسه کرد. به تازگی منابع صهیونیستی فاش کردند نظامیان 
صهیونیســت اسرای زن فلسطینی را که در شرایط بدی در اراضی اشغالی نگه 

می دارند،  به تعرض تهدید کرده اند.

 شرح سیاست گذاری سینما در کتاب 
»جشنواره کن«

مرکز انتشارات فارابی در ادامه انتشار سلسله کتب حکمرانی و سیاست گذاری 
در سینما، کتاب »جشنواره کن« از منظر حکمرانی و سیاست گذاری سینما را 
روانه بازار نشر کرده است تا ضمن ارائه جزئیات بیشتر، مخاطب را بیش از پیش 

با یکی از مهم ترین فستیوال های بین المللی سینمایی سال آشنا کرده باشد.
برشــی از این کتاب که به قلم محسن بیسادی نگارش شده است، به ماجرای 
نقش موســولینی در برگزاری این جشــنواره اشــاره دارد. در بخش نخستین 
جشــنواره بعد از جنــگ جهانی دوم در فصــل »تاریخچه جشــنواره کن« 
این گونه آمده اســت: »در اوایل ســال ۱۹۴۰، باوجود اعلام جنگ و بســیج 
ملی، مقامات کــن به رهبری فیلیپ ارلانگر تلاش کردند تا پروژه جشــنواره 
را زنــده نگه دارند. در جبهه دیپلماتیک، فرانســه ابتدا تصمیم گرفت موافقت 
 ایتالیا را به دســت آورد که موضعش در درگیری هنوز رســمی نبود. در کمال
 تعجب، موسولینی پذیرفت، مشروط بر اینکه جشنواره کن فرانسه با جشنواره 

ونیز هم زمان نباشد.
با این حال تقدیر بر این بود که جشنواره برگزار نشود. در ۱۰ ژوئن، موسیلینی 
علیه فرانسه و بریتانیا اعلام جنگ کرد و برگزاری جشنواره کن را که سازمان دهی 
آن پیش تر به علت مشــکلات لجستیک ناشی از جنگ دچار مشکل شده بود، 
کاملًا منتفی کرد. مشکلاتی همچون کمبود اعتبارات، تدارکات نابسامان، کمبود 
تجهیزات فیلم و شرایط دشوار حمل ونقل که ستاره های فرانسوی و خارجی را 
از سفر منصرف می کرد، سبب شد برگزاری جشنواره ناممکن شود. مشکل مهم 
دیگر این بود که ارتش، مکان جشنواره، کازینوی شهرداری را مطالبه کرده بود.«
کتاب »جشنواره کن«، در ۹ فصل به موضوعاتی، چون »جشنواره کن از منظر 
آمار و ارقام«، »بنیان گذاران و مالکان«، ساختار و بخش های جشنواره«، »مدل 
تأمین مالی«، »رویکرد های محتوایی«، »کارکرد های جشــنواره کن در نظام 

حکمرانی سینما« و »سوگیری های ایدئولوژیک و سیاسی« می پردازد.
تازه ترین اثر بنیاد سینمایی فارابی در حوزه نشر، در ۵۰۰ نسخه و ۱۹۵ صفحه 

منتشر شده است.

جدیدترین هوش مصنوعی بزرگ ایرانی با نام »درنا« معرفی شد

فن آوری

 مرکز تحقیقات هوش مصنوعی پارت بعد از معرفی 
مدل بزرگ زبانی توکا در ماه قبل، اکنون از تازه ترین 
دســتاورد خود در زمینه مدل های بزرگ زبانی با ۸ 
میلیارد پارامتر با نام »درنا« رونمایی کرد و به صورت 
متن بــاز و رایگان در دســترس اکوسیســتم هوش 

مصنوعی کشور قرار گرفت.
داشــتن مــدل زبانی بومی فارســی برای توســعه 
ابزارهای هوشمند تعاملی فارســی زبانان، نیاز مبرم 
توســعه دهندگان اســت و مرکــز تحقیقات هوش 
مصنوعی پارت برای پاســخ به ایــن نیاز و نیز ایجاد 

همکاری بیشتر در زیست بوم هوش مصنوعی فارسی، 
نســخه متن باز مدل زبانی ۸میلیاردپارامتری درنا را 

در دسترس همگان قرار داده است.
هوش مصنوعی درنا از جدیدترین معماری و فناوری 
روز دنیــا در زمینه مدل هــای زبانی بهره می برد که 
باعث می شــود این مدل فارسی حتی در مقایسه با 
برخی مدل هــای بزرگ تر از خــود، کارکرد بهتری 
داشــته باشــد و عملکردی دقیق تر از تمامی دیگر 
مدل های فارســی منتشرشــده تا امروز ارائه دهد و 
در شــاخص های زبان فارسی از بسیاری از مدل های 

مطرح دنیا پیشی گیرد.
انتشــار این مدل زبانــی از گــروه LLMهای درنا 
به صورت منبع  باز از دســتاوردهایی است که شرکت 
دانش بنیان پارت به پشتوانه توانایی نیروی متخصص 
و تجربه چندین ساله خود در پروژه های خرد و کلان 
متعدد کســب کرده است، این دستاورد کنار اهداف 
دیگری قرار می گیرد که در این سال ها این مجموعه 

دانش بنیان به آنها دست یافته است.

 فراگیری بازی همستر کامبت

عکس خبر

  ساحل جزیره گویان

   تریبون آزاد پیرامون انتخابات ریاست جمهوری

  رانش زمین و تخریب جاده در اثر سیل در اتریش

 ارســال بالن های حاوی زباله و فضولات از ســوی کره شــمالی به 
کره جنوبی

سلامت

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  خلیج همیشه فارس

ازآنجایی که اکثر خودروهای جدید بر پایه نرم افزارها 
ســاخته می شــوند، بســیاری از ســازندگان بزرگ 

گوشی های هوشمند به فکر ساخت خودرو افتاده اند.
 هوآوی

هوآوی یک شرکت ارتباطاتی عظیم چینی است که 
بخــش بزرگی از بازار فروش گوشــی های موبایل در 
چین و کشورهای اطراف را در اختیار دارد. این شرکت 
از ســال ۲۰۱۸ توســعه خودرو را آغاز کرد و تاکنون 
به توســعه هفت خودروی مختلف کمک کرده است. 
دراین بیــن، مدل های آیتو M۵ و M7 که با همکاری 
شرکت سرس ساخته شــده اند و از حدود یک سال 
پیش به بازار عرضه شــده اند، فروش نسبتاً خوبی را 
در چیــن تجربه کرده اند. هردوی ایــن خودروها در 
نسخه های تمام الکتریکی و الکتریکی ژنراتوری تولید 
می شــوند که در نسخه دوم به لطف پیشرانه بنزینی، 
 بردی تا بیش از ۱۱۰۰ کیلومتر را در اختیار راننده قرار
می دهــد.   

 شیائومی
شیائومی کمتر از یک سال پیش اولین خودرو خود را 
با نام SU7 به بازار فرستاد. این شرکت می خواهد خود 
را به عنوان سازنده خودروهای الکتریکی لوکس مطرح 
کند و SU7 را بر همین اساس طراحی کرده است. این 
خودرو که توسط طراح ارشد سابق ب ام و »لی جون« 
 S طراحی شــده است، جایگاه خود را بین تسلا مدل
 SU7 و پورشه تایکان می داند. بااین حال، قیمت پایه
از تنها ۳۰ هزار دلار آغاز می شــود که بسیار کمتر از 
این رقبای مورد ادعا است. سدان الکتریکی شیائومی 
اما پرفورمنس چشمگیری دارد. این خودرو ظرف تنها 
۲/7 ثانیه از صفر به ســرعت صد کیلومتر بر ساعت 
می رسد و به لطف پکیج باطری ۸۰۰ ولتی، حداکثر 
برد ۸۳۰ کیلومتری خواهد داشت. بسته به موفقیت 
SU7، شیائومی روی توسعه خودروهای دیگری هم 
 برای گســترش  محصولات خــود کار خواهد کرد.

 گوگل
داستان گوگل در صنعت خودروسازی از سال ۲۰۰۹ 
آغاز شد یعنی زمانی که موضوع خودروهای خودران 

تازه جدی گرفته شــده بود. این 

تکنولوژی اما به هوش مصنوعی نیاز داشــت که آن 
زمــان در مراحل اولیه بود. اکنــون اما ویمو اقدام به 
ســاخت خودروهای خودران کــرده و از آن ها برای 
جابه جایی عابرین پیاده در برخی شــهرها اســتفاده 

می کند. 
 سونی

سونی که یک شرکت الکترونیکی بسیار شناخته شده 
است، از سال ۲۰۲۲ وارد صنعت خودروسازی هم شد. 
این شــرکت ژاپنی از طریق همکاری با هوندا، اولین 
پروتوتایپ خودروی خود را در ژانویه ۲۰۲۳ رونمایی 
کرد. این خودرو یک سدان نسبتاً بزرگ است که برای 
بازار آمریکای شمالی در نظر گرفته شده است. هنوز 
اطلاعات زیادی در مورد مشــخصات این خودرو در 
دست نیست. البته می دانیم برای اجرای نمایشگرهای 
داخلی خودرو و دیگر ویژگی های گرافیکی از گرافیک 
UnreaL engine۵ اپیک گیمز استفاده شده و به ۴۵ 
دوربین و تراشــه های اسنپدراگون کوالکام هم مجهز 

است.

سازندگان گوشی موبایل که به فکر ساخت خودرو افتادند
خودرو

بســیاری از افراد از ســموم طبیعی موجــود در غذاهای 
خود آگاه نیستند. این سموم، ترکیبات شیمیایی هستند 
که گیاهان بــرای محافظت از خود در برابر حشــرات و 
میکروارگانیســم ها تولید می کنند. غذاهایی مانند لوبیا و 
سیب زمینی نمونه های رایجی از این نوع با سموم طبیعی 

هستند.
نتایج نظرسنجی اخیر مؤسســه فدرال آلمان در ارزیابی 
ریســک )BFR(، آگاهی عمومی را در مورد این ســموم 
طبیعی روشن و مشــخص کرد تنها حدود ۴7 درصد از 

شرکت کنندگان از این سموم گیاهی آگاه بودند.
عــلاوه بر این، در حالی کــه آلاینده های مصنوعی مانند 
بقایای محصولات محافظت از گیاهان و ســایر آلاینده ها 

مانند فلزات سنگین به ترتیب ۶۳ درصد و ۶۲ درصد 
از پاســخ دهندگان را نگران کرده است، فقط 

۲7 درصد نسبت به ســموم طبیعی ابراز 
نگرانی کرده اند.

آندریاس هنســل، مدیر این مؤسســه، 
بینــش کلیدی از این نظرســنجی را 
برجســته کرد؛ اغلب افــراد خطرات 
طبیعی را دســت کــم می گیرند، در 
حالی که خطرات مصنوعی بیش از حد 

مــورد تأکید آنان قرار می گیرند. این 
بینش به شکاف قابل توجهی در درک 
و درک عمومی از ایمنی مواد غذایی 

اشاره دارد.
فراوانی  همچنین  نظرســنجی  این 
مصرف غذاهای خــام گیاهی را که 
اغلب منابع سموم طبیعی هستند، 
مورد بررسی قرار داده است؛ حدود 

۳۴ درصد از پاسخ دهندگان این غذاها را به طور مکرر، ۴۵ 
درصــد گاهی اوقات یا به نــدرت و ۱۹ درصد به ندرت یا 
اصلًا مصرف نمی کنند. هنگامی که از آنان خواســته شد 
که غذاهای حاوی سموم طبیعی را بدون هیچ اولویتی نام 
ببرند، ۱۵ درصد از پاسخ دهندگان ابتدا سیب زمینی را ذکر 
کردند. پــس از آن گوجه فرنگی و لوبیا خام هر کدام با ۹ 

درصد و قارچ با پنج درصد ذکر شدند.
علی رغم شــیوع این غذاها در رژیم هــای غذایی، بیش از 
نیمی از پاســخ دهندگان )۵۳ درصد( اظهار کردند که در 
مورد ســموم گیاهی اطلاعات ضعیفی دارند و تنها بخش 
کوچکی )هشت درصد( احســاس کردند که به خوبی از 

آنها آگاه هستند.
اصطلاحــات »پســماندها« و »آلاینده هــا« 

اغلــب در بحث های مربوط به ایمنی مــواد غذایی با هم 
مخلوط می شــوند. پســماندها به مقادیر کمــی از مواد 
باقی مانده محصولات غذایی مانند میوه ها، ســبزیجات یا 
غلات پس از اســتفاده، اشاره دارد. با این حال، آلاینده ها 
مواد ناخواســته ای هســتند که به طور تصادفی یا به طور 
طبیعی یا از طریق فعالیت های انسانی وارد غذا می شوند و 

می توانند برای سلامتی مضر باشند.
محققان این تحقیق همچنین موضوع کپک در غذا را مورد 
بررسی قرار دادند که نگرانی مرتبط با حضور سموم طبیعی 
در مواد غذایی است. ســموم کپک، حتی در مقادیر کم، 
هم برای انســان و هم برای حیوانات مضر است. به عنوان 
مثال، مربای کپک زده باید کاملًا دور ریخته شــود، با این 
حال ۲۵ درصد از پاسخ دهندگان اعتراف کردند که فقط 
قســمت کپک زده را حذف کــرده و بقیه را 

مصرف کرده اند.
به طور مشــابه، هنگام برخورد با انواع 
میوه هــای  کپــک زده،  توت هــای 
آســیب دیده نیز همیــن رفتار را 
داشــتند و بیان کردند که اطراف 
آنها برای مصرف بی خطر هســتند 
و ۶۰ درصد از پاسخ دهندگان از این 

روش پیروی می کردند.
این یافته ها بر نیــاز حیاتی برای 
آمــوزش عمومی بهتر و انتشــار 
اطلاعات در مورد وجود و خطرات 
ســموم طبیعی در غذاهــا تأکید 
می کنــد. درک این خطــرات برای 
تصمیم گیری آگاهانه در مورد ایمنی 
و سلامت مواد غذایی بسیار مهم است.

سموم غذایی که از آنها بی خبریم

 وتوی انسانیت!
منبع: ايسنا


